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Европа заприлича на развален
принтер, печатащ резолюции - една
от друга по-абсурдни. Те са по раз-
ни поводи - също толкова абсурдни,
но си приличат по едно: всички за-
вършват с един и същ призив "Ру-
сия трябва да бъде наказана".

Една от последните бе посветена на
сигурността в Черно и Азовско море.
От години корабите на НАТО не изли-
зат от Черно море. Водите му вече
кипнаха от нескончаемите им военни
игри. Все по-близо и по-нагло се на-
въртат край руските брегове. Все по-
често самолетите на пакта извърш-
ват разузнавателни полети над тях.
Флотът на цяла Европа шета покрай
Крим, сякаш търси нещо изгубено в
далечните времена на едноименната

война. Без да й мигне окото, евроко-
мисарката по външните работи Фе-
дерика Могерини заяви: "Нека напом-
ня, че Черно море е европейско и ние
не искаме да бъдем очевидци на по-
редното военно засилване в най-близ-
кия до нас регион".

Всъщност в НАТО не могат да си
простят, че в захласа си от победо-
носния преврат в Киев преди четири
години проспаха присъединяването на
полуострова към Русия. А плановете
им за военна база там бяха готови и
чакаха реализиране. И те нито са заб-
равени, нито - захвърлени. Правят се
нови опити за връщане на загубено-
то. Затова Черно море им изглежда
малко и запристъпваха към Азовско.
Фактът, че по всички международни

и двустранни договори това е вътреш-
но море за Русия и Украйна и в него
през Керченския пролив може да вли-
зат търговски кораби, а военни - са-
мо със съгласието и на двете страни,
не тревожат ЕС и НАТО.

Там първо бият камбаната на тре-
вогата за някаква нарастваща деста-
билизация и опасност от конфликт, а
после предприемат реални стъпки,
които не крият - натовско военно при-
съствие все по-близо до руските гра-
ници. И тук синьора Могерини не от-
мина с мълчание поставената стра-
тегическа цел и изрази "безпокойст-
во от ситуацията в Азовско море". Да-
де воля на "дълбокото си възмуще-
ние от незаконно построения Кримс-
ки мост", който бил изграден без раз-
решението на Украйна и по този  на-
чин се нарушавал нейният суверени-
тет.                                    На стр. 2
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На 27 октомври в театъра "Геликон-опера" се състоя празничен концерт "Признание в любви" по случай 10-годиш-
ния юбилей на благотворителния фонд "Артист". Той е учреден през 2008 г. от народния артист на РФ Евгений
Миронов, Иля Верник, заслужилия артист на РФ Мария Миронова, актьора Леонид Ярмолник и продуцента
Н. Шагинян-Нидем. На юбилейната вечер присъстваха звезди от първа величина, които признаваха обичта си към
своите педагози, учители, към всички, благодарение на които са успели в професията. И разбира се, обясняваха
се в любов на зрителите, защото, както е известно, без зрители няма артисти. За десетте години от съществуване-
то си фондът е помогнал на повече от 2,5 хиляди дейци на културата.

В Москве состоялся VI Все-
мирный конгресс соотечествен-
ников                                      Стр. 7

В гостях у липован Румынии
Стр. 8

Батурина - снова богатейшая
россиянка                 Стр. 10

Первобытные лодки из бересты
Стр. 12

Падение великого казнокрада
Стр. 13

Настоятель Подворья РПЦ в Со-
фии посетил Видин       Стр. 15

Исинбаева
показала фото

Добрыни
Стр. 18

Американският посланик в Украйна инспектира
военни бази на украинския Азовски бряг
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Ïî÷èíà ïðîôåñîð Àëåêñàíäúð Ôåäîòîâ
На 62-годишна възраст

ни напусна големият учен
професор Александър
Федотов - преподавател
в СУ "Св. Кл. Охридски"
и в УниБИТ, един от ос-
нователите и пръв дирек-
тор на българския Инс-
титут "Конфуций". Той е
роден през 1956 г. в рус-
кия град Новосибирск,
фамилията му произхож-
да от старата руска сто-
лица Санкт Петербург.
Завършва Петербургския
държавен университет.

Беше полиглот, който
превеждаше от китайски,
старотибетски, древен и
съвременен монголски, хинди, корейски. Проф. Алексан-
дър Федотов бе заместник-ректор на най-старото и вли-
ятелно висше училище у нас и директор на Центъра за
източни езици и култури към Софийския университет
"Св. Климент Охридски". Той е доктор на филологически-
те науки. Изнасял е лекции в Република Корея, Китай,
Монголия, Индия, Тайланд, Унгария, Румъния и Русия.
Член е на световните асоциации по кореистика, монго-
листика, тибетология и алтаистика. Научните му интере-
си са в областта на старата и средновековната литера-
тура, култура, философия и религия на Изтока. Автор е
на над 20 книги, издавани не само у нас, но и в Китай,
Индия, Япония, Колегите, приятелите, докторантите и сту-
дентите му ще го запомнят като прекрасен човек, мъдър
преподавател и ерудит с енциклопедична култура.

Поклон пред паметта на големия учен!
Издателите и екипите на ЗЕМЯ, "Русия днес" и "Китай

днес"  изразяват искрените съболезнования във връз-
ка с кончината на проф. Александър Федотов на него-
вата съпруга - председателката на СБЖ Снежана Тодо-
рова, на близките и колегите му.

Поклонението пред тленните останки на проф. Алек-
сандър Федотов ще бъде на 2 ноември т.г. от 11.00 часа
в Централното фоайе на СУ "Св. Кл. Охридски".

Äîäîí: Ìîëäîâà íÿìà ìÿñòî â ÍÀÒÎ
Владимир Путин се срещна с президента на Молдова Игор

Додон. Двете страни единодушно се съгласиха, че Москва и
Кишинев плодотворно си сътрудничат в много области. По
думите на руския президент, Молдова е един от приоритет-
ните партньори на Русия в пространството на ОНД.

Стокообменът между Русия и Молдова постоянно се уве-
личава, а в близко бъдеще се очаква скок на износа на
молдовски вина. По думите на руския президент, в последно
време, благодарение и на личнитие усилия на Игор Додон,
ситуацията се променя, особено в сферата на икономичес-
ките връзки между двете страни. Открити са  значителен
брой земеделски предприятия, отворени са и предприятия
на селскостопански суровини за доставки на руския пазар.

"По някои стокови позиции руският пазар за нас предс-
тавлява 80-90% от целия износ на Молдова. За нас Русия
е инвеститор номер едно", подчерта президентът на Мол-
дова Игор Додон.

В интервю за ТАСС той се изказа против членство на
Молдова в НАТО и заяви, че неутралният статут на страна-
та във военен план е принципен. Тази позиция Додон заяви
още с идването си на власт. За него алиансът няма място в
страната дори и като представителство. "Няма да сътруд-
ничим с организация, която би ни вкарала в конфликт с
други държави", категоричен е молдовският президент.

Припомняме, че Додон бе отстраняван временно от длъж-
ност четири пъти, като в два от  случаите причината беше
блокиране на назначения в кабинета. Последния път това
се случи преди месец, по искане на демократите.

/"Русия днес"/

От стр.1
Думите й не са нищо дру-

го, освен насърчаване влас-
тите в Киев и техните въо-
ръжени банди да пиратстват
и отвличат руски риболовни
и търговски кораби - нещо,
което те вършат с удоволст-
вие. Същата цел преследва
и резолюцията на Европар-
ламента, посветена на ситу-
ацията в Черно и Азовско мо-
ре. На практика Могерини в
словото си с пълни шепи гре-
беше цитати от документа.
В него се казва още, че за-
конодателната институция на
ЕС ще създаде още един ви-
сок и добре платен пост -
на "специален посланик на
ЕС" за Крим, Донбас и Азов-
ско море.

Докато парата от словата
на евродамата отива в свир-
ката, САЩ действат - отк-
рито и без свян, без грижа
за украинския суверенитет,
който през 2014 г. стъпкаха.
Преди повече от година за-
почнаха да строят база край
черноморския град Очаков,
а тази седмица цяла делега-
ция от посолството на САЩ
в Киев, начело с посланич-
ката Мари Йованович, огле-
да кораби и инфраструктур-

ни обекти на украинските
ВМС на Азовско море. "По
време на посещението си
госпожа Йованович обсъди
с командващия ВМС адми-
рал Игор Воронченко въп-
роси на сигурността в реги-
она и приоритетните пъти-
ща за по-нататъшно сътруд-
ничество", съобщиха украин-
ските медии. Дамата и сви-
тата й се покатериха на ня-
колко кораба и после оти-
доха да инспектират пункто-
вете на постоянна дислока-
ция на морските пехотинци
в Запорожка област.

САЩ не крият целите си -
още повече, че управляващи-
те техния украински протек-
торат с нескита гордост ги оз-
вучават. "Морето и земята под
краката на Русия трябва да
горят", заяви зам.-председа-
телят на Радата Ирина Гераш-
ченко. Тя докладва, че влас-
тите в Киев готвят две "свръх-
важни резолюции" срещу Ру-
сия, които щели да бъдат
представени много скоро
пред Общото събрание на
ООН и тя не се смъмнявала,
че ще бъдат приети. Нищо
чудно да има основание, щом
документите преследват цели-
те на покровителите.

Своите "миролюбиви идеи"
Киев предложи и на състоя-
лото се тези дни заседание
на основната група от Мюн-
хенската конференция по си-
гурността, което за първи
път става в Минск. В наве-
черието на форума постоян-
ният председател на форума
Волфганг Ишингер заяви:
"Светът е в опасност повече
от всякога. Европа ще пост-
рада първа. Проблемът е, че
тя за пореден път е неспо-
собна да изработи единна
позиция и затова остава иг-
рачка, а не играч". В думите
му звучат отрезвяващи нот-
ки, но малка е вероятността
те да достигнат до онези, ко-
ито днес вземат решения в
Брюксел и Вашингтон. Те са
в дисонанс с целите им. За
да запази ролята си на дес-
табилизатор в Източна Ев-
ропа и на провокатор срещу
Русия, Киев с готовност тлас-
ка НАТО към плитките води
на Азовско море. И в тях оба-
че има не малко удавници. И
САЩ, и Европа не си дават
сметка, че стават герои от
пословицата "На пияния, мо-
рете му е до колене". Днес
те са пияни от русофобия.

/"Русия днес"/

ÍÀÒÎ è Êèåâ ìîæå äà ñå óäàâÿò â íàé-ïëèòêîòî...

Министър-председателят
на Русия Дмитрий Медведев
подписа постановление на
правителството за въвежда-
не на специални икономичес-
ки мерки на 322 украински
граждани и 68 компании, съ-
общи пресслужбата на Ми-
нистерския съвет. Постанов-
лението, насочено към реа-
лизиране на сътветния указ
на президента Путин, е под-
писано на 1 ноември и вле-
зе в сила.

"Въвеждат се специални
икономически мерки по от-
ношение на физически и юри-
дически лица в Украйна,
предвиждащи блокиране на
безналични парични средс-
тва, бездокументни ценни
книжа и имущество на тери-
торията на Русия и забрана
за пренасочване на капита-
ла извън пределите на Ру-

Ìîñêâà âúâåäå êîíòðàìåðêè â
îòãîâîð íà ñàíêöèèòå íà Óêðàéíà

сия", се казва в съобщение-
то на пресслужбата.

Въвеждането на руските
контрамерки е насочено към
противодействие на недру-
жествените действия по от-
ношение на руски граждани
и юридически лица от стра-
на на Украйна, към снемане
на ограниченията, въведени
по-рано по отношение на те-
зи лица и към нормализи-
ране на двустранните отно-
шения. Правителството на
Русия запазва правото си за
отмяна на въведените спа-
циални икономически мерки
в случай, че Украйна отме-
ни ограничителните мерки,
въведени по отношение на
руски граждани и юридичес-
ки лица.

Сред лицата, върху които
се разпростират ограниче-
нията, са съдии от Консти-

туционния съд на Украйна,
депутати от Върховната ра-
да, големи украински пред-
приемачи, чиновници от ад-
министрацията на президен-
та, ръководители на органи
на изпълнителната власт и
големи украински компании,
както и юридически лица,
контролирани от най-големи-
те бизнесмени на Украйна,
се казва в съобщението на
Министерския съвет на Ру-
сия.

От февруари 2014 г. Украй-
на е въвела санкции срещу
1228 физически и 468 юри-
дически лица, сред които
има руски чиновници, поли-
тици, ръководители на пред-
приятия, журналисти, някои
жители на Донбас, редица
руски компании. Досега то-
зи списък е разширяван ня-
колко пъти.  /"Русия днес"/

Местните избори в Донбас
не са в компетенцията на
страните, които настояват
Русия да се намеси и да не
допусне те да се състоят. То-
ва заяви зам.-министърът на
външните работи Григорий
Карасин.

"Изборите са общински и
други държави нямат никак-
во отношение към тях, още
повече, че ние не сме стра-
на в конфликта. Става дума
за територия на Украйна, къ-
дето чрез тези избори тряб-
ва да се установи предска-
зуема местна власт", доба-

Äâîéíèòå ñòàíäàðòè - ëþáèì ïîõâàò íà çàïàäíàòà äèïëîìàöèÿ
ви той. Това се налага, за-
щото неотдавна при терорис-
тичен акт, извършен от ук-
раински диверсанти, бе убит
главата на Донецката народ-
на република Александър За-
харченко.

Във вторник представите-
ли на осем европейски стра-
ни в ООН призоваха Моск-
ва да окаже влияние на Дон-
бас и изборите, насрочени
за 11 ноември да бъдат от-
менени. Според тези страни
вотът щял да противоречи
на украинското законодател-
ство, а Киев вече заяви, че

няма да ги признае. Същото
ще направят САЩ и Европа.

На Брюксел и Вашингтон
им е изгодно Украйна да не
изпълнява Минските спора-
зумения. Именно те носят от-
говорност за действията на
Киев, каза постоянният
представител на Русия в
ООН Василий Небензя на за-
седанието, на което бе пос-
тавен въпросът за избори-
те в Донбас. По думите му
гласуването в Донбас не се
харесва на Запада, но там
поискаха то да се обсъжда
при закрити врата. "Никой

дори не допусна мисълта да
бъдат поканени представи-
тели на онези, за които тук
става дума. Нещо повече,
инициаторите на заседание-
то предложиха то да проте-
че в закрит режим, за да
изложат после пред медии-
те само онова, което на тях

им е изгодно", каза Небен-
зя. Така поканеният от Ру-
сия представител на Донбас
не бе изслушан. "Двойните
стандарти в работата на Съ-
вета за сигурност на ООН
отдавна са познати", конс-
татира руският дипломат.

/"Русия днес"/
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Първият зам.-ръководител
на президентската админис-
трация Сергей Кириенко обя-
ви резултатите от втория
конкурс за 2018 г. за прези-
дентски грантове, който пос-
тави рекорд по брой на учас-
тниците и победителите.
"Почти 10 хиляди са проек-
тите, подадени за грантова
подкрепа и това е рекорд от
2006 г. - откакто се използ-
ва тази форма на подкрепа
- каза Кириенко на заседа-
нието на Координационния
комитет по провеждане на
конкурса. - Сумарно за два-
та конкурса през тази годи-
на (толкова се провеждат го-
дишно - бел. ред.) са пода-
дени 19 хиляди заявки, до-
като през миналата година
те са били 16 хиляди".

В резултат на подбора са
избрани 2 хиляди неправи-
телствени организации
(НПО), които ще получат поч-
ти 4,7 милиарда рубли. Ки-
риенко обърна внимание и
на увеличените обеми за съ-
финансиране на проекти - су-
мата е около 3,3 млрд. руб-
ли. Добър знак е също, че

Той е на 4 ноември и се
чества от 2005 г. Идеята 4
ноември да стане Ден на на-
родното единство е подаде-
на от Междурелигиозния съ-
вет на Русия през септемв-
ри 2004 г. Подкрепена от Ко-
митета по труда и социал-
ната политика на Думата, тя
става парламентарна иници-
атива. Поддържа я и тога-
вашният Московски и на ця-
ла Русия патриарх Алексий.
Мотивът е, че на този ден
през 1612 година руснаци от
различни вероизповедания и
националности, начело с Ми-
нин и Пожарски, освобож-
дават Москва от полските
нашественици, връщайки
стабилния граждански мир.
Денят е учреден през 1649
година от цар Алексей Ми-
хайлович, с чийто указ праз-
никът на Казанската икона
на Богородица става държа-
вен. Той е отменен по вре-
ме на съветската власт. В
най-нови времена фактичес-
ки този празник замества 7
ноември.

На 4 ноември в Манежа
се открива изложбата "Пра-
вославна Русия за Деня на
народното единство. Съкро-
вища на музеите на Русия"
(4-25 ноември), посветена
на двата празника - Деня
на народното единство и на
църковния - в чест на Ка-
занската икона на Богоро-
дица - главната светиня на
опълчението на Минин и По-
жарски. Специално за това
събитие от Псковско-Печор-
ския манастир в Москва ид-
ва иконата на Богородица
"Умиление", датирана от на-
чалото на ХVІ век. Тя се смя-
та за целителна за незря-
щи и застъпница на севе-
розападните рубежи на Ру-
сия. Жителите на Псков я
тачат като спасителка от на-
шествието на Наполеон. То-
ва ще е най-древното про-
изведение в експозицията в
Манежа - продължение на
цикъла "Русия-Моята исто-
рия". В изложбата са вклю-
чени още много ценни екс-
понати от цялата страна, ко-

Ðåêîðäåí áðîé ÍÏÎ ó÷àñòâàõà â
êîíêóðñà çà ïðåçèäåíòñêè ãðàíòîâå

към реализирането на побе-
дилите проекти се включват
все повече доброволци.

Според Кириенко актив-
ността на НПО-та да канди-
датстват за грантове е сво-
его рода критерий за рабо-
тата на губернаторите с об-
ществените организации. В
проекта участват всички су-
бекти на РФ - от източен
Сахалин и Чукотка до запад-
ните населени пунктове на
Калининград, посочи зам.-
ръководителят на президен-
тската администрация. Той
назова някои от победилите
проекти във втория конкурс:
от Якутия например грант е
получила Асоциацията на же-
ните-автолюбители от село
Теймулъйр на брега на Се-
верния ледовит океан. Тази
НПО снабдява с лекарства
местните жители, защото до
най-близкия населен пункт е
около 200 км път с кола; ин-
тересен е проектът от село
Уст-Уокс в Планински Алтай
- там грант ще подкрепя
развитието на местните за-
наяти като дърворезба, рез-
ба по камък, изготвяне на

материали за валенки и об-
лекла и пр.

Подкрепа получават и пра-
возащитни организации. По
думите на ръководителя на
Фонда за президентски
грантове Иля Чукалин пра-
возащитните НПО получават
грантове на сума над 400 ми-
лиона рубли, което е рекорд
в сравнение с предходни го-
дини. Подкрепени са 91 про-
екта на правозащитници, ко-
ето е почти 30% от заявки-
те. Чукалин пояснява, че по-
вечето от проектите са свър-
зани със защита правата на
затворници и с подкрепа на
тези, които излизат от мес-
тата за лишаване от свобо-
да. Чукалин отбеляза като
съществен момент факта, че
грантове получават и орга-
низации, регистрирани като
чуждестранни агенти.

Задачата за 2019 година е
да се проведат не два, а три
конкурса, обяви Кириенко.
Трябва да стане така, че в
края на 2019 г. да се прове-
де конкурс за 2020 г. и в
началото на 2020 г. да за-
почне реализацията на про-

Сергей Кириенко съобщава на журналистите резултатите от
проведения конкурс

ектите. Освен това акцентът
ще бъде поставен върху
оценката на социалната зна-
чимост на проектите.

Кириенко не пропусна да
спомене, че драстично са
намалели опитите за лоби-
зъм при избора на победи-
телите. По-рано членовете
на Координационния комитет
непрекъснато били атакува-
ни от телефонни обаждания
с цел лобиране, докато сега
тези опити "силно са нама-
лели". Кириенко подчерта, че
помощта за участниците в
конкурса се състои в това
да ги научат правилно да
оформят заявките си.

Президентски грантове се
дават от 2006 година, но
през 2017 г. президентът
Владимир Путин възлага за-
дълженията по провеждане
на конкурсите сред НПО-та
за получаване на президен-
тски грантове на единен
оператор - Фонда за пре-
зидентски грантове. Гранто-
вете се отпускат по 13 нап-
равления, които обхващат
социалната сфера, защита-
та правата на човека, раз-
витието на гражданското об-
щество, укрепването на
междунационалното съгла-
сие и международното хума-
нитарно сътрудничество.

Ðóñèÿ ñå ãîòâè äà îòáåëåæè Äåíÿ íà íàðîäíîòî åäèíñòâî

ито московчани ще видят за
първи път.

Москва мащабно ще отбе-
лежи празника с фестивала
"Ден на народното единст-
во", който се провежда за
втора година (3-5 ноември)
в рамките на "Московски
сезони" и е посветен на кул-
турата и традициите на ре-
гионите и народите на Ру-
сия. На различни площадки
московчани и гостите ще мо-
гат да си купят най-добрите
продукти и сувенири, да
пробват кухнята на различ-
ните националности в РФ,
по време на мастер класо-
ве да се научат да готвят
национални блюда, да пле-
тат дантели, да шият, да
правят украшения, да сви-
рят на народни инструмен-
ти и пр. Планирани са над
50 кулинарни и над 300 за-
наятчийски мастер класове.

Освен това на различни-
те площадки ще има 150 тан-
цови и музикални изяви на
колективи от цяла Русия.

В парка "Зарядие" през
целия ден ще се прожекти-

ра филмът-екскурзия "Полет
над Русия", който разказва
за природните и културни
забележителности на стра-
ната. В парка вече година
работят атракционите "По-
лет над Русия" и "Машина
на времето", посетени от над
350 хиляди души.

В Северна Осетия праз-
никът ще бъде отбелязан
също мащабно. Сред най-
интересните прояви са пла-
нираните за 4 ноември кон-
ни състезания в град Бес-
лан, намиращ се на 20-тина
километра от столицата Вла-
дикавказ. Именно тук е
единственият в република-
та хиподрум възроден през
миналата година след 13-го-
дишно запустение. Освен
това зрителите ще видят
представление на конния те-
атър "Нарти", както и кон-
кур в изпълнение на възпи-
таниците на конно-спортна-
та школа на Северна Осе-
тия.

Âçðèâ èçáóõíà äî ñãðàäàòà
íà ÔÑÁ â Àðõàíãåëñê
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Депутатът от Саратовската областна дума от КПРФ Ни-
колай Бондаренко решил да направи експеримента след
спор с екс областния министър по труда Наталия Соко-
лова за това колко рубли са необходими на човек на
месец. Соколова определила сумата от 3,7 хиляди рубли,
като "напълно достатъчна за минимални физиологични пот-
ребности" и казала, че "макарончетата струват навсякъ-
де еднакво", след което се лишила от поста си.

Бондаренко обаче не се отказал от идеята си и на 24
октомври започнал експеримента си да живее с 3,5 хиля-
ди рубли на месец.

В менюто му през първите дни влизали яйца на очи,
супа от кокоши кости, задушени зеленчуци, карамел и ябъл-
ка. Почти същото останало менюто му и през следващите
дни, защото за тази сума не можеш да си набавиш кой зае
какво разнообразие от продукти. "Става дума не за ком-
форт, а за елементарно преживяване", казва депутатът.
Той бил принуден например да вземе по-малко картофи,
за да си позволи да вземе "малко повече пилешко месо".

Изводите от първата седмица били, че трябва да купу-
ва повече моркови и лук - те свършвали най-бързо. Ус-
тановил също, че трябва да взема повече пилешко месо,
защото при принудителната диета зеленчуците не заси-
щат. Депутатът успял да издържи на определения за вто-
рата седмица бюджет, но след като вече имал опит от
първата и планирал всичко, казва самият Бонкаренко.

Артистите от конния театър "Нарти" в Северна Осетия ще за-
радват зрителите в Деня на народното единство

Взривното устройство е
било поставено на входа на
управлението на ФСБ за Ар-
хангелска област, съобщи
ТАСС. Загинал е един човек
по време на оказване на ме-
дицинска помощ, се казва
още в съобщението на На-
ционалния антитерористи-
чен комитет (НАК). Той не е
бил сътрудник на управле-
нието, което се намира в
центъра на Архангелск.

От Следствения комитет
(СК) съобщават, че взрив-
ното устройство е било до-
несено от 17-годишен мла-
деж, който е загинал при
взрива. Пострадали са три-
ма сътрудници на ФСБ - еди-
ният е закаран в болница,
двамата други са контузени.

Следственият комитет е
образувал дело за "Терорис-
тичен акт" и "Незаконно при-
тежание на боеприпаси".
Разследването е предадено

в централния апарат на СК.
Президентът на Русия

Владимир Путин е получил
доклад по случая, съобщи
прессекретарят на прези-
дента Дмитрий Песков.

Следствието е установило
личността на младежа - 17-
годишен студент от политех-
ническия техникум в Архан-
гелск. Проверява се дали
юношата е бил член на заб-
ранени организации и вни-
мателно ще се изследва с
кого е общувал, взаимоот-
ношенията в семейството и
в техникума.

Роднина на младежа е за-
явила, че не знае той да е
участвал в радикални дви-
жения. Възпитавал се в бла-
гополучно семейство. Бил
спокоен човек, не пиел и не
пушел, но почти с никого не
дружал, всеки ден отивал на
занятия и се връщал вкъ-
щи, не бил замесен в нищо.
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На 27 октомври в рамките на
Moskow fashion week в Гостиный
двор се състоя Kids Day. Първи на
модния подиум излязоха децата на
Филип Киркоров - Алла-Виктория и
Мартин. Своята колекция дизайнерс-
ки облекла за деца и юноши предс-
тави руската фирма Stilnyashka.
Вдъхновение за новата колекция
пролет-лято 2019 г. бяха приказките
на Шарл Перо, а главната героиня -
Пепеляшка. На подиума излезе и
най-красивото момиченце в света за
2017 г. според версията на
TheDailyMail Настя Князева.

На 26 октомври си отиде
от този свят Николай Ка-
раченцов - звезда на Те-
атър "Ленком", любимец на
театралната и кино пуб-
лика. От години Карачен-
цов имаше здравословни
проблеми, след като на 27
февруари 2005 г. катаст-
рофира, получи сериозна
черепно-мозъчна травма и
месец бе в кома. А точно
след 12 години - на 27 фев-
руари 2018 г., отново ка-
тастрофира (на волана е
била съпругата му). На 27
октомври Караченцов щеше да навърши 74 години. По данни на полици-
ята през първите часове на церемонията по прощаване с актьора са
дошли над хиляда души. Движението по околните на "Ленком" улици бе
спряно поради потока от желаещи да отдадат последна почит на люби-
мия актьор. Московският и на цяла Русия патриарх Кирил отслужи опя-
ване в храма "Воскресение Славущего" в Москва. Караченцов бе погре-
бан на Троекуровското гробище.

Въпреки всички пла-
нински постижения на
големия пътешественик
Фьодор Конюхов, него-
вото призвание си ос-
тава морето. Това ста-
на ясно на специална-
та пресконференция по
повод предстоящото
околосветско пътешес-
твие с лодка с весла.
То стартира през но-
ември от Нова Зелан-
дия. По думите на Ко-
нюхов за ден той ще
прави около 24 хиляди

загребвания. Досега
Конюхов е извършил
пет околосветски пла-
вания, 17 пъти е пре-
сичал Атлантика, при
това веднъж с лодка с
весла (за 46 деноно-
щия). Конюхов е пър-
вият руснак, който е по-
корил седем от най-ви-
соките върхове в шест
части на света и е бил
на Северния и Южния
полюс.

В Санкт Петербург в цирка Чи-
низели до Нова година се изявя-
ва един от най-младите в света
укротители на лъвове - 14-годиш-
ният Тимур Гончаров излиза на
арената заедно със световноиз-
вестния си баща Владислав Гон-
чаров. Пред погледа на публика-
та младият Гончаров изпълнява
изключително рисков номер - той
ляга на успоредката, а лъвът ми-
нава над него. Тимур е на арена-
та от 7-годишен, за първи път
влязъл в клетката с лъвовете в
Минския цирк, когато бил на 2
годинки. На 7 години Тимур е учас-
твал във фестивала на цирково-
то изкуство в Монако със свой
номер. Принцеса Стефани лично
му връчила награда.

В Москва се проведе ХІІІ Московски фестивал на науката NAUKA 0+,
открит от ректора на МГУ академик В. А. Садовничий. За трите дни на
фестивала отделните му площадки бяха посетени от над 870 хиляди
души, като 70% от тях бяха ученици и студенти. Свои разработки и
открития представиха стотици млади изследователи, както и изтъкнати
учени от Русия, Китай, Италия, Норвегия, Беларус, Грузия, Азербайджан
и други страни. Мото на фестивала бе Megascience, което означава
глобални научни установки в областта на физиката на високите енер-
гии, но в речта си ректорът на МГУ разшири това понятие като отнесе
към него всички глобални проекти, които по един или друг начин засягат
живота на човечеството. Сред участниците във форума бе и Нобеловият
лауреат по физика Кип Торн (САЩ). В Шуваловския корпус на МГУ,
където бе една от площадките на форума, се състоя телемост с МКС,
Антарктическата станция "Восток" и Европейската организация за ядре-
ни изследвания (CERN).
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Президентът на Турция Ре-
джеп Таип Ердоган изрази
надежда, че четиристранна-
та среща (Турция-Русия-Гер-
мания-Франция) за сирийс-
кото урегулиране, състояла
се в Истанбул, ще оправдае
надеждите на целия свят за
разрешаване на сирийска-
та криза. Срещата с учас-
тието на Владимир Путин,
Еманюел Макрон, Ангела
Меркел и Реджеп Таип Ер-
доган премина в главната
зала на двореца "Вахдетин",
принадлежал на последния
султан на Османската им-
перия Мехмед VІ Вахдетин.
Днес той е един от офисите
на Ердоган.

Среща на високо равни-
ще за Сирия в такъв фор-
мат се планираше още в
края на септември, но до-
тогава не бяха решени всич-
ки организационни въпроси.
Състоялата се среща на че-
тиримата лидери беше пос-
ветена предимно на ситуа-
цията в провинция Идлиб,
за която Владимир Путин се
отзова като сложна, но пос-
тепенно подобряваща се,
благодарение и на действи-
ята на турската страна, ко-
ято изпълнява условията на
договореностите. Политици-
те засегнаха също така въп-
роси за следвоенното въз-
становяване на Сирия.

Въпреки че прессекрета-
рят на руския президент
Дмитрий Песков отбеляза
пределно внимателно, че от
тази среща не бива да се
очаква пробив, че това е
преди всичко сверяване на
часовниците за урегулира-
нето в Сирия, очакванията
бяха доста високи. Въпре-
ки това пресконференцията
остави впечатление, че всич-
ки останаха на своето мне-
ние. Владимир Путин заяви,
че диалогът е бил плодот-
ворен, конструктивен и тол-
кова. За някакви резултати
можем да се досещаме и да
изграждаме предположения.
Според редица наблюдате-

Ðîäè ñå íîâà êîíôèãóðàöèÿ:
ÅÑ+Ðóñèÿ+Òóðöèÿ-ÑÀÙ

ли всичко това не е в полза
на Москва. Защото е пла-
нирано следващата среща
на високо равнище да бъде
в Швейцария и там Русия да
бъде заменена със САЩ.

Русия може да се окаже
на втори план, ако САЩ и
Турция успеят да съгласуват
позициите си по сирийския
въпрос. Тогава със сигурност
ще бъдат предприети опити
да се обърка ситуацията,
без да се се зачитат инте-
ресите на Москва, която се
опитва да реши извънредно
сложна задача - да задър-
жи на власт Башар Асад и
целостта на сирийската дър-
жава. Руската позиция ня-
ма да се приеме от Съвета
за сигурност на ООН - САЩ
имат свое виждане за ситу-
ацията в Сирия и руските
предложения ще бъдат под-
ложени на вето. При това
на Русия беше намекнато,
че в случай на атака срещу
Идлиб ще бъде нанесен
удар по Асад, което Запа-
дът не желаел, или във всеки
случай демонстрира това.
Тази демонстрация има дос-

та зловещ оттенък - наме-
кът за обречеността на
властта на Асад, която на-
пълно зависи от руската и
иранската подкрепа. Тази
подкрепа не може да бъде
безкрайна поради пробле-
мите, които изпитват Моск-
ва и Техеран, преди всичко
в икономическата област
поради санкциите.

Въпреки това старши на-
учният сътрудник на Инсти-
тута по изтокознание на Рус-
ката академия на науките
Михаил Рошчин е склонен да
смята срещата в Турция за
исключително важен, дори
преломен момент: "Лидери-
те на две водещи европейс-
ки държави се срещнаха с
руския президент и това мо-
же да се разглежда като нов
контур в международната
политика. Съществен проб-
лем стана отсъствието на
САЩ. Очевидно Доналд
Тръмп засега не е готов да
участва в преговори за
следвоенното устройване на
Сирия." Рощин заяви, че ед-
на от целите на срещата е
изработване на нова фор-

мула за политическо след-
военно урегулиране на кон-
фликта и е възможно Евро-
пейският съюз и Русия са-
ми да решават въпросите на
Сирия. "Ердоган и Путин ста-
наха ключови играчи в уре-
гулирането на ситуацията, те
изработиха единна позиция
по време на двустранните си
преговори, които се състо-
яха в навечерието на чети-
ристранната среща. Трудно
е да бъде решен въпросът
за Идлиб - последната кре-
пост на терористите от "Ха-
ит Тахир аш Шам". Именно
оттук започна брожението в
Сирия и до днес тази про-
винция остава метежна. Ан-
кара има свое виждане за
Идлиб. Това е гранична про-
винция с Турция. Основните
райони на Сирия бяха ос-
вободени с подкрепата на
Турция и Иран. Главният из-
вод от срещата според мен
е, че има нова политическа
конфигурация: ЕС+Ру-
сия+Турция-САЩ", заяви
Рошчин.

Старши научният сътруд-
ник от Центъра за изслед-

ване на проблемите в Цен-
трална Азия и Афганистан
към Московския държавен
институт за международни
отношения кандидатът на
историческите науки Леонид
Гусев също коментира със-
тоялата се среща, като на-
сочи вниманието си към до-
говореностите за създава-
не на комисия, която да раз-
работи новата конституция
на Сирия, както и към си-
туацията в провинция Идлиб:
"В Идлиб положението е все
още много сложно заради
тежката хуманитарна обста-
новка. Според президента
Путин Турция изпълнява сво-
ите задължения по Идлиб и
затова сътрудничеството
между двете страни по си-
рийския въпрос ще продъл-
жава. В края на срещата
беше приета съвместна
декларация, в която се го-
вори за образуване на кон-
ституционна комисия за Си-
рия до края на тази година.
Що се отнася до съдбата на
президента Башар Асад, спо-
ред наличната информация
този въпрос не е обсъждан.
Канцлерът на Германия Ан-
гела Меркел заяви, че в
края на политическия про-
цес трябва да се състоят
свободни избори, в които
могат да участват всички
сирийци, които имат право
на глас, включително и ди-
аспората."

Леонид Гусев отбеляза съ-
що така, че е много важен
и форматът на срещата за
Сирия: Русия-Турция-Герма-
ния-Франция. "Срещата бе-
ше важна за всички участ-
ници. И за Германия, къде-
то се намират около мили-
он сирийски бежанци. И за
Франция, която инициира та-
зи среща, за да подчертае
нейната значимост. И за Ру-
сия - Путин заяви, че раз-
ширяването на участниците
в урегулирането е в полза
на Сирия. И за Турция, коя-
то е съсед с неспокойната
страна. Много аналитици от-
белязват, че сегашната сре-
ща на високо равнище бе-
ше опит на западните лиде-
ри в лицето на Меркел и
Макрон да изяснят какви
действия могат да се очак-
ват от Москва и Анкара,
какви са техните цели", за-
яви Гусев.

Ðóñêè ñòðàòåãè÷åñêè ðàêåòîíîñöè ëåòÿõà íàä
ðàéîíà íà ó÷åíèå íà ÍÀÒÎ Trident Juncture 18

Два стратегически ракето-
носци Ту-160 изпълниха пла-
нов полет над неутрални во-
ди на акваториите на Барен-
цово и Норвежко море, съ-
общиха от Министерството на
отбраната на Русия. От во-
енното ведомство информи-
раха, че самолетите са влез-
ли в планирания район за из-
пълнение на полетното зада-
ние. Общата продължител-
ност на полета е била около
10 часа, след което екипа-
жите от Въздушно-космичес-
ките сили на Русия изпълни-
ха кацане в летището на ба-
зирането на ракетоносците.

От военното ведомство от-
белязаха, че летците от Да-
лечната авиация редовно из-
пълняват полети над неут-
рални води на Арктика, Се-
верна Атлантика, Черно,

Каспийско море и Тихия оке-
ан. Всички полети на само-
летите на руските Военно-
космически сили съответс-
тват на международните
правила за използване на
въздушното пространство.

Екипажите на ракетоносци-
те не са нарушавали грани-
ците на други държави.

Да напомним, че на 25 ок-
томври в Норвегия започна-
ха най-големите маневри на
страни от НАТО и присъеди-

Ту-160 (според натовска-
та кодификация - Black-
jack, неофициално руско
название - "Белый лебед")
е съветски, след това
руски свръхзвуков стра-
тегически бомбардиро-
вач-ракетоносец с проме-
няща се геометрия на
крилата. Наред с Ту-95МС
съставя основата на ави-
ационния парк на Далеч-
ната авиация на Въздуш-
но-космическите сили на
Русия.

Предназначен е за по-
разяване с ядрено и обик-
новено оръжие на най-
важните цели в отдалече-
ни райони. Той е най-го-
лемият в историята на во-
енната авиация свръхзву-
ков самолет. Освен това
е най-тежкият боен само-
лет в света.

нилите се към тях Швеция и
Финландия Trident Juncture
18. През септември заради
два бомбардировача Ту-160
над Балтийско море бяха
вдигнати изтребители на Гер-
мания и Белгия.

Ту-160 в полет

Страницата подготви
Влади Владков
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Посещението на Джон Болтън в Москва имаше за цел
да "напипа" реакцията на Русия на намеренията на САЩ
да излязат от няколко договора основополагащи за кон-
трола над въоръженията и сигурността в света, смятат
наблюдатели в Москва. Според тях Доналд Тръмп не
иска просто да разруши цялата договорна система, а да
се опита да създаде нова, която да носи изгода и пре-
димства изключително за САЩ.

И думите, и реалните действия на Вашингтон показ-
ват, че надпреварата във въоръжаването вече е започ-
нала и това ще бъде посоката на развитие на междуна-
родните отношения през близките години. Не случайно
точно в навечерието на визитата на Болтън на вода
бяха пуснати две нови атомни подводници. С други ду-
ми, надпреварата ще продължи, докато САЩ не възста-
новят преимуществото си над Русия, което загубиха през
последните години.

Как протекоха разговорите между Болтън и руския
външен министър разказа самият Сергей Лавров в ин-
тервю за тв канал "Россия 1" пред водещия Владимир
Соловьов.

- Защо помощникът на
президента на САЩ по на-
ционалната сигурност
Джон Болтън посети Мос-
ква?

- Да поговорим. Натрупа-
ха се много въпроси. Ние
ценим обстоятелството, че
именно помощникът по на-
ционалната сигурност проя-
ви най-много инициатива за
поддържане на контактите с
московските му колеги.
Джон Болтън е най-честият
наш гост. И ние смятаме за
важно, че чиновник от та-
къв висок ранг проявява
конкретен интерес към кон-
кретни въпроси от двустран-
ния дневен ред.

- През 2001 г. той вече ни
донесе една лоша новина
- именно той ни съобщи, че
американците излизат от
Договора за ограничава-
не системите за ПРО.

- Това не означава, че за
всичко трябва да виним "по-
щаджията". Просто такова
бе решението на американ-
ското ръководство. Тогава
президентът Джордж Буш в
отговор на нашите предуп-
реждения, че нарушаването
на договора за ПРО може
да бъде много опасно, каза
на Владимир Путин, че тези
действия не са насочени
срещу нас, тъй като ние не
представляваме опасност за
тях. И ако ние предприемем
ответни мерки, и те няма да
гледат на тях като на опас-
ност за САЩ. Тогава започ-
на всичко. Путин припомни
на Болтън, че този доста
неприятен цикъл беше за-
действан от САЩ, което ни
принуди да започнем произ-
водството на изделия, кои-
то да гарантират паритет и
да не позволят глобалната
система за ПРО на САЩ да
заплашва нашата сигурност
и целостта на стратегичес-
ките ни сили за ядрено
сдържане.

С излизането на САЩ от
Договора за унищожаване
на ракетите със среден и
малък обсег (ДРСМО) по
време на посещението на
Болтън в Москва и разго-
ворите му с Путин стана яс-
но, че решението вече е
прието и ще бъде форма-
лизирано много скоро, или
до месец и половина. След
това ще започне 6-месеч-
ният срок, предвиден от до-
говора за неговото прекра-
тяване и той ще престане
да действа и за двете стра-
ни. За това говорихме отк-
ровено и прагматично, без
емоции.

Да, това е лошо и прези-
дентът на Русия го е повта-
рял нееднократно. Ако се
осъществят сегашните наме-
рения на американската ад-
министрация - първо да из-
лезе от ДРСМО и второ До-
говорът за стратегическите
нападателни оръжия, който
изтича през 2021 г., да не
бъде продължен, тогава ня-
ма да останат никакви прав-
ни рамки за сдържане над-
преварата във въоръжава-
нето. Владимир Путин вина-
ги подчертава, че ние ще
бъдем принудени да отгово-

Äèàëîãúò ñúñ ÑÀÙ - îòêðîâåí è áåç åìîöèè
Интервю на руския външен министър Сергей Лавров пред тв канал "Россия-1"

рим на промените в стра-
тегическата обстановка, но
няма да правим това с го-
леми разходи, в каквито
навремето бе въвлечен
СССР и изчерпа своите ико-
номически и финансови
възможности.

- За какво си говорихте
с Джон Болтън час и поло-
вина? Стана ясно, че той
не носи маслинова клон-
ка с маслини.

- Ние, както е известно,
предпочитаме кисели крас-
тавички… Говорихме главно
за договореностите между
двамата президенти и за то-
ва, че по тях трябва да се
работи. Болтън изрази съг-
ласие да работим по проб-
лемите на тероризма и ки-
берсигурността, по създава-
нето на делови съвет. Тези
три направления бяха съг-
ласувани от президентите

преди година и половина по
време на срещата на Г-20 в
Хамбург. За съжаление не
последва никакво движение
- досега, когато Болтън пот-
върди, че Доналд Тръмп ис-
ка да реализираме тези до-
говорености. Ние приветст-
ваме това и не бихме иска-
ли да се повтори историята
след Хамбург, когато постиг-
нато принципиално съгласие
по редица важни въпроси
по-късно се дезавуира от
вашингтонската администра-
ция. Ще видим какво ще ста-
не сега.

- Имат ли намерение
САЩ да престанат с твър-
денията си за нашата "на-
меса" в техните избори и
да кажат нещо за тяхната
намеса в нашите вътреш-

ни работи?
- Американските диплома-

ти у нас не веднъж са за-
белязвани на публични
прояви на опозицията,
включително несистемната,
с лозунги за "смяна на ре-
жима" и т.н. Нашите аме-
рикански колеги се опитват
да обърнат всичко това на
шега, приказват как всич-
ко ще се нормализира и ще
бъде добре, но за вмеша-
телството си не говорят.
Ние им отговаряме, че не
само имаме подозрения, но
им напомняме за "Закона за
подкрепа на Украйна", кой-
то те приеха през 2015 г.
Той задължава Държавния
департамент да отпуска 20
млн. долара годишно за "ус-
пеха на демокрацията в Ру-

сия", включително за фи-
нансиране на руските НПО,
които "се борят за тази де-
мокрация във всички сфе-
ри". С други думи, отпускат
се средства за промени в
нашия вътрешнополитичес-
ки живот.

- Може би не защото в
Русия няма демокрация, а
защото тя не е по амери-
кански модел?

- Много забавен беше
епизодът, когато Болтън ми-
моходом в разговора си с
мен спомена за "намесата"
на Русия. Казах му, че нас
ни обвиняват в намеса не
само в САЩ, но и в Испа-
ния, в референдума за Брек-
зит и пр., че сега е модно
да ни обвиняват във всичко

тях, които се намираха под
стража, дори бяха пуснати
да гласуват. Местните вес-
тници писаха, че имало ня-
колко "нестабилни", които
"мътели водата" и затова им
били взети мобилните те-
лефони и затворени в ка-
бинетите. През цялото то-
ва време в сградата на ма-
кедонския парламент се на-
мираше американският пос-
ланик и си "вършеше рабо-
тата". Разказах всичко то-
ва на Болтън, а той се ус-
михна и заяви: "Това е мно-
го сложна страна".

- Вие отдавна общувате
с американския полити-
чески елит. В сложния мо-
мент, който преживяваме,
много неща зависят от
личните контакти и качес-
твата на западния елит.
Какъв е той, ако трябва да
го сравним с предшества-
щия?

- Той не е еднороден. По
правило, което се потвър-
ждава от личните ми наб-
людения, всички стриктно
спазват "партийната линия":
на Републиканската, на Де-
мократическата партия или
на администрацията. Има
такива, които ако линията
има антируски характер, те
я заявяват публично. В час-
тни разговори обаче, "по
човешки" се опитват да за-
мажат положението и да
търсят изход от кризисни-
те ситуации по един или друг
въпрос. Има и други, които
и пред публика, и в разго-
вори без микрофони са ед-
накво твърди със стомане-
на нотка в гласа. В повече-
то случаи обаче, когато из-
лязат в оставка, променят
се, стават обективни, за-
почват да се занимават с
научна дейност, да анали-
зират по-дълбоко в проб-
лемите и са настроени да
търсят пътища към съгла-
сие с Русия.

Както се казва, по-добре
късно, отколкото - никога.
Все пак, в американското
общество според мен, ня-
ма желание за подхранва-
не на русофобията. Тя се
налага много агресивно от-
горе с фалшиви новини за
Русия. Много бързо обаче
настъпва осъзнаването, че
това е абсолютно изкуствен
подход и че е по-добре с
Русия да се води честен и
равноправен диалог. Не е
необходимо да се дружи.
Ние не натрапваме прия-
телството си.

Бихме могли да смятаме
за положителен резултатът
от посещението на Джон
Болтън и от разговорите му
с Владимир Путин, ако той
се изразява в разбиране-
то, че трябва да бъдат въ-
зобновени договореностите
по диалога за стратегичес-
ката стабилност и в рамки-
те на този диалог да се об-
съди не може ли в сегаш-
ната обстановка да бъде на-
мерен нов инструмент за
договаряне.

(С големи съкращения)

- дори в намеса в Западни-
те Балкани. В Черногория
сме се опитвали да извър-
шим преврат, да попречим
на Македония да гласува за
членство в НАТО и ЕС чрез
референдум, който премина
в нарушение на македонс-
ките закони с извратени
въпроси.

Докато ние пазехме пъл-
но мълчание при подготов-
ката на референдума, Ско-
пие бе посетено от генерал-
ния секретар на НАТО
Столтенберг, от военния ми-
нистър на САЩ Матис, от
канцлера Меркел, от пред-
ставители на Еврокомиси-
ята, които публично и най-
безцеремонно убеждаваха
македонците "да гласуват за
своето бъдеще", трябвало
"само" да кажат "да" на смя-
ната на името. С лукавство
бе нарушен законът, който
изисква при референдум да
се задава само един въп-
рос, а бяха поставени три.

После, независимо че ре-
ферендумът не събра необ-
ходимия кворум и на прак-
тика трябваше да се смята
за несъстоял се, в парла-
мента се проведе гласува-
не за откриване на проце-
дура по промени в консти-
туцията. Недостигащите де-
вет гласа бяха получени
частично чрез подкуп, час-
тично чрез обещания да не
бъдат завеждани наказа-
телни дела срещу съответ-
ните депутати. А трима от
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È âíîâü ðîìàíñà çâóê ïðåëåñòíûé
 Юлия Диханова

Впервые на сцене Большого
зала РКИЦ русские романсы
всех жанров в исполнении де-
тей и взрослых, профессиона-
лов и любителей, под живой
аккомпанимент и под минусов-
ку зазвучали в  2011 году. Имен-
но после того концерта роди-
лась идея создания фестиваля "Романса звук пре-
лестный". Он прошел  на конкурсной основе, доказав,
что русский романс востребован сполна болгарским слу-
шателем. Автором идеи и организатором фестиваля стала
"Балканская ассоциация российских соотечественников".
Почетным гостем жюри стала  выдающаяся  исполните-
льница русских романсов  Ирина Чмыхова, певица с
русскими корнями, которая считается родоначальницей
болгарской эстрады.

Прослышав об инициативе директор  Московского
Дома романсов Галина Преображенская, заслуженный
деятель искусств Российской Федерации, предложила
организаторам включиться в международную роман-
сиаду, которая проходит в столице России. В 2013 году
мероприятие в Софии было переименовано в Балканс-
кую романсиаду. Коллективными членами Романсиады
являются Сибирская, Марьинская,  Гатчинская, Казах-
ская, Киргизская,  Московская, Беларусская, Среди-
земноморская, Северо-Европейская, Гамбургская, а мы
гордимся нашей Балканской романсиадой.  Идею под-
держали  музыканты, ставшие впоследствии членами
жюри и Московский культурно-деловой центр "Дом
Москвы в Софии". Он осуществил связь с Департамен-
том внешнеэкономических и международных связей
Правительства Москвы, который ежегодно вместе с
Россотрудничеством поддерживает этот прекрасный
фестиваль. Каждый год  в декабре месяце молодые
лауреаты с Балкан украшают разные сцены в Москве,
а некоторые счастливчики даже сцену в Кремле. Вот
их имена: Калина Диханова, Десислава Бонева, Вариса
Айдарпашич, Катаржина Кубьяк, Стефани Кръстева,
Михаил Михайлов, Дарко Тодоровски, Мелинда Христо-
ва, Илия Белистояноски, Емил Павлов. 2015 год стал
знаменательным - победой среди финалистов в Моск-
ве Михаила Михалова, который завоевал Гран-при. Кон-
курс проводится с целью пропаганды русского роман-
са как жанра музыкального искусства. Основные за-
дачи конкурса: популяризация русских национальных
традиций певческой культуры, выявление и поддержка
талантливых исполнителей, авторов, любителей роман-
са. Программа  выстроена как прослушивание заявив-
ших участие молодых мастеров и молодых вокалистов,
представляющих жанр романса во всем его многооб-
разии, проведение мастер-класса для желающих и наг-
раждение самых лучших исполнителей. А на гала кон-
церте выступят не только финалисты, но и их гости,
когда-то завоевавшие призовые места на различных
романсиадах.

Приглашаем в РКИЦ всех любителей русской музы-
ки, чтобы поддержать молодых исполнителей и вмес-
те с ними насладиться красотой русского романса.

В Москве 31 октября -
1ноября 2018 года состоял-
ся VI Всемирный конгресс
соотечественников. Участие
в нем приняли более 400 де-
легатов из 98 стран. Все-
мирный конгресс соотечес-
твенников является высшим
представительным органом,
обеспечивающим взаимодей-
ствие соотечественников с
органами государственной
власти Российской Федера-
ции и органами государст-
венной власти субъектов
РФ. Среди приоритетных
вопросов были: защита прав
соотечественников, сохране-
ние русской идентичности,
русского языка и образова-
ния, усиление роли молоде-

"Ìû èñêðåííå çàèíòåðåñîâàíû
â òîì, ÷òîáû âû áûëè óñïåøíû"

жи. Участникам были пред-
ставлены пять тематических
секций, проводимых в раз-
личных форматах: "Защита
прав и законных интересов
соотечественников", "Сохра-
нение русской идентичности:
поддержка русскоязычного
образования", "Роль молоде-
жи в консолидации общины",
"СМИ Русского зарубежья в
современном мире", "Эконо-
мическое сотрудничество
России с зарубежными стра-
нами и соотечественниками".

Конгресс открыл предсе-
датель Правительственной
комиссии по делам соотечес-
твенников за рубежом, Ми-
нистр иностранных дел Рос-
сии Сергей Лавров.

Особым событием форума
стало выступление Президен-
та Российской Федерации
В.В. Путина. "Сегодня мною
подписана новая редакция
Концепции государственной
миграционной политики (см.
на стр. 8). Она направлена
в том числе на формирова-
ние более комфортных усло-
вий для переселения в Рос-
сию на постоянное место жи-
тельства соотечественников
из-за рубежа, а также на
создание чётких правил въ-
езда и получения права на
проживание, работу, на при-
обретение российского граж-
данства", - сообщил Влади-
мир Путин.

"Мы искренне заинтересо-

ваны в том, чтобы вы были
успешны, благополучны и
счастливы, разумеется. И в
какой бы стране вы ни на-
ходились, всегда готовы ока-
зать вам посильную поддер-
жку", - подчеркнул президент
в заключение своей речи.

В пленарном заседании
Конгресса приняли участие
председатели профильных ко-

митетов ГД ФС РФ, руково-
дители федеральных исполни-
тельных органов государст-
венной власти, известные об-
щественные деятели Россий-
ской Федерации и Русского
зарубежья, а также множес-
тво почётных гостей. Выступ-
ления и материалы конгрес-
са будут публиковаться в сле-
дующих номерах.

Ïàìÿòè äðóãà
Пришла страшная новость: умер про-

фессор Софийского Университета им.
Климента Охридского - Александр Фе-
дотов. Просто невозможно поверить !!!

Столько жизни и энергии было в этом
человеке! Столько творческих планов и
идей ! С Сашей мы познакомились 15 лет
тому назад при создании Русского акаде-
мического союза в Болгарии. Познакоми-
лись и подружились, часто ходили в гости
друг к другу, перезванивались и переписы-
вались, рассказывали о своих новостях и
планах. И этой дружбой я очень горжусь.

Высокоинтеллигентный и высокообразо-
ванный человек, замечательный ученый,
специалист высокого класса. Меня всегда
поражала в нем порядочность и почтенность
по отношению к людям. Великолепное чув-
ство юмора. И трудился, и отдыхал с удо-
вольствием. Замечательный преподаватель,
заботливый сын, любящий супруг, Человек
с большой буквы.

А как он любил путешествовать! Я друго-
го такого человека не знал и, наверное,
вряд ли узнаю. По-моему, не осталось та-
кой страны, где бы он не побывал.  И всег-
да рассказы, впечатления, очень точные
наблюдения о стране. И, конечно же, ог-
ромное число фотографий: он всегда мне
присылал снимки из своих многочисленных
путешествий.

Дорогой Саша! Плохо, что из жизни ухо-
дят такие хорошие люди и друзья!

Сергей Рожков

В РКИЦ
10-11 ноября
пройдет
Балканская
романсиада

СВЕТЛАЯ ПАМЯТЬ…
Невозможно опубликовать слова скорби

всех, кто потрясен смертью нашего не-
повторимого соотечественника Алексан-
дра Федотова. Кроме того, что неус-
танным трудом он вписал свое имя в ис-
торию болгарского и мирового востоко-
ведения, он своей лучезарностью, деликат-
ностью и  теплом  души оставил глубокий
след в памяти каждого, кто хотя бы од-
нажды общался с ним. Выражаем соболез-
нования его супруге Снежане, любовь к ко-
торой привела его в Болгарию.

От редакции

Чествование клуба в связи
с его 28-летием состоялось 26
октября в Мраморном зале
Российского культурно-инфор-
мационного центра.

Традиционно (уже в 14-ый
раз) праздник клуба начал-
ся со стихотворения "Быть
всем вместе" и гимна клуба
на стихи члена клуба
Эльвиры Божиловой в ис-
полнении музыкального ан-
самбля "Душа поет".

В Мраморном зале РКИЦ
собралось много друзей клу-
ба. С поздравлениями вы-
ступили: советник Посольст-
ва РФ в Болгарии по вопро-
сам культуры А.Новоселов,
директор Дома Москвы в
Софии Б.Громов, председа-
тель Союза болгарских жур-
налистов Снежана Тодорова

"Ðóññêîìó êëóáó" ã. Ñîôèè èñïîëíèëîñü 28 ëåò

и мн. др. В празднике при-
няли участие ветераны и
участники ВОВ - члены
"Русского клуба" .Софии:
Осипова Лидия Александ-
ровна, прошедшая боевой
путь от Москвы до Кенигс-
берга и закончившая войну
в августе 1945 г. на Дальне-
восточном фронте, участни-
ки трудового фронта Димо-
ва Тамара Андреевна и До-
бычин Юрий Иванович, пе-

режившая блокаду Ленинг-
рада Илиева Алла Никола-
евна и малолетняя узница
концлагеря в Германии То-
шева Алина Михаиловна.
Присутствующие в зале ре-
бята из "МО'ДИКО" - моло-
дежной организации "Русс-
кого клуба", вручили вете-
ранам цветы.

Подробнее на:
h t t p : / / w w w. м о я - с о -

фия.моя-москва.com/
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Тамара Стилианова,
председатель Шуменского

русского клуба

Ко дню Народного единс-
тва России русский клуб
"Славяне 2000" (г. Шумен) и
русский клуб "Березка" (г.
Добрич) приурочили дру-
жескую встречу с липова-
нами, живущими в Румынии.
В селе Журиловка, что в се-
верной части  вблизи озер
Разим и Синая в дельте ре-
ки Дунай, по соседству с
Болгарией. Столетиями со-
жительствуют в этом селе
русские, украинцы и
румыны. Липоване сохрани-
ли свои ценности, традиции,
культуру, быт, религию свя-
занную с их корнями. Стро-
го исполняются религиоз-
ные обряды. Церковь "Пок-
ров Богородицы", которой
160 лет, представляет па-
мятник культурно-историчес-
кого наследия липован, в
ней отмечают все праздни-
ки по православному кален-

Â ãîñòÿõ ó ëèïîâàí Ðóìûíèè

дарю. Дом русской общнос-
ти ухожен, с надписями на
кирилице. Есть свой певчес-
кий состав "Журавели", в ко-
тором русские и украинцы
поют русские, украинские и
румынские песни. Посетили
мы школу, где учатся дети
липован, где сберегли как
памятник  внутренней архи-
тектуры русские печки, ко-

торые произвели на нас и
на болгар большое впечат-
ление. Основное занятие ли-
пован - рыболов и угощали
нас рыбными деликатесами.
Все село знало, что прие-
дут русские и болгары -
встретили нас хлебом-со-
лью и старинными песно-
пениями. Группа "Рябинуш-
ка" (руководитель Анета Ми-

тева) при русском клубе
"Славяне 2000"  и группа
"Журавели" 4 часа перепе-
вали друг друга, к ним при-
соединилась молодежь из
Добричского русского клу-
ба "Березка".  На все село
звучали песни, а  липованс-
кие ребята танцевали как
настоящие казаки русский
танец! Приятно было, когда

проезжавшие мимо машины
останавливались, слушали и
радовались вместе с нами.
Встреча была трогательной,
часто у всех на глазах блес-
тели слезы волнения, слезы
радости. Нет слов, чтобы
описать взаимную любовь,
которую излучали хозяева и
гости. Трудным и продолжи-
тельным было расставание.
Мэр с.Журиловка Лон Еуген,
жители села, румынские жур-
налисты были в восторге, а
мы восхищались их умением
жить дружно, передавая
свою культуру из поколения
в поколение в пример всем
политикам! Хочу выразить ог-
ромную благодарность Тане
Великовой,  мэру с. Дъбо-
вик Добричкой области за
содействие в организации
встречи, Ларисе Димитровой
за знакомство с этими прек-
расными людьми. Большая
благодарность и Шуменско-
му читалишту "Напредък
1869" за оказанную финан-
совую помощь.

Владимир Путин подписал
указ о Концепции государс-
твенной миграционной поли-
тики РФ на 2019-2025 годы.
Действующая концепция (ут-
верждена в 2012 году и дол-
жна была действовать до
2025 года) в нем объявля-
ется утратившей силу. Указ
предписывает правительст-
ву в трехмесячный срок
представить план меропри-
ятий по реализации концеп-
ции. Всем государственным
органам рекомендуется в
своей деятельности в сфе-
ре миграции "руководство-
ваться положениями концеп-
ции".

17-страничный документ
опубликован на сайте Крем-
ля. Он предписывает
открыть Россию для всех,
кто хочет здесь жить и ра-
ботать, упростить правила
въезда, включая выдачу виз,

В преддверии шестого Все-
мирного конгресса российс-
ких соотечественников, про-
живающих за рубежом в
Москве 29 октября прошел
круглый стол, посвященный
взаимодействию регионов
Российской Федерации с
представителями русско-
язычной диаспоры за рубе-
жом. На событие, организо-
ванное Департаментом внеш-
неэкономических и междуна-
родных связей г. Москвы,
Московским Домом соотечес-
твенника и Московским цен-
тром международного сотруд-
ничества собрались предста-
вители 32 стран. Форум
открыл его модератор, Ди-
ректор Московского Дома
соотечественника (праздную-
щего в эти дни свое 15-ле-
тие) В. В. Лебедев, в част-
ности, отметивший важность
сотрудничества соотечест-
венников с региональными
структурами РФ, а также
рассказавший о форматах
сотрудничества Правительс-
тва Москвы с российскими
соотечественниками за рубе-
жом. Далее выступил Дирек-
тор Департамента по работе
с соотечественниками МИД
РФ, ответственный секре-
тарь Правительственной ко-
миссии по делам соотечест-
венников за рубежом
(ПКДСР) О. С. Мальгинов, ог-
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а также процедуры предос-
тавления российского граж-
данства. Миграционная по-
литика, говорится в концеп-
ции, "должна быть направ-
лена на создание благопри-
ятного режима для добро-
вольного переселения в РФ
лиц, в том числе покинув-
ших ее, которые способны
включиться в систему пози-
тивных социальных связей и
стать полноправными члена-
ми российского общества".

В самом документе отме-
чается, что он определяет
"цель, принципы, задачи и
основные направления госу-
дарственной миграционной
политики". Отдельно указы-
вается, что концепция раз-
работана с учетом целого
ряда стратегий, включая
Стратегию социально-эко-
номического развития Даль-
него Востока и Байкальско-

го региона и Прогноз дол-
госрочного социально-эконо-
мического развития РФ до
2030 года.

Отдельно в концепции го-
ворится, что страна должна
быть открыта для тех иност-
ранцев, которые "не связы-
вают с ней свое будущее или
будущее своих детей и не со-
бираются полностью интег-
рироваться в российское об-
щество, но рассматривают
Россию как страну с благоп-
риятными условиями для
удовлетворения своих эконо-
мических, социальных и ку-
льтурных потребностей" и
при этом "соблюдают тре-
бования законодательства
РФ, бережно относятся к ее
окружающей среде и при-
родным ресурсам, матери-
альным и культурным ценнос-
тям, уважают многообразие
региональных и этнокуль-

турных укладов жизни рос-
сийского населения".Также
планируется устранить "нео-
боснованные администра-
тивные барьеры и финансо-
вые издержки", которые свя-
заны с ввозом в Россию иму-
щества, "включая объекты
интеллектуальной собствен-
ности, средства производс-
тва и иные основные фонды".
Отдельный пункт документа
предписывает всячески со-
действовать свободному пе-
ремещению "обучающихся,
научных и педагогических
работников". Для них должны
обеспечиваться открытость
России и быть создан ком-
фортный режим въезда в
страну, обучения и работы
здесь. При этом для обуче-
ния российских граждан пла-
нируется привлекать препо-
давателей из иностранных
вузов. Определять миграци-

онную политику, согласно
концепции, будет президент.
Обе палаты парламента
должны будут законодатель-
но обеспечивать ее реали-
зацию, а правительство ко-
ординировать деятельность
федеральных органов влас-
ти и ежегодно отчитываться
перед главой государства о
выполнении поставленных за-
дач.
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ласивший приветствие главы
МИД РФ и ПКДСР С. В. Лав-
рова Московскому Дому со-
отечественника и отметивший
важность, в контексте госу-
дарственной политики РФ по
работе с соотечественника-
ми, налаживания связей со-
отечественников с региона-
ми России. О.С. Мальгинов в
своем выступлении также
подчеркнул важность прове-
дения Правительством
Москвы мероприятий в пред-
дверии шестого Всемирного
конгресса российских сооте-
чественников, проживающих
за рубежом, и передал Гра-
моты, которыми ПКДСР от-
метила  Директора МДС В.
В. Лебедева и первого за-
местителя Директора МДС
Ю. И. Каплуна. Далее слово
было передано заместителю
руководителя Департамента
внешнеэкономических и

международных связей г.
Москвы И. П. Ткачу, в своем
выступлении, в частности,
предложившему сделать ме-
роприятия, посвященные уг-
лублению связей между рос-
сийскими регионами, работа-
ющими с соотечественника-
ми - постоянными.

Работа мероприятия про-
должилась выступлением чле-
на Общественной палаты Рос-
сийской Федерации, Предсе-
дателя Комиссии ОП РФ по
развитию общественной дип-
ломатии, гуманитарному сот-
рудничеству и сохранению
традиционных ценностей,
Первого вице-президента
Международного обществен-
ного фонда "Российский фонд
мира" Е. В. Суторминой, так-
же отметившей возрастаю-
щую, в условиях современ-
ной геополитической ситуа-
ции, роль межрегионального

сотрудничества и рассказав-
шей о деятельности Общест-
венной палаты по поддержке
соотечественников.

В свою очередь член
ПКДСР, заместитель Пред-
седателя Совета министров
Республики Крым - Посто-
янный Представитель Рес-
публики Крым при Прези-
денте Российской Федера-
ции Г. Л. Мурадов напомнил
собравшимся об истории ра-
боты правительства Москвы
по поддержке соотечествен-
ников за рубежом и пред-
ложил ряд совместных про-
ектов, которые могли бы
быть реализованы Правите-
льством Москвы и Крымом.

Выступивший далее депу-
тат Государственной Думы
Федерального Собрания
Российской Федерации Н. Г.
Земцов рассказал о том, что
деятельность Правительства

Москвы может являться не
только примером в области
поддержки российскими ре-
гионами соотечественников,
но и поводом для активиза-
ции сотрудничества сооте-
чественников с региональн-
ыми структурами РФ.

В числе многочисленных
выступавших исполни-
тельный директор Фонда
поддержки и защиты прав
соотечественников за рубе-
жом И. К. Паневкин. Он поз-
дравил МДС, поблагодарил
его сотрудников за актив-
ное и долголетнее сотруд-
ничество с Правфондом, а
также рассказал о проек-
тах, реализуемых Фондом.

В ходе дальнейшей дискус-
сии представители организа-
ций российских соотечествен-
ников высказали предложе-
ния по активизации работы
с российскими регионами, в
связи с чем присутствовав-
ший на мероприятии замес-
титель Директора Департа-
мента информации и печати
МИД РФ А. А. Кожин указал
на то, что представляемый им
Департамент организует
пресс-туры по российским
регионам для иностранных
СМИ и предложил собрав-
шимся подумать о включении
в эти туры журналистов СМИ
русского зарубежья.

mosds.mos.ru
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Белоруссия готова оказать
помощь в разрешении воо-
руженного конфликта в До-
нецкой и Луганской облас-
тях Украины. С таким заяв-
лением в конце прошлой не-
дели выступил президент Бе-
лоруссии Александр Лука-
шенко, передает Интерфакс".

"Мы готовы включиться в
этот конфликт там, где
сложно и где нет того дове-
рия, которое должно быть.
Мы готовы это сделать, то-
лько ради одного - ради ми-
ра. Эту проблему должны

Исполняющий обязанности
министра обороны Армении
Давид Тоноян заявил, что на
данный момент в стране нет
необходимости в покупке
американского оружия, со-
общают "Новости Армении".

"Мы не обсуждали вопро-
са о покупке американско-
го оружия", - ответил он. По
словам Тонояна, каких-либо
других обсуждений по воен-
ному сотрудничеству с США
также не было.

Ранее в октябре советник
президента США по нацбе-
зопасности Джон Болтон в
ходе визита в Ереван пред-
ложил армянскому правите-

Äîäîíà ñíîâà îòñòðàíÿò îò âëàñòè
Президент Молдавии Игорь Додон вновь будет отстра-

нен от должности. Об этом в конце прошлой недели зая-
вил председатель парламента Молдавии Андриан Канду,
передает Noi.md.

По словам Канду, причиной этому послужил очередной
отказ президента подписать и обнародовать два законо-
проекта, принятых парламентом. В частности, Додон пов-
торно отказался промульгировать проект о передаче учас-
тка, на котором расположен Республиканский стадион,
посольству США в Молдове, а также проект о празднова-
нии 9 мая Дня Европы наряду с Днем Победы.

Также председатель парламента предположил, что До-
дон намерен отклонить и новый Кодекс телевидения и

радио, из-за чего правящая коалиция вынуждена будет
вновь требовать отстранения его от должности и переда-
чи его полномочий премьер-министру Павлу Филипу.

"Мы говорим и о Кодексе телевидения и радио, предус-
матривающем борьбу с пропагандой и нацеленном на опре-
деленное государство - Российскую Федерацию. Этот за-
кон мы приняли в последнем чтении, и я подозреваю, что
он также будет возвращен парламенту. А это означает отс-
транение для принятия всех трех законов", - сказал Канду.

"Этого не должно происходить. Каждый из нас, нравит-
ся нам это или нет, должен исполнять свои обязанности,
предусмотренные конституцией. Что значит не делать то,
что написано в законе?!" - добавил председатель парла-
мента.

За время президентства Игоря Додона политика отстра-
няли от исполнения обязанностей уже четыре раза. 24
сентября Конституционный суд Молдавии временно приос-
тановил полномочия Додона в части назначения им двух
членов правительства - он отказался подписывать указы о
назначении Сильвии Раду на должность министра здраво-
охранения, труда и социальной защиты, а Николая Чубука -
на позицию министра сельского хозяйства и регионального
развития, как того требовал премьер-министр Филип. До-
кументы об их назначении в итоге подписал сам Канду.

Дважды Додона отстраняли в январе 2018 года. Тогда суд
постановил, что решение о запрете трансляции новостей и
информационно-аналитических передач из России может
подписать спикер парламента или премьер-министр, пос-
кольку Додон отказался это делать. Несколькими днями
ранее полномочия президента были приостановлены из-за
отказа Додона утвердить предложенные главой правитель-
ства кандидатуры министров и вице-премьеров.

В октябре полномочия Додона были приостановлены
после того, как тот дважды не согласовал кандидата на
пост министра обороны.

Молдавия - парламентская республика. Проевропейс-
кие партии имеют в парламенте большинство, между де-
путатами и Додоном постоянно возникают разногласия.

Жители столицы Туркме-
нии Ашхабада начали мас-
сово скупать бензин, опаса-
ясь скорого подорожания
топлива, сообщает "Радио
Азатлык" (местная служба
"Радио Свобода").

Один из горожан расска-
зал изданию, что многие жи-
тели столицы наведываются
на автозаправки по ночам.
"Ажиотаж среди населения
заметно усилился в послед-
ние пять дней. Многие с 11
часов вечера, после того
как машин становится ме-
ньше, едут на автозаправоч-
ные станции и покупают бен-
зин про запас. Бензин по-
купают в 20-30-литровые ка-
нистры. Работники АЗС про-
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решить мы - три славянс-
ких народа. Это наша беда
и проблема. Не европейцы,
не американцы - мы должны
решить эту проблему, чтобы
она не была заморожена", -
заявил белорусский лидер.

Минск готов работать в
рамках договоренности двух
президентов - Украины и
России, подчеркнул Лука-
шенко. "Мы не напрашива-
емся к кому бы то ни было
в миротворцы или посред-
ники", - сказал он.

"Если нужно включить Бе-

ларусь в этот процесс, мы
будем делать это в разре-
зе договоренностей двух го-
сударств, чтобы на этой
многострадальной земле, на
востоке Украины, был мир",
- цитирует Лукашенко ТАСС.

Целью, по его словам, яв-
ляется сохранение единой и
неделимой Украины. "Нель-
зя оставить эту проблему
нашим детям для разреше-
ния. Это будет преступле-
ние нашего поколения перед
теми, кто придет после нас",
- добавил он.

Вооруженный конфликт в
Донбассе начался весной
2014-го после того, как Ки-
ев предпринял попытку по-

давления выступлений в До-
нецкой и Луганской облас-
тях, вызванных сменой влас-
ти на Украине.

Александр
Лукашенко

Парламентский шеф Андриан Канду (слево) и премьер-ми-
нистр Павел Филип с одной стороны, и президент Молдовы
Игорь Додон (в центре), с другой, находятся в постоянной
конфронтации

Страницу подготовил Влади Владков
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Давид Тоноян

льству закупать американс-
кое вооружение вместо рос-
сийского. Премьер-министр
Армении Никол Пашинян за-
явил, что страна может об-
судить закупку вооружения
у США, если получит от аме-
риканской стороны выгод-
ное предложение.

В декабре прошлого года
парламент Армении ратифи-
цировал договор с Россией
о предоставлении Еревану
государственного экспорт-
ного кредита на сумму в 100
миллионов долларов для фи-
нансирования поставок про-
дукции военного назначения
российского производства.

Депутат Верховной Рады
Украины Владимир Арьев
вызвал полицию из-за по-
сетителей, пришедших на
"Дискотеку 80-х" в пионер-
ских галстуках. Об этом он
написал в своем Facebook.

"Пришлось вывести из за-
ла и вызвать полицию на
провокаторов, которые
пришли с запрещенной ком-
мунистической символикой.
Вели себя как типичные со-
ветские люди. Что еще дол-
жно произойти, чтобы та-
кие наконец поняли, сколь-
ко смертей коммунистичес-
кая идеология принесла Ук-
раине?" - написал он.

По словам Арьева, приехав-
шие полицейские "оформили"
людей в пионерских галсту-
ках, которые пытались "нае-
хать" на стражей порядка. Он
также сообщил, что написал
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дают бензин с надбавкой по
20-30 тенге за каждый
литр", - указал он.

По ночам очередей на зап-
равках нет, потому что ра-
ботники АЗС заранее дого-
вариваются с автовладельца-
ми о времени, когда те могут
подъехать к ним и заправи-
ться. Горючее распродается
в течение ночи, из-за этого
днем можно увидеть длин-
ные очереди за бензином.

"Из-за того, что ночью весь
бензин распродают, когда
приезжаешь на автозаправ-
ку днем, купить уже невоз-
можно. Можно только уви-
деть табличку с надписью
"Бензина нет". Зачастую при-
ходится ждать по два-три

часа. В результате, если ра-
ньше у АЗС в очереди стоя-
ли в среднем 30 машин, сей-
час их количество доходит
до 90", - рассказал житель
Ашхабада.

Отмечается, что беспоко-
иться население страны на-
чало после признания пра-
вительством Туркмении не-
обходимости перехода эко-
номики республики к
рыночным условиям. Соот-
ветствующее решение было
принято на заседании На-
родного совета (Халк Мас-
лахаты) в конце сентября.

На том же мероприятии
власти страны одобрили
полную отмену всех льгот
для населения Туркмении. С
1 января 2019 года в рес-
публике перестанут бесплат-
но предоставлять населению
электроэнергию, газ, питье-
вую воду и столовую соль.

Óêðàèíñêèé äåïóòàò âûçâàë ïîëèöèþ íà
äèñêîòåêó èç-çà ïèîíåðñêèõ ãàëñòóêîâ

на них заявление в полицию.
"Полконцерта испорчено,

но мы не жалеем", - заклю-
чил депутат.

В 2015 году на Украине был
принят закон о декоммуни-
зации, предусматривающий,
в частности, запрет на ис-
пользование советской сим-

волики, осуждение комму-
нистического режима СССР
и открытие имеющихся в
стране архивов советских
спецслужб. В рамках испол-
нения закона переименовы-
ваются города, улицы, де-
монтируются памятники со-
ветским вождям и деятелям.

Участники в "Дискотеке-80-х"
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Поисковик Google не подключился к
Федеральной государственной информа-
ционной системе (ФГИС), содержащей
перечень запрещенных в России сай-
тов. По этой причине корпорация будет

оштрафована на сумму от 500 до 700
тысяч рублей, сообщается на сайте Рос-
комнадзора. Операторы поисковых сис-
тем, работающих в России, обязаны иск-
лючать из поисковой выдачи ссылки на
запрещенные в России ресурсы. По за-
конодательным нормам Google должен был
для этого в течение 30 рабочих дней
подключиться к ФГИС, однако не сделал
этого.

Яхта, находящаяся на балансе пра-
вительства Хабаровского края, будет про-
дана за миллион долларов. Яхту "Вик-
тория" должны были спустить на воду в
2019 г., а пока она находится на хране-
нии у местного судостроительного заво-
да. Губернатор края посчитал, что содер-
жание яхты будет слишком затратным,
выдав распоряжение о продаже транс-
портного средства. Согласно источнику,
содержание "Виктории" обходится в 600

тысяч рублей за год. Яхта уже восемь
лет находится на балансе региона. Фонд
имущества края будет продавать судно
по приблизительной стоимости - 1 млн
долларов. Ранее губернатор был вынуж-
ден приостановить часть госзакупок пра-
вительства, которые еще не успели сос-
тояться.

Заместитель председателя правления
"Газпрома" Александр Медведев заявил,
что по итогам текущего года средняя
цена экспорта газа составит примерно
$248 за тыс. куб. м. По его словам, на
начало октября в страны дальнего зару-
бежья компания поставила, по предвари-
тельным данным, более 148 млрд куб. м
газа, средняя цена его составила около
$235 за тыс. куб. м. По его словам, в
краткосрочной перспективе конкретные
объемы поставок за рубеж могут варьи-
роваться из-за погоды, однако в сред-
несрочной перспективе экспорт сохранит-
ся на высоком уровне и составит 190-
200 млрд куб. м в год. "Это можно наз-
вать новой реальностью европейского га-
зового рынка на несколько лет вперед",
- добавил он. В начале февраля сообща-
лось, что в 2017 г. доля "Газпрома" в
Европе выросла до 34,7% против 33,1%
годом ранее. Этот показатель стал ре-
кордным за всю историю советской и
российской газовой промышленности.

Банк России запускает телефон до-
верия для противодействия коррупции,
сообщает регулятор. ЦБ будет рассмат-
ривать обращения, если в них есть ин-
формация о коррупционных проявлений в
действиях служащих Банка России, кон-
фликтах интересов в служебной деятель-
ности служащих регулятора, несоблюде-
ния служащими ЦБ запретов, ограниче-
ний и обязанностей, установленных за-
конодательством и нормативными актами
Банка России в целях противодействия
коррупции. Телефон доверия работает круг-
лосуточно с понедельника по воскресе-
нье в автоматическом режиме.

Глава Минтруда Максим
Топилин прокомментировал
свои слова о беспрецеден-
тном росте зарплат росси-
ян. Министр отметил, что
такие данные следует вос-
принимать позитивно. "Я
считаю, что хорошие но-
вости должны воспринима-
ться нормально. А почему-
то это вызывает какие-то
вопросы", - сказал Топилин
во время заседания Рос-
сийской трехсторонней ко-
миссии по регулированию

Госдума дала добро на
проведение в стране
эксперимента с налогом
на профессиональный до-
ход. Пока законопроект
прошел только первое
чтение, но его должны
окончательно принять до
конца года. Для тестиро-
вания выбрали четыре
региона: Москва, Москов-
ская область, Калужская
область и Татарстан. Мес-
тные самозанятые смогут
официально зарегистриро-
ваться и платить налог по
новой, низкой ставке.

Кто попадет под новый
закон? Внятного опреде-
ления "самозанятого" за-
конотворцы так и не на-
писали. Из текста пред-
полагается, что это инди-
видуальный предпринима-
тель, который продает ка-
кую-то услугу или товар.
Но только то, что сделал
сам. Посредники новым
налогом воспользоваться
не смогут. Как и те, кто
работает не один, а поль-
зуется наемным трудом.
Еще одно важное условие
- годовой доход у самоза-
нятого должен быть не бо-
лее 2,4 млн руб. Считает-
ся, что новый закон соз-
дан для репетиторов,
нянь, помощников по хо-
зяйству, ремонтников,
сантехников и пр.

Какой налог предлагают
платить? Довольно щадя-
щий. 4% для тех, кто ока-
зывает услуги физическим
лицам. 6% для тех, кто
что-то продает юридичес-
ким лицам или является
индивидуальным предпри-
нимателем. 1,5% из них
будут перечисляться в
Фонд медицинского стра-
хования. А вот пенсион-

Президент девелоперс-
кой компании "Интеко"
Елена Батурина сохрани-
ла первое место в рейтин-
ге самых богатых женщин
России, составленном
Forbes. Обновленный спи-
сок был обнародован 25
октября. Состояние супру-
ги бывшего мэра Москвы
Юрия Лужкова оценили в
1,2 миллиарда долларов.

На второе место подня-
лась генеральный дирек-
тор интернет-магазина
одежды Wildberries Татья-
на Бакальчук, состояние
которой за год выросло с
420 миллионов долларов
до 600 миллионов. На тре-
тьей строчке - экс-супру-

Íàëîãîâûé ðåæèì äëÿ ñàìîçàíÿòûõ
Новый закон создан для репетиторов, нянь, помощников
по хозяйству, ремонтников, сантехников и пр.

ные взносы - дело добро-
вольное.

Как это будет выгля-
деть? Авторы законопро-
екта предлагают минимум
бюрократии и возни. По
крайней мере, в теории.
Для самозанятых создадут
мобильное приложение
"Мой налог". Через него
можно будет встать на
учет в налоговой - пона-
добится лишь копия пас-
порта и фото. Налоговую
декларацию заполнять не
потребуют. Все доходы бу-

дут фиксироваться в мо-
бильном приложении. Оно
будет работать как онлайн
касса. С каждой продажи
товара или услуги, отправ-
лять в налоговую фис-
кальный чек. Но, видимо,
предпринимателям потре-
буется и касса обычная.
Потому что самозанятых
обяжут выдавать покупа-
телям чеки - бумажные
или электронные.

Будут и бонусы. Чтобы
мотивировать предприни-
мателей раскрыться, им
предложат так называ-
емый налоговый капитал на

развитие. По-простому,
самозанятые смогут не
платить первые 10 тысяч
рублей налога. "Этот бо-
нус даст шанс людям поп-
робовать, каково это -
функционировать в этом
налоговом режиме, не не-
ся никаких дополнительных
издержек и в то же вре-
мя, оформляя свои взаи-
моотношения с государст-
вом", - пояснил замминис-
тра финансов Илья Трунин.
Однако он не пояснил, как
что делать тем, кому в тес-

товом режиме что-то не
понравится. Раз ты уже
засветился перед налого-
вой, потом в тень не уй-
дешь. Этого-то и все бо-
ятся. Вряд ли такой "сыр"
от Минфина достаточен,
чтобы преодолеть страх
перед мышеловкой.

Но будут и штрафы. Вна-
чале всех напугали. Расс-
казав, что уклонистов от
этого налога начнут отлав-
ливать и отнимать весь за-
работанный доход. Потом
в Госдуме одумались и
идею повернули по-друго-
му. Штрафовать будут са-

мозанятых, кто зарегист-
рировался и решил пла-
тить налоги по 4-6%, но
часть доходов скрывает.
Не выписал чек за услугу
- штраф 20% от суммы че-
ка. Но не меньше 1 тыся-
чи рублей. В течение по-
лугода попался еще раз -
штраф 100% от суммы че-
ка. Но не меньше 5 тысяч
рублей. Эксперты говорят,
что вряд ли кто-то добро-
вольно согласится рабо-
тать по таким правилам.
Жесткие штрафы - самое
слабое место законопро-
екта. К тому же, непонят-
но, кто будет следить за
выдачей чеков. У налого-
вой нет таких ресурсов,
чтобы проконтролировать
каждого сантехника или
репетитора.

За последний год в Рос-
сии количество офици-
альных самозанятых увели-
чилось в четыре раза. По
состоянию на 1 октября
2017 года было зарегист-
рировано 595 человек, в
то время как через год их
стало уже 2587 человек.

Однако последние дан-
ные Росстата позволяют
сделать вывод о том, что
их может быть десятки
миллионов. Сегодня в Рос-
сии насчитывается поряд-
ка 82 млн человек трудос-
пособного возраста. Из
них 52 млн - работающее
население, которое либо
само платит за себя стра-
ховые взносы, либо за них
это делает работодатель.
То есть разница составля-
ет приблизительно 30 млн
человек. Значительная
часть из которых - это и
есть самозанятые люди,
которые не платят налоги
и взносы.

Íå ïîâåðèëè ìèíèñòðó î ðîñòå çàðïëàò
трудовых отношений. Он до-
бавил, что опирался на дан-
ные Росстата, а саму но-
вость каждый примеряет на
себя. "У кого-то зарплата
больше выросла, у кого-то
меньше", - подчеркнул ми-
нистр.

24 октября Топилин зая-
вил, что заработные платы
в России растут беспреце-
дентными темпами в реа-
льном и номинальном
выражении. По его словам,
за год зарплаты россиян

увеличились почти на 11%,
на рост оказали влияние
повышение минимального
размера оплаты труда до
уровня прожиточного мини-
мума и исполнение майс-
ких указов президента.

При этом вице-премьер
по социальным вопросам
Татьяна Голикова в конце
сентября заявляла, что
россиянам следует ожи-
дать замедления роста ре-
альной заработной платы
до 1,4% в 2019 году.

Áàòóðèíà - ñíîâà áîãàòåéøàÿ ðîññèÿíêà
га уральского олигарха
Дмитрия Рыболовлева
Елена. Бракоразводный
процесс принес ей 600
миллионов долларов и два
дома в Швейцарии.

Бывший мэр Москвы
Юрий Лужков в беседе с
Nation News прокомменти-
ровал рейтинг богатейших
россиянок по версии жур-
нала Forbes. "Я думаю, что
это всё полная ерунда. Они
не располагают реальными
данными. Ничего похожего
в реальности не было и
нет", - заявил он. Как счи-
тает экс-мэр, если состав-
лять подобный список на
основе реальных данных, он
будет другим. По словам
Лужкова, его супругу Еле-
ну Батурину такие рейтин-
ги не интересуют.



2-8 ноября 2018
11. ЛИТЕРАТУРА

Áëàæåííûé ðóññêîé ïîýçèè
Александр Балтин

Блаженно-благословенный юродивый…
Поэт-юродивый, высокое юродство ре-

чи - речи, звучащей за всех униженных,
оскорблённых, поражённых явью, пора-
ненных жизнью…

Блаженство юродивости, как выбор
судьбы - или подчинение своей поэтичес-
кой стезе:

Не обижайте бедного Иванушку,
Ему сама судьба согнула плечи
И сам Господь пролил слезу на ранушку…
(От этого Иванушке не легче.)

Метафизический заряд в стихах Вениа-
мина Блаженного велик квантом состра-
дания, слёзной радугой за боли и скорби,
спектром трагедии - поэтической, русс-
кой, горькой:

Клюю, клюю, воробушек,
Господнее зерно.
А Бог рассыпал рядышком
И жемчуг, и янтарь.
Не надобно мне жемчуга -
Ведь я богат давно.
А чем богат воробушек?
А тем, что нищ, как встарь.

Ежели поэт не знает стигмата состра-
дания, рубиново полыхающего на душе,
грош ему цена - ни мастерство не спасёт,
никакая маска, ни надменность успеха.

У Вениамина Блаженного не надменность
- надмирность: надмирность парения с чув-
ствованием языка, как инструмента Бо-
жественной благодати; язык - как следс-
твие озарения - не может быть унижен,
превращён в передаточное средство;
язык: вещий и ведущий, благословенный
и скорбный:
И стал орлом и сам - уже я воспарил
На стогны высоты, где замирает дух…

Вера дышит Блаженным Вениамином,
вера движет им - о! это совершенно осо-
бая, очень русская, даже сектанством от-
дающая вера, не требующая богословс-
ких выкрутасов и каверз, не нуждающая-
ся в церковность: это вчуствование в неч-
то, что и дало жизнь - в струящиеся кор-
ни духа, в то, что позволяет пройтись по
небушку, и топор для охраны от бесов -
тоже словесный, особого свойства и вол-
шебных качеств:
Как мужик с топором, побреду я по божье-
му небу.
А зачем мне топор? А затем, чтобы бес
не упер
Благодати моей - сатане-куманьку на пот-
ребу...
Вот зачем, мужику, вот зачем, старику,
мне топор!

Тяжела и глуха жизнь блаженного во вре-
мена съеденные прагматикой, сложна и кри-
ва была она и в советских, идеологией зам-
шелых недрах, но - нету отчаяния ото все-
го, что выпало, нету страха перед смер-
тью, есть - свет стихов, уводящий в дали,
где скорбь невозможна по определению…

2
Юродивый Блаженный русской речи
Стигматом сострадания горел -
Ко всем, лишённым драгоценной встречи
Со стержневою силой Божьих стрел.

По небушку, неся топор словесный,
От бесов стерегущих, славный путь.
Блаженство песни растворится бездной,
Открыв стиха рубиновую суть.

Какая боль - дышать стихом и верой!
Какое счастье только этим жить!
…Как будто рай, сокрытый за портьерой
Не долгой плоти, так легко открыть.

Александр Балтин

Вениамин Михайлович Блаженный
(настоящая фа-
милия Айзенш-
тадт. Родился
15 октября
1921, село
Копысь, Ор-
шанский уезд,
Витебская гу-
берния - умер
31 июля 1999,
Минск) - совет-
ский и бело-
русский поэт.
Писал на рус-

ском языке. После первого курса Витебского учи-
тельского института оказался в эвакуации (1941),
работал учителем истории. В 1946 вернулся в Бе-
лоруссию, жил в Минске, работал переплётчиком,
художником комбината бытовых услуг, фотографом-
лаборантом в артели инвалидов. Переписывался с
Борисом Пастернаком, Виктором Шкловским, Ар-
сением Тарковским. Первые стихи датируются 1943;
первая публикация в 1982; первая книга вышла в
1990.

Поэзия Блаженного уже в начале 1990-х прив-
лекла к себе наибольшее внимание своей религи-
озной заостренностью. Питаясь отчасти иудаистс-
кой традицией спора человека с Богом, отчасти
традицией русского юродства, лирический субъ-
ект Блаженного ожесточенно упрекает Бога за стра-
дания слабых и невинных (не только людей, но и
животных): - и с той же страстью признаётся ему
в любви:

По публикациям рубежа 1990-2000-х становится
ясно, что богоборчество Блаженного, его заступни-
чество за всех малых тварей мира - не единственный
стержень его поэзии: столь же властно на протяже-
нии всего творческого пути звучит в его стихах эро-
тическая тема. Поздние стихи Блаженного полны так-
же откликов на волновавшие его явления русской
поэзии и писательские судьбы, причём наряду с про-
никновенным обращениями к Марине Цветаевой и
Фёдору Сологубу Блаженный выказывает интерес и
к таким значительным, но почти не изданным авто-
рам, как Леонид Аронзон. При общем предпочтении
силлабо-тонического стихосложения Блаженный уже
в 1940-е гг. успешно обращался к верлибру, и его
вклад в развитие русского верлибра представляет-
ся весьма значительным, хотя публикация ранних
верлибров Блаженного оказалась задержана более
чем на полвека.

Несмотря на неучастие в литературной жизни
Белоруссии (лишь за несколько месяцев до смер-
ти Блаженный был приглашен в редакционный со-
вет журнала "Немига литературная"), Вениамин Бла-
женный стал в 1990-е гг. центральной фигурой в
русской поэзии Белоруссии, оказав влияние на ряд
авторов, в том числе на наиболее заметного мин-
ского поэта 2000-х гг. Дмитрия Строцева.

Стихи Вениамина Блаженного
РОДОСЛОВНАЯ

Отец мой - Михл Айзенштадт - был всех глупей в
местечке.
Он утверждал, что есть душа у волка и овечки.

Он утверждал, что есть душа у комара и мухи.
И не спеша он надевал потрепанные брюки.

Когда еврею в поле жаль подбитого галчонка,
Ему лавчонка не нужна, зачем ему лавчонка?..

И мой отец не торговал - не путал счета в сдаче...
Он черный хлеб свой добывал трудом рабочей клячи.

- О, эта черная страда бесценных хлебных крошек!..
...Отец стоит в углу двора и робко кормит кошек.

И незаметно он ногой выделывает танец.
И на него взирает гой, веселый оборванец.

- "Ах, Мишка - "Михеле дер нар" - какой же ты
убогий!"
Отец имел особый дар быть избранным у Бога.

Отец имел во всех делах одну примету - совесть.
. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .
...Вот так она и родилась, моя святая повесть.

* * *
Сколько лет нам, Господь?.. Век за веком с тобой
мы стареем...
Помню, как на рассвете, на въезде в Иерусалим,
Я беседовал долго со странствующим иудеем,
А потом оказалось - беседовал с Богом самим.

Это было давно - я тогда был подростком бе-
зусым,
Был простым пастухом и овец по нагориям пас,
И таким мне казалось прекрасным лицо Иисуса,
Что не мог отвести от него я восторженных глаз.

А потом до меня доходили тревожные вести,
Что распят мой Господь, обучавший весь мир доб-
роте,
Но из мертвых воскрес - и опять во вселенной мы
вместе,
Те же камни и тропы, и овцы на взгорьях всё те.

Вот и стали мы оба с тобой, мой Господь, стари-
ками,
Мы познали судьбу, мы в гробу побывали не раз
И устало садимся на тот же пастушеский камень,
И с тебя не свожу я, как прежде, восторженных
глаз.

***
Душа, проснувшись, не узнает дома,
Родимого земного шалаша,

И побредет, своим путем влекома...
Зачем ей дом, когда она - душа?

И все в пути бредя необратимом
Просторами небесной колеи,
Возьмет душа мое земное имя
И горести безмерные мои.

Возьмет не все их, но с собой в дорогу
Возьмет душа неодолимый путь,
Где шаг за шагом я молился Богу
И шаг за шагом изнывал от пут.

Какой-то свет таинственный прольется
На повороте времени крутом
Но цепь предвечная не разомкнется
Ни на юдольном свете, ни на том.

ЖИЗНЬ
Отдаешь свои волосы парикмахеру,
Отдаешь глаза - постыдным зрелищам,
Нос - скверным запахам,
Рот - дрянной пище, -
Отдаешь свое детство попечительству идиотов,
Лучшие часы отрочества - грязной казарме школы,
Отдаешь юность - спорам с прорвой микроцефалов,
И любовь - благородную любовь - женщине, мечта-
ющей... о следующем,
Отдаешь свою зрелость службе - этому серому чу-
довищу
с тусклыми глазами и механически закрывающим-
ся ртом -
И гаснут глаза твои,
Седеют волосы,
Изощренный нос принимает форму дремлющего из-
возчика,
Грубеет рот,
И душу (печальницу-душу) погружаешь в омут буд-
ней -
Тьфу ты, черт, я, кажется, отдал всю свою жизнь?!

1944

* * *
Пускай моя душа с сумой бредет по свету,
Пускай она в пути шалеет от тоски:
- Подайте, мужики крещеные, поэту,
Беру я серебро, беру и медяки.

Беру я куличи, беру и оплеухи,
Беру у зверя шерсть, помет беру у птах...
Подайте, мужики, свихнувшемуся в Духе,
Зане меня в пути одолевает страх.

Но нет, не мужики пойдут за мною следом,
Крещен он или нет, мужик - мужик и есть,
Я трижды поклонюсь своим всесветным бедам,
Мне, смерду, одному такая в мире честь.

Один, один лишь я стоял под грозным небом,
Устав от суеты и горестных погонь,
И то, что в слепоте вы называли хлебом,
В худых моих руках клубилось, как огонь...

* * *
Какое мне дело - я мальчик, и только...
Дм. Петровский

Какое мне дело - живой или мертвый
Со мною поет в этом дружном дуэте,
Уже разложил я волшебные ноты,
А Моцарт играет в саду на кларнете.

Играет в саду ли, играет в аду ли,
Играет в раю ли - какое мне дело,
Когда, словно пух тополиный в июле,
Куда-то в зенит поднимается тело.

Когда становлюсь я летающим пухом,
Прошитым иголками знойного света,
И слушаю, слушаю трепетным ухом
Мелодию непреходящего лета.

И Моцарта слушают даже пичуги,
И робко посвистывают в отдаленье,
И вдруг замолкают в сладчайшем испуге,
В сладчайшем испуге, в сладчайшем томленье...

* * *
Я поверю, что мертвых хоронят, хоть это нелепо,
Я поверю, что жалкие кости истлеют во мгле,
Но глаза - голубые и карие отблески неба,
Разве можно поверить, что небо хоронят в зем-
ле?..

Было небо тех глаз грозовым или было безбурным,
Было радугой-небом или горемычным дождем, -
Но оно было небом, глазами, слезами - не урной,
И не верится мне, что я только на гибель рожден!..

...Я раскрою глаза из могильного темного склепа,
Ах, как дорог ей свет, как по небу душа извелась, -
И струится в глаза мои мертвые вечное небо,
И блуждает на небе огонь моих плачущих глаз...
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В Москве прошел Салон Шоколада, в нем приняли участие 80 компаний и шоколатье из
16 стран, в том числе Швейцарии, Франции, Германии, Италии. Российские и междуна-
родные эксперты, талантливые шоколатье, собрались на четыре дня, чтобы поделиться
знаниями, опытом и любовью к шоколаду, донести рецепты и секреты его приготовле-
ния, приобщить посетителей к искусству дегустации. Дефиле шоколадных платьев - 15
элегантных и неповторимых творений от именитых шоколатье и дизайнеров были пред-
ставлены широкой публике с 19 по 21 октября. В этом году посетители салона смогли
увидеть несколько платьев, прибывших из Парижа.

Ядвига Юферова

Государственный Кремлев-
ский дворец 27 октября стал
для шести тысяч людей мес-
том исторического свидания.
Такого собрания лиц, котор-
ые были честью и достоинс-
твом страны при любой по-
годе и при любом режиме,
уже не встречу никогда. Лю-
ди со звездами Героев. Од-
них космонавтов во главе с
Валентиной Терешковой бо-
лее сорока человек. Акаде-
мики Евгений Велихов и Ген-
надий Месяц, возглавлявшие
дерзкие советы молодых
ученых при ЦК ВЛКСМ…
Спортивные легенды Ирина
Роднина и Владислав Тре-
тьяк, десятки олимпийских
чемпионов… Так много узна-
ваемых лиц и имён! Ректоры
МГИМО и Финансового уни-
верситета Анатолий Торкунов
и Михаил Эскиндаров…
Станка Шопова, лидер бол-
гарского комсомола, пре-
данный друг новой России…

В кулуарах - братания и
бесконечные селфи. Бодрая
якутская делегация, размахи-
вающая красным флагом…
Очередь комсомольского
братства ради фото с Вален-
тиной Ивановной Матвиенко,
когда-то возглавлявшей Ле-
нинградский обком комсомо-
ла. Такое количество айфо-
нов последнего поколения на
один квадратный метр, на-
верное, можно представить
только на полках фирменно-
го магазина.

Не секрет, что комсомол
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дал взлет не только карье-
ристам и олигархам из спис-
ка Форбса, он был реальным
социальным лифтом для мил-
лионов молодых людей (по-
нятным языком говоря - соб-
кор из Хабаровска или ста-
жер из Казани реально ста-
новились главными редакто-
рами "Комсомольской прав-
ды", сейчас часто сын нача-
льника - первый претендент
на место начальника). Шко-
ла комсомола рождала пот-
рясающие стартапы и нова-
торские практики. Про мас-
совое подвижничество волон-
теров - от целины до БАМа -
написаны Александрой Пах-
мутовой и Николаем Доброн-
равовым великие песни.

Я специально "переобула"
на ходу уставшую лексику,
актуализировала нарратив…
Мы, нынешние, не свалились

с Луны, мы - продолжение.
Драма в том, что стало так
просто объявить недействи-
тельными, вредными целые
периоды собственной жизни;
царь то плохой, то хороший;
клеммы в массовом созна-
нии переключить с плюса на
минус и наоборот… Помнить,
изучать, анализировать, не
делать вид, что с нами это-
го не было - вот и все.

Мы уже постеснялись 100-
летия Октябрьской револю-
ции - не хватило философс-
ких сил осмыслить событие,
которое вздыбило весь ХХ
век. Книга Льва Данилкина
"Ленин" дала некую надеж-
ду, что новое поколение
справится с мыслительной
работой.

Драма в том, что стало
так просто объявить недей-
ствительными, вредными

целые периоды собственной
жизни. Мог ли комсомольс-
кий концерт, скроенный по
бессмертным лекалам "съ-
ездовского мероприятия",
справиться с такой сверх-
задачей? Вряд ли. Но для
людей понимающих уже
было достаточно, что
бывший секретарь комите-
та комсомола завода "Крас-
ное Сормово", один из ав-
торов проекта "Лидеры Рос-
сии" Сергей Кириенко, как
первый замглавы админис-
трации, зачитал приветствие
президента РФ этому исто-
рическому собранию. И
вручил высокие ордена Ев-
гению Тяжельникову, Бори-
су Пастухову и Виктору Ми-
шину, которые долгие годы
были реальными первыми
лицами всесоюзного комсо-
мола.

Зал очень чутко аплодиро-
вал, причем много раз -
стоя. И был в бесконечно
продолжающихся или хлип-
ких аплодисментах потом
уже песням - свой гамбург-
ский счет. Один из самых
трогательных моментов -
кадры памяти и песни памя-
ти Иосифа Кобзона, который
был одним из сопредседа-
телей этого действа, заду-
манного еще в 2015 году. Мо-
жет, именно его искреннос-
ти и естества и не хватило
этому вечеру при всем рес-
пекте, допустим, хору Турец-
кого. Как не хватило не то-
лько мне - многим - великой
комсомольской богини,
бывшего зампредседателя
Госдумы Людмилы Швецо-
вой, которой не стало нес-
колько лет назад именно в
день рождения комсомола…

Зал искренне отзывался на
лауреата Ленинского комсо-
мола Тамару Гвердцители и
казашку Розу Рымбаеву, на
белорусских "Сябров" с "Бе-
ловежской пущей"… "Мой ад-
рес не дом и не улица. Мой
адрес - Советский Союз".
Нет такой страны больше и
ее политических институций
тоже. Как справедливо за-
метил один лидер: кто не
жалеет о распаде СССР, у
того нет сердца; кто хочет
возврата к СССР, у того нет
головы.

Любовь к комсомолу не-
льзя передать по наследст-
ву. Нельзя любить то, чего
нет. Но кто может запретить
чтить то сильное, что было?

Крупнейший в мире лай-
нер Airbus A380-800 с 519
пассажирами на борту ус-
пешно приземлился в аэро-
порту Пулково, сообщает
пресс-служба аэровокзала.

До 28 октября лайнер ави-
акомпании Объединенных
арабских эмиратов выпол-
нил четыре рейса из Дубая
в Санкт-Петербург и обрат-
но. Самолет-гигант времен-
но заменяет обычно летаю-
щий в этом направлении
Boeing 777. Airbus А380 - это
двухпалубный широкофюзе-
ляжный лайнер. На самоле-
те, который будет летать в
Петербург, предусмотрена
система обслуживания трех
классов. Так, пассажирам
первого класса предлагают-
ся 14 персональных кают, те,
кто летит бизнес-классом,
располагаются в креслах,

Ïåðâîáûòíûå ëîäêè èç áåðåñòû
Правильно ли мы представляем, на каких судах новго-

родцы продвигались с Волхова и с Онежского озера в
Заволочье поначалу - в X-XI веках? Укоренившееся пред-
ставление - лихие ушкуйники на ушкуях - наборных до-
щаных судах с мачтой и парусом, метров в 15 длиной и
осадкой 0,6 метра. Недешевое, громоздкое удовольствие.
Есть сомнения и по судам, на которых продвигались в
Сибирь отряды русских казаков. На картине В. Сурикова
"Покорение Сибири Ермаком Тимофеевичем" казаки с бо-
ем причаливают к берегу на дощаных лодках - стругах.
Неужели весящие сотни килограммов, требующие артели
опытных мастеров, подготовленного материала струги были
основным средством передвижения по рекам Сибири?

В России в музеях больше 20 берестяных лодок! Но в
одном Музее каноэ в Канаде лодок 600! А из наших пары
десятков по всей стране - 19 лодок дело рук Александра
Шутихина из деревни Куимиха Котласского района Архан-
гельской области - единственного умельца, кто делает
такие лодки. В мастерской он делает каяки и каноэ - от
четырехметровых до восьмиметровых берестяных лодок
- с деревянным набором, или первобытных - с ивовым.
Грузоподъемность четырехметровой - один-два человека
и несколько десятков килограммов груза, восьмиметро-
вой - четыре человека и 100-150 кг груза. Смолой свои
лодки Александр промазывает перед продажей - так на-
дежнее. Срок берестяной лодки - до пяти сезонов.

Александр не только строитель, но и испытатель, и по-
пуляризатор берестяных традиций. На первой своей лод-
ке, в 2007 году, по рекам Пушме и Югуон за три дня
прошел 140 километров… В 2012 и 2013 годах берестяной
каюк производства Шутихина участвовали в 14-й и 15-й
Кижских регатах, где показал скорость 6 км/ч и занял
второе место среди каноэ и байдарок.

Страницу подготовила Светлана  Тютюнджиева
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которые полностью раск-
ладываются и превращают-
ся в кровати. В салоне эко-
ном-класса 429 кресел. Дли-
на лайнера составляет 72,7
метра, вес - 280 тонн. Са-
молет Airbus А380 произво-
дится с 2005 года. Основ-
ными их эксплуатантами яв-
ляются авиакомпании из Са-
удовской Аравии, Сингапура
и Катара. У лайнера есть
несколько типов комплекта-
ции, вместимость разных

конфигураций составляет от
519 пассажиров до 853.

И хотя лайнеры-гиганты
успешно летают по всему
миру, посадку Airbus A380-
800 в Петербурге предста-
вители аэровокзала назва-
ли историческим событием.
В аэропорту подчеркнули,
что у аэропорта есть инф-
раструктура, позволяющая
принимать суда такого типа
в том числе и на постоян-
ной основе.
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Глухой осенью 1729 г. в бе-
резовской ссылке скончал-
ся сподвижник Петра I, ге-
нералиссимус, светлейший
князь Александр Данилович
Меншиков. История России
знает огромное количество
высокопоставленных кор-
рупционеров и казнокрадов,
но лишь единицы из них свою
безудержную тягу к обога-
щению умели совмещать с
деяниями, приносившими
пользу державе. Один из них
- Александр Данилович
Меншиков, человек удиви-
тельной храбрости, работос-
пособности и вороватости.
Как говорил Петр I о своем
сподвижнике: "Рука ворова-
тая, да верная".

Известно, что в окруже-
ние юного царя Меншиков
попал из самых низов - то
ли из обедневших дворян,
то ли вовсе из черни. По
легенде, Франц Лефорт был
однажды привлечен шутка-
ми и прибаутками подрост-
ка, торговавшего на площа-
ди пирожками. Оценив
энергию отрока, Лефорт
позвал его на службу, и
вскоре Меншиков оказался
в ближайшем окружении
юного царя Петра.

Не всякий денщик спосо-
бен стать для своего бари-
на не просто верным слу-
гой, но и человеком, спо-
собным понимать и решать
сложнейшие государственн-
ые задачи. Сашка Менши-
ков был с Петром всегда -
и в первых шуточных сра-
жениях "потешных полков",
и при строительстве кораб-
лей, и при казни взбунто-
вавшихся стрельцов. В сра-
жениях Северной войны
Меншиков демонстрировал
не только личное мужество,
но и недюжинные полковод-
ческие способности. Его ре-
шительные действия предо-
пределили успех в Полтавс-
кой битве.

Государственных наград,
богатств, земель, пожало-
ванных царем, у Меншико-
ва было бессчетное коли-
чество. Но остановиться он
не мог. Потому фаворит Пет-
ра практически без пере-
рыва находился под следст-
вием о различных злоупот-
реблениях. Вину Меншико-
ва доказывали, но он отде-
лывался штрафами за те де-
ла, которые другим стоили
головы. У светлейшего кня-
зя была лучшая в столице
кухня, роскошный выезд,
свой оркестр и огромный
штат слуг. Он всегда был бо-
гато и модно одет. А самой
пагубной страстью Менши-
кова была неудержимая тя-
га к стяжательству. Он брал
взятки и воровал.

Сенат неоднократно нахо-
дил различные злоупотреб-
ления и хищения князя Мен-
шикова. Сенаторы состави-
ли перечень его главнейших
проступков на отдельном
листе и положили его на
стол на том месте, где обы-
чно сидел царь. Петр заме-
тил бумагу, просмотрел, по-
ложил на место и ничего не
говорил о ней, как будто ее
и не было вовсе. Так про-
должалось долгое время и
о меншиковской бумаге
речь не заходила. Наконец
тайный советник Петр Толс-
той спросил у царя, что ему
будет угодно сказать об
этой бумаге. Петр ответил:

Ðóêà âîðîâàòàÿ, äà âåðíàÿ
Падение
великого
казнокрада,
или что
погубило князя
Меншикова

Светлейший князь
Александр Меншиков

Меншиков был всегда рядом с Петром

Дворец князя - первое каменное здание Петербурга, сегод-
ня - филиал Эрмитажа

Страницу подготовила
Светлана  Михова

Опальный князь с тремя детьми в своем деревянном доме
в Березове, картина Сурикова

"Ничего, только что Менши-
ков и останется всегда Мен-
шиковым". Сенаторы боль-
ше к этому документу не
возвращались…

Меншиков был самым бо-
гатым человеком России
после императора. Позе-
мельный доход князя рав-
нялся 1,3 млн рублей в год.
После опалы у него было
конфисковано: 90 000 кре-
постных душ, 6 городов, 4
млн наличных рублей, дра-
гоценностей на 1 млн руб-
лей, золотой посуды - 105
пудов. Но это еще не все.
Меншиков перевел в зару-
бежные банки не менее 9
млн рублей! Для ее оценки

вспомним, что весь государ-
ственный бюджет России в
начале царствования Пет-
ра I равнялся 1,5 млн, в се-
редине - 3 млн, а к концу
царствования - 10 млн руб-
лей. Так что сумма, которую
Меншиков украл и спрятал
за границей, равнялась двум
годовым бюджетам России!

К моменту смерти Пет-
ра I в январе 1725 г. Мен-
шиков оставался одним из
высших сановников России.
И в этом качестве он был
вовлечен в борьбу за прес-
толонаследие. Меншиков не
мог остаться в стороне - в
случае победы своих против-
ников он бы лишился всего.
Собрав вокруг себя едино-
мышленников и склонив на
свою сторону гвардию, он
возвел на трон вдову Петра
Екатерину Алексеевну, кото-
рая стала править под име-
нем Екатерины I. Екатери-
на I, в отличие от мужа, глу-
боко в государственные де-
ла не вникала, и фактичес-
ким правителем России стал
бывший денщик, а ныне
светлейший князь, первый

сенатор и генералиссимус
Александр Меншиков.

Александр Данилович дос-
тиг вершины власти, но хо-
рошо знал, что среди
высшей знати немало тех,
кто спит и видит его паде-
ние. Здоровье императрицы
ухудшалось, и светлейшему
князю вновь предстояло по-
заботиться о будущем. Под
его влиянием Екатерина наз-
начила преемником юного
Петра, сына несчастного ца-
ревича Алексея, сгинувше-
го в казематах Петропавлов-
ки по обвинению в измене.
Больше того, Меншиков до-
бился, чтобы в завещании
внук Петра I обязывался же-
ниться на его дочери Марии.

Этот брак должен был
окончательно закрепить ис-
ключительно положение
Меншикова.

6 мая 1727 г. Екатерина I
умерла, а 4 июня состоялось
обручение Петра II с Мари-
ей Меншиковой. 11-летнего
императора Меншиков пере-
вез в свой дворец, таким об-
разом, отгородив от влия-
ния своих врагов. Казалось,
Александр Данилович побе-
дил. Но тут Меншиков стал
допускать серьезные ошиб-
ки. Поначалу заботившийся
только о развлечениях им-
ператора, он стал активно
заниматься его обучением.
Но Петр II тяги к учебе не
проявлял. На этом сыграли
князья Голицыны и Долгору-
кие. Прорываясь к юному
императору, они предлага-
ли ему ехать на охоту или
на бал, где царственному
малолетке подносили кубок
с вином, набитую трубку и
прочие удовольствия не по
возрасту. Вскоре у Петра II
сложилось четкое мнение:
Долгорукие - веселые дру-
зья, Меншиков - мрачный

деспот. Александр Данило-
вич обнаружил, что импера-
тор совсем забросил учебу
и, кроме того, слишком лег-
ко и вольно тратит большие
суммы денег. Долгорукие
продолжали настраивать
Петра II против Меншикова,
и после пары резких бесед
с ним император выехал из
дома Меншикова.

Александр Данилович ре-
шается пойти ва-банк, и сам
подает прошение об отстав-
ке. Он рассчитывает, что его
уход напугает императора.
Вместо этого 8 сентября
1727 г. Меншиков был об-
винен в государственной из-
мене и хищении казны. По-
саженный под домашний

арест, светлейший князь по-
нял, что это конец. Перво-
начально его просто отпра-
вили в ссылку в собствен-
ное имение. Но враги Мен-
шикова не могли допустить,
чтобы он так легко отделал-
ся. Окончательный приговор
гласил - лишение всех титу-
лов, должностей, наград,
имущества, включая рос-
кошные дворцы и 100 тысяч
душ крепостных, и ссылка
со всей семьей в сибирс-
кий город Березов.

Березов, основанный в
1593 г. на территории сов-
ременного Ханты-Мансийс-
кого автономного округа, ос-
тавался местом ссылки для
попавших в опалу вплоть до
начала XX века. Для многих
ссылка в Березов станови-
лась смертным приговором.
Это в полной мере относит-
ся к Александру Данилови-
чу Меншикову, а также его
близким. Еще по пути в Бе-
резов, неподалеку от Каза-
ни, умерла жена Меншико-
ва, Дарья Михайловна. Пе-
режив утрату, опальный ца-
редворец добрался до мес-

та ссылки, где сам с неско-
лькими верными слугами
стал возводить себе избу.

Привыкший к трудностям
с детства, многие годы про-
ведший в походах рядом с
Петром I, Меншиков, воз-
можно, перенес бы и
ссылку. Но он был уже не-
молод, и здоровье подвело.
12 ноября 1729 г. Александр
Данилович скончался. Эпи-
демия оспы, в том году бу-
шевавшая в Сибири, прикон-
чила несчастную дочь Ма-
рию Меншикову, несостояв-
шуюся жену императора.
Юный Петр II милосердия не
проявил, не только разор-
вав обручение, но и отпра-
вив ее в Сибирь вместе с
остальными членами семьи.
Мария Даниловна ушла из
жизни 26 декабря 1729 г.
Ирония судьбы в том, что
безжалостный жених, импе-
ратор Петр II, переживет
Марию менее чем на месяц.
19 января 1730 г. в Москве
он умер от той самой бо-
лезни - оспы.

Младшие дети Меншико-
ва, Александр и Александ-
ра, также переболели ос-

пой, но выжили. В 1731 г.
императрица Анна Иоанов-
на вернула их из Сибири,
восстановив отцовский ти-
тул. Александра Меншикова
стала фрейлиной императ-
рицы и была выдана замуж
за брата фаворита царицы.
В сентябре 1736 г. в воз-
расте 23 лет она скончалась
при родах вместе с ново-
рожденным ребенком.

Судьба Александра Алек-
сандровича Меншикова была
более счастливой. Он пос-
тупил на военную службу, от-
личился при взятии Очако-
ва и Хотина. А в 1762 г. имен-
но князь Меншиков извес-
тил о восшествии на прес-
тол императрицы Екатери-
ны II жителей Москвы и при-
вел их к присяге. Благодар-
ная императрица произвела
его в генерал-аншефы. Мен-
шиковы занимали важные го-
сударственные посты вплоть
до 1893 г., когда пресеклась
мужская ветвь рода. (По ма-
териалам aif.ru и ria.ru)
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- Существует ли интерес
в болгарском обществе к
истории "белой" эмигра-
ции (вообще) и есть ли в
Болгарии общественные
(непрофессиональные) ор-
ганизации, которые инте-
ресуются "белой" эмигра-
цией на Балканах?

- Ярко выраженный об-
щественный интерес начал
проявляться с 90-х годов
прошлого столетия, когда
было разрешено занимать-
ся этой темой с научной точ-
ки зрения без примесей по-
литики. К этому же периоду
относится и резкий всплеск
числа публикаций по этой
проблеме. Интерес к "белой"
эмиграции не исчезает и
сейчас. Связано это с тем,
что сами потомки белоэмиг-
рантов включились в рабо-
ту по сохранению памяти о
своих родственниках. Сущес-
твует также ряд общест-
венных организаций, котор-
ые во главу угла своей дея-
тельности ставят именно ис-
следования этой проблемы.
В Болгарии к этим органи-
зациям относятся, прежде
всего, Русский академичес-
кий союз в Болгарии (РАСБ)
и Союз русских инвалидов в
Болгарии. Ранее существова-
ло общество, которое так и
называлось "Союз белоэмиг-
рантов и их потомков".  Пе-
чатным органом этой орга-
низации была "Белая волна",
где, в том числе публикова-
лись и материалы о белой
эмиграции. Но последние
годы это общество практи-
чески бездействует.

- Остались ли воспоми-
нания о "белой" эмиграции
в коллективной памяти?

- До сих пор нет четкого
определения коллективной
памяти. Я понимаю это как
представление о прошлом,
разделяемое  членами опре-
деленной общности. Причем

Ðîëü îáùåñòâåííûõ îðãàíèçàöèé â ñîõðàíåíèè
ïàìÿòè è íàñëåäèÿ ðóññêèõ ýìèãðàíòîâ ïåðâîé
âîëíû â Áîëãàðèè

Сергей Рожков, председатель совета правления
Русского академического союза в Болгарии

19-20 октября 2018 года в столице Македонии г. Скопье
состоялась международная научно-практическая конферен-
ция "Вклад русской эмиграции в развитие Республики Ма-
кедонии и Балканского полуострова в 20 - 21 веках" ("Русс-
кие на Балканах") с участием учёных: историков, общест-
венных деятелей и представителей русской диаспоры из
Македонии, России, Болгарии, Боснии и Герцеговины, Венг-
рии, Греции, Сербии, Словении, Словакии, Хорватии и Чер-
ногории.

Организатором конференции выступило общество рос-
сийских соотечественников "Чайка" (Македония) при фи-
нансовой поддержке Фонда народной дипломатии им. Гор-
чакова.

Среди основных задач конференции было: представление
результатов исследований русской белой эмиграции (эмиг-
рации первой волны) на Балканах, налаживание межинсти-
туционального и междисциплинарного диалога между исс-
ледователями и структурами, занимающимися изучением
русской белой эмиграции на Балканах, обсуждение проб-
лемы некрополистики русской эмиграции на Балканах, выяс-
нение состояния дел в области сбора документальных ма-
териалов, относящихся к истории русской эмиграции пер-
вой волны на Балканах, рассмотрение вопроса о возмож-
ности создания электронного мемориала русских эмигран-
тов первой волны на Балканах, анализ деятельности об-
щественных организаций российских соотечественников
в настоящее время и проблема сохранения исторической
памяти.

На конференции работали несколько секции. В одной из
них  - "Общественные организации на Балканах и проблема
сохранения памяти о русских эмигрантах первой волны" я
и принял участие. Каждому из участников этой секции
предварительно были заданы вопросы. Я думаю, что мои
ответы на некоторые из них будут интересны читате-
лям газеты "Россия сегодня".

тут можно говорить как о
коллективной памяти потом-
ков белоэмигрантов и рос-
сийских соотечественников в
Болгарии, так и коллектив-
ной памяти болгарского об-
щества. Примером тому мо-
гут служить активное посе-
щение любых мероприятий,
связанных с "белой" эмигра-
цией: выставки, конферен-
ции, круглые столы, кон-
церты, художественные и до-
кументальные фильмы, пре-
зентации книг по теме. Это
связано с одной стороны  с
тем, что в Болгарии прожи-
вает большое число потом-
ков "белой" эмиграции, ко-
торые воспитаны на любви
и уважении к своим родите-
лям и, соответственно,  к бе-
лоэмигрантам в целом, а
также хорошими воспомина-
ниями самого болгарского
общества о той созидатель-
ной и творческой деятель-
ности, которая велась белоэ-
мигрантами в Болгарии.

- Существуют ли попыт-
ки сохранить воспомина-
ния о "белой" эмиграции
вне профессиональной де-
ятельности историков, ан-
тропологов и т.д.?

- В основном работа по
сохранению этих воспомина-
ний ведется отдельными об-
щественными организация-
ми. Выше я говорил о них.
Хорошим примером может
служить книга "Белоэмиг-
ранты в Болгарии. Воспоми-
нания" -  М.: РАСБ, 2016, а
также действующий на про-
тяжении нескольких лет, се-
минар РАСБ "По волнам на-
шей памяти".

После создания в Болга-
рии ряда общественных ор-
ганизаций - 90-ые годы XX
века, началась и их издате-
льская деятельность СМИ. В
разное время и с различ-
ной периодичностью выходи-
ли такие издания как "Дво-

рянский вестник", "Бяла ро-
за", "Белая волна", "Русское
слово",  "Луч", "Русская га-
зета", "Бизнес-контакты",
"Россия сегодня"  со специ-
альным приложением "Со-
отечественник". Во всех этих
изданиях, где больше, где
меньше, были статьи о рус-
ской эмиграции. Особенно
хочу выделить "Русскую га-
зету", в которой на протя-
жении 3-х лет РАСБ вел руб-
рику "Зарубежная Россия".
Большинство публикаций
этой рубрики были посвя-
щены русской эмиграции
первой волны. Все эти из-
дания перестали выходить в
силу различных причин и об-
стоятельств. Исключение
представляет только ежене-
дельник "Россия сегодня",
где иногда публикуются и ма-
териалы о белой эмиграции.

- Занимаются ли общес-
твенные организации сос-
тавлением поименных
списков эмигрантов?

- Да, такие списки состав-
ляются, некоторые из них
уже и изданы. Например,
книги В.П.Гаристова "Не нам,
не нам, а Имени твоему"
(2008 г.) и "Русское  военное
кладбище  91-й участок"
(2010г.); Русский некрополь
в Софии" - М., Минувшие,
(2011). Болгарские геологи
российского происхождения
- София, РАСБ, 2013, 75 с.,
и международный вариант -
"Геологи Российского зарубе-
жья: судьбы и вклад в ми-
ровую науку". Научно-энцик-
лопедический сборник по ис-
тории геологии - София,
РАСБ, 2014, 477 с.

В типографии издательст-
ва "Минувшее" уже два года
находится и "Русский некро-
поль Болгарии" с нескольки-
ми тысячами имен русских
эмигрантов и их потомков.
Это новые списки, не вошед-
шие в ранее изданную книгу
о некрополе в Софии.

- Занимаются ли общес-
твенные организации нек-
рополистикой?

- Да, выше я об этом уже
говорил. В дополнение мож-
но привести пример деяте-
льности компании "Жокер
Медия" по восстановлению
на софийском кладбище рус-
ского мемориального воен-

ного участка с могилами бе-
лоэмигрантов - ветеранов
Русско-турецкой Освободи-
тельной войны 1877 - 1878гг.
Президент этой компании -
наш соотечественник.

- Какие меры являются
необходимыми для сохра-
нения памяти о "белой"
эмиграции на Балканах?

- По-моему мнению, в нас-
тоящее время есть условия
для начала работы по соз-
данию электронного мемо-
риала русской эмиграции
первой волны, хотя я бы его
назвал виртуальным музеем.
Опыт создания такого типа
мемориалов и музеев име-
ется. Говорю про настоящее
время, имея в виду прибли-
жающийся 2020 год - 100-
летие русской "белой" эмиг-
рации. Современные техно-
логии могут значительно сок-
ратить затраты на создание
и функционирование такой
структуры, а энтузиасты, ко-
торых все еще не мало в
разных странах, могут стать
их сотрудниками наряду с
другими сотрудниками интер-
нет-музея. Главное в этом
музее - возможность сохра-
нения и описания экспона-
тов не одного музея или ар-
хива, а всей совокупности
источников, находящихся да-
же в частных и семейных
собраниях. Хорошей основой
для такого вида деятельнос-
ти является каталоги  мно-
гочисленных выставок о бе-
лой эмиграции, которые про-
ходили в Болгарии с 1990-х
годов. Только даже описать
и цифровизировать эти до-
кументы и экспонаты, пот-
ребуется много сил и
средств. Только в каталоге
выставки, которая проходи-
ла в Российско-культурно-ин-
формационном центре в 1996
году, содержатся 1622 доку-
мента. Думать, что эта ра-
бота может проводиться то-
лько энтузиастами, неправи-
льно и она не приведет к же-
лаемым результатам. Этот
виртуальный музей должен
быть создан по единой кон-
цепции и на основе единого
информационного обеспече-
ния, и не только на Балка-
нах, а и по всему миру.

Идея такого музея мной
была предложена Дому рус-

ского  зарубежья им. А.Сол-
женицина в 2010 году, одна-
ко, поддержки не получила,
в связи, с чем и нет ника-
ких последствий.

В заключении хочу ска-
зать следующее. Думаю, что
многочисленные проблемы
по изучению и сохранению
памяти о "белой эмиграции"
можно и нужно решать сов-
местно со всеми организа-
циями и частными лицами  в
странах и в самой России:
научными, общественными,
религиозными, местными и
государственными, в том
числе и теми, которые за-
нимаются проблемой про-
фессионально. Примером та-
кой плодотворной работы
может служить совместная
деятельность Русского ака-
демического союза в Болга-
рии (РАСБ) с Народной биб-
лиотекой "Кирилл и Мефодий"
была проведена в 2006 году
выставка, а потом и издан
первый библиографический
указатель о русской эмигра-
ции в Болгарии - "Руска емиг-
рация в България 1878-2006
гг." (София, РАСБ, 2006).

В 2007 г. РАСБ явился ор-
ганизатором выставки в До-
ме Москвы в Софии на тему
"Организации русского зару-
бежья в Болгарии" совмест-
но с Центральным государ-
ственным архивом Болгарии
и др. В 2011 году совместно
с Новым журналом РАСБ
подготовил специальный
выпуск этого издания, где
были представлены публика-
ции о русской эмиграции в
Болгарии. Благодаря усили-
ям РАСБ книга замечатель-
ного исследователя русской
эмиграции - Цветаны Кесе-
вой, была переведена на
русский язык и издана в из-
дательстве "Русский путь" -
"Болгария и русская эмигра-
ция 1920-1950 годы, М., Биб-
лиотека-фонд "Русское зару-
бежье" Русский путь, 2008.

В 2009 году РАСБ выиграл
проект в фонде "Русский
мир", благодаря чему вышла
книга-альбом "Русское зару-
бежье России: история и
современность" - София,
РАСБ, 2009г. 275 с.

К моему сожалению дол-
жен констатировать, что то-
лько несколько современных
общественных организаций в
Болгарии ведут работу по
сохранению памяти о русс-
кой эмиграции первой
волны. Большим потенциалом
является вовлечение в эту
работу русских клубов по
всей Болгарии.

Со страниц газеты "Рос-
сия сегодня" я обращаюсь
к председателям этих ор-
ганизаций: через два года
мы все будем отмечать
100-летний юбилей белой
эмиграции. Предлагаю на-
шим председателям клу-
бов организовать выстав-
ки с привлечением экспо-
натов архивов и музеев в
ваших городах. Это будет
хорошей основой для сох-
ранения памяти  о наших
соотечественниках - русс-
кой эмиграции белой
волны. Средства на их
проведение можно будет
найти, в том числе и бла-
годаря российским фон-
дам, которые, я уверен,
поддержат эту инициативу.
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Предстоятель УПЦ, митрополит Киевский
и всея Украины Онуфрий заявил, что на
Украине происходят попытки завладеть цер-
ковью, подчинить бога себе, но это оши-
бочная духовная линия, которая не прине-
сет благословения украинской земле и ее
народу.

В своем первом обращении к украинс-
кому народу на телеканале "Интер" в суб-
боту утром он поведал притчу из Библии о
сеятеле, в которой рассказывается о сея-
нии слова божьего и о разной почве чело-
веческих сердец. Такие обращения теперь
будут выходить в эфире телеканала каж-
дую субботу.

"К большому сожалению, сегодня в на-
шей стране циркулирует такая духовная ли-
ния, на которой пытаются бога сделать сво-
им должником, что бог должен делать то,
что мы хотим. Мы ищем кнопочки, на ко-
торые можно нажать и сделать бога пос-
лушным себе. Это ложная духовность, это
неправильная духовность. Не все люди идут
этой дорогой, но есть такие, которые идут
этой дорогой и пытаются себе покорить
бога, даже через церковь. Они думают, что
если они завладеют церковью и будут на-
ми управлять, то богу просто некуда будет
деваться, он должен будет нас слушать.
Это ошибочная точка зрения, которая не
приносит благословения ни тем, кто эту
идеи исповедует, ни всей нашей украинс-
кой земле и народу", - сказал Онуфрий в
своем обращении.

По его словам, есть люди с каменными
сердцами, они верят в бога, но свою жизнь
строят не на заповедях, а на своих жела-
ниях.

Власти в Киеве и неканоническая цер-
ковная структура на Украине рассчитыва-
ют до конца года получить томос об авто-
кефалии от Константинополя, однако то-
мос может получить предстоятель "объе-

28 октября Святейший
Патриарх Московский и
всея Руси Кирилл возглавил
служение Божественной ли-
тургии в московском храме
в честь иконы Божией Ма-
тери "Всех скорбящих Ра-
дость" (Преображения Гос-
подня) на Большой Ордын-
ке, сообщил сайт "Патриар-
хия.ру".

По окончании богослуже-
ния состоялась братская
трапеза, за которой Предс-
тоятель произнес слово о ду-
ховном единстве народов,
окормляемых Русской Пра-
вославной Церковью, и о
нестроениях в мировом
Православии, вызванных
недружественными действи-
ями Константинопольского
Патриархата.

"Я вынес очень теплые,
добрые воспоминания от по-
сещения Белоруссии, от про-
ведения Священного Сино-
да в Минске. Я приехал от-
туда окрыленным. Действи-
тельно, мы пребываем в ду-
ховном и каноническом
единстве, и в идее этого ка-
нонического единства вос-
питываются епископат, ду-
ховенство и верующие Бе-
лорусской Православной
Церкви", - поделился свои-
ми впечатлениями от недав-
него визита в Республику
Беларусь Святейший Вла-
дыка.

Обращаясь к ситуации на
Украине, Патриарх Кирилл
выразил уверенность, что
эта страна сделалась "по-
лем раздора" под воздейст-
вием внешних сил. "Слиш-
ком большие геополитичес-
кие и финансовые силы се-
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26 октября, в день памяти св. вмч. Димитрия состоя-
лись торжества по случаю дня города Видина. По пригла-
шению митрополита Видинского Даниила, настоятель под-
ворья архимандрит Вассиан прибыл в Видинскую митро-
полию и принял участие в торжествах, сообщил сайт Под-
ворья podvorie-sofia.bg.

В самый день праздника Божественную литургию в кафед-
ральном соборе в честь св. вмч. Димитрия города Видин
возглавил митрополит Видинский Даниил в сослужении Пред-
ставителя Патриарха Московского и всея Руси в Софии ар-
химандрита Вассиана, представителя Румынской Православ-
ной Церкви ставрофорного священноэконома Нелуца Опря,
протосингела Видинской митрополии архимандрита Анфима
(Маноилова), духовенства Видинской митрополии.

После отпуста Божественной литургии митрополит Видин-
ский Даниил тепло приветствовал представителей гостей
праздника, сослужащее духовенство, представителей бол-
гарских государственных институций, общественных и куль-
турных организаций. Затем, по традиции, перед входом в
кафедральный собор митрополит Даниил совершил чин ос-
вящения флагов видинских общеобразовательных школ.

Праздник завершился литийным шествием от кафедра-
льного собора св. вмч. Димитрия к центральной площади
Видина "Бдинци", где состоялось праздничное общегород-
ское собрание и концерт, посвященный дню города.

Ïàòðèàðõ Êèðèëë: "Íåò êîíôëèêòà ìåæäó
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годня задействованы на Ук-
раине, с тем чтобы растер-
зать историческое прост-
ранство Святой Руси, - под-
черкнул Первосвятитель. -
И потому моя особая бла-
годарность епископату Укра-
инской Православной Цер-
кви, который в тяжелейших
условиях сохраняет вер-
ность, хранит единство, про-
поведует то, что соответст-
вует исторической правде".

"Собственно говоря, Цер-
ковь на Украине продолжа-
ет делать то, что все мы де-
лали в советское время. Вся
идеология работала против
нас, а мы возвещали о прав-
де Христовой. Мы говорили
так, чтобы не провоцировать
могущественные власти, но
мы говорили", - добавил
Святейший Патриарх Ки-
рилл.

Предстоятель заявил, что
единство Церкви не имеет
отношения к имперской
системе управления, но есть

зримое подтверждение ду-
ховного, интеллектуального и
цивилизационного единства
народов исторической Руси.
По словам Его Святейшест-
ва, древние летописцы име-
новали свою страну "Русь",
"Русская земля", не деля ее
на Украину, Белоруссию или
Великороссию, и "все мы -
наследники россов, как на-
зывали наших предков ви-
зантийцы, что бы сегодня ни
говорили, какие бы нелеп-
ые историософские идеи се-
годня ни вбрасывали в об-
щественное сознание".

"Мы действительно единый
народ, и я никогда не бо-
юсь об этом говорить. У нас
разные наречия, разные ку-
льтурные особенности, но
мы единый народ, происхо-
дящий от Киевской купели
Крещения. И дай Бог, чтобы
Московский Патриархат,
объединяющий нас не на по-
литическом, не на экономи-
ческом, а на духовном уров-

не, сохранялся и окормлял
все этносы, которые объе-
диняет великая историчес-
кая Русь", - сказал Предс-
тоятель.

"Что же касается послед-
них действий Константино-
поля, то хотел бы подчерк-
нуть: никакого конфликта
между Константинополем и
Москвой нет! Есть защита
Москвой незыблемых кано-
нических норм, - заявил
Святейший Владыка. - Если
одна из Церквей поддержи-
вает раскольников, если од-
на из Церквей нарушает ка-
ноны, то она перестает быть
Православной Церковью.
Поэтому сегодня позиция
Русской Православной Цер-
кви, которая перестала по-
минать Патриарха Констан-
тинопольского, имеет отно-
шение не только к отноше-
ниям двух Патриархатов, -
речь идет о самой природе
Православной Церкви".

"В свое время я обсуж-
дал тему первенства Конс-
тантинополя со знаменитым
русским и американским
богословом отцом Алексан-
дром Шмеманом. И он про-
изнес мудрые слова: "Если
уж нам нужен Папа, то нуж-
но обратиться к тому, у ко-
го больше опыта", - в том
смысле, что уж никак не к
Константинопольскому Пат-
риарху. Но нам не нужен Па-
па! Мы глубоко убеждены в
том, что соборное управле-
ние Церкви является един-
ственным правильным. А ес-
ли кто-то сейчас вторгает-
ся в юрисдикцию других
Церквей, то он нарушает все
каноны, и единственным от-

ветом на эти беззастенчи-
вые нарушения, является
наш спокойный ответ: мы с
вами причащаться больше
не можем, вы преступили
каноны, вы отступили от
Православия. Пусть Бог вам
будет судия, - а Бог будет
судия", - подчеркнул Патри-
арх Кирилл.

"Мы переживаем истори-
ческий момент, который
можно сравнить со време-
нами Ферраро-Флорентий-
ской унии. Тогда митрополит
Киевский, Московский и
всея Руси Исидор, предав
Православие, возомнил, что
он на вершине власти и все
покорит Римскому престо-
лу. Но он был изгнан вели-
ким князем, духовенством и
народом, - напомнил Святей-
ший Владыка. - Это сопро-
тивление нашего народа, на-
шего духовенства, нашего
епископата всякой пакости,
всякой ереси, всякому рас-
колу есть залог сохранения
Православия в мировом
масштабе, залог сохранения
нашего единства".

"Рад, что последние реше-
ния Священноначалия наш-
ли абсолютное понимание в
нашем верующем народе,
епископате, духовенстве.
Конечно, Патриарх пережи-
вает тяжелое время. Но ведь
тяжелое время переживает
вся наша Русская Правос-
лавная Церковь, все миро-
вое Православие. Поэтому
я прошу вас хранить единс-
тво и молиться и о Русской
Церкви, и о всем Правос-
лавии", - заключил Святей-
ший Патриарх Московский
и всея Руси Кирилл.

Ãëàâà ÓÏÖ Îíóôðèé çàÿâèë, ÷òî íà
Óêðàèíå ïûòàþòñÿ ïîä÷èíèòü ñåáå Áîãà

диненной" церкви, его должны выбрать на
"объединительном соборе" православных
церквей на Украине, дата которого пока
не назначена. При этом каноническая УПЦ
заявила, что не собирается участвовать в
таком мероприятии.

Из-за решения Константинополя начать
предоставление автокефалии неканоничес-
кой церкви на Украине, которое в РПЦ наз-
вали расколом, Синод Русской православ-
ной церкви 15 октября объявил о разрыве
общения с Константинопольским патриар-
хатом по всей канонической территории
РПЦ, включая Украину и Белоруссию. Си-
нод РПЦ назвал канонически ничтожным и
увидел политику в отмене Константинопо-
лем акта 1686 года о передаче им Киевс-
кой митрополии в юрисдикцию Московс-
кого патриархата. Митрополит Иларион за-
явил, что Константинополь утратил право
называться координирующим центром пра-
вославия. При этом в РПЦ надеются, что
Константинополь изменит решение дать ав-
токефалию Украинской церкви, а до этого
он будет находиться в расколе.
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Кроссворд

ОТВЕТЫ НА КРОССВОРД:

По горизонтали: 5. Рапид. 7. Юкка. 8. Обои. 9. Дичок. 12. Ядро.
15. Зонд. 17. Тебесса. 18. Нерв. 19. Буча. 20. Антураж. 21. Урал. 23.
Енот. 25. Школа. 28. Нрав. 29. Лобо. 30. Егерь.

По вертикали: 1. Град. 2. Спич. 3. Едок. 4. Икар. 6. Поло. 10.
Избыток. 11. Обстрел. 13. Днепр. 14. Отвал. 15. Забже. 16. Ничто.
22. Аура. 24. Нёбо. 25. Швец. 26. Отец. 27. Алье.

Хотите узнать РЕЦЕПТ СМЕХА?
Он - на страницах книги

Наталии Ерменковой "Наташки".
Это - сборник веселых историй и окра-

шенных легкой грустью и иронией рассказов,
написанных на болгарском и русском языках.
Как отмечает литературная критика, юмор в
книге - очень добронамеренный, "щядящий",
перо автора талантливо и  деликатно. Читая
на одном дыхании страницу за страницей, не-
вольно "заражаешься" атмосферой увлекательной прозы и даже
становишься своеобразным соавтором, вспоминая свои смешные
и порой нелепые житейские ситуации. Реакция всех, кто уже
имел удовольствие прочитать книгу "Наташки", однозначна: "Когда
будет продолжение?"

Что ж, это - самая высокая читательская оценка!
Книга "Наташки" предлагается в Российском культурно-инфор-

мационном центре в Софии - в книжном магазине, и на сайте
"книги онлайн" www.ozone.bg и https://www.ozone.bg/product/natashki/

По горизонтали: 5. Скоростная киносъёмка.
7. Лилейное декоративное растение. 8. Отде-
лочный материал. 9. Сеянец груши. 12. Спор-
тивный снаряд. 15. Бур для исследований почвы.
17. Город на северо-востоке Алжира. 18. То, что
стоматолог убивает мышьяком. 19. Шумный пе-
реполох. 20. Окружение, обстановка. 21. Горы в
России. 23. Ценный объект пушного промысла.
25. Учебное заведение. 28. Характер. 29. Ка-
надский сорт яблони. 30. Охотовед.

По вертикали: 1. Ледяное драже. 2. Краткая
приветственная застольная речь. 3. Трескает за
обе щеки. 4. Основоположник дельтапланериз-
ма. 6. Спортивная командная игра в мяч. 10.
Излишек. 11. Стрельба по цели. 13. Река в Вос-
точной Европе. 14. Предел, до которого едят
обжоры. 15. Польский город. 16. Пшик. 22. Нимб,
который видят экстрасенсы. 24. Верхняя часть
рта. 25. Мастер по пошиву одежды. 26. Зачина-
тель отпрыска. 27. Приток реки Луара.

Жизненное:
ÏÐÎÃÐÀÌÌÀ ÐÊÈÖ

2 ноября (Пятница)
13:00 Большой зал - Детс-

кая студия "Таласымче": Спек-
такль "Три феи и спящая кра-
савица"

19:00 Большой зал - Спек-
такль "Самодива" (г.Казанлык)

3 ноября (Суббота)
10:00 Малый зал - МУЛЬТ-

УТРО: Сборник мультфильмов
11:30 Библиотека - Детские

чтения на русском языке: Сказ-
ка "Елена Прекрасная и Серый
Волк"

5 ноября (Понедельник)
19:00 Большой зал - Посвя-

щается Дню народного единст-
ва: Праздничный концерт с
участием женской вокальной
группы "Ы".

7-9 ноября XIV Международ-
ная конференция "Космос, эко-
логия, безопасность"

7 ноября (Среда)
14:00 Мраморный зал - XIV

Международная конференция
"Космос, экология, безопас-
ность"

18:30 Малый зал - КИНО-
КЛУБ "РОССИЯ" представляет
документальный фильм "Ленин",
2 части по 45 мин.

8 ноября (Четверг)
9:30 Конференц-зал - Меж-

дународная конференция "Рос-
сия и Европа: актуальные проб-
лемы современной международ-
ной журналистики"

19:00 Большой зал - ПРЕМЬЕ-
РА художественного фильма "Ре-
шение о ликвидации", а также
встреча с режиссером фильма
Александром Аравиным.
Реж.:А.Аравин, в ролях: И.Пет-
ренко, А.Вертков, А.Шевченко.
Фильм основан на реальных
событиях и рассказывает о по-
иске и уничтожении одного из
самых беспощадных террорис-
тов - Шамиля Басаева.

Знакомая рассказала.
Сегодня в магазине стоя-

щая впереди меня в очере-
ди девочка лет 8-9 попро-
сила шоколадку у мамы. Пос-
ле нескольких "нет" мама
сдалась и купила её.

Девочка взяла шоколадку,
прошла в очередь за мной и
протянула ее маленькому ма-
льчику, который плакал там.
Мама спросила её, почему
она отдала ему шоколадку, и
дочка ей ответила, что она
слышала, как мама мальчи-
ка сказала ему, что у них нет
денег почти ни на что, пока
она не может найти работу.

Доброе сердце - оно след-
ствие воспитания с детства.

Знакомый рассказал.
У наших соседей жил кот

(кличка Барс, вероятно сна-
чала был Барсик), не те плю-
шевые игрушки из квартир,
а именно деревенский кот.

Ласку не принимал, разре-
шал себя только кормить, за
попытку погладить мог рас-
царапать руки на полоски.

Но однажды соседям при-
везли внука 3-х лет и первое
слово в деревне было "КИ-
СЯ". Барс посмотрел на объ-
екта агрессии и… сдался.

Проще говоря, кота гла-
дили, одевали, таскали и да-
же расчесывали все лето,
за это время он даже ко-
готка не выпустил. Хотя за
сотую долю аналогичного
подхода со стороны взрос-
лых мог нанести серьезное
ранение.

После отъезда внука дед
"накрыл поляну" для кота и
сказал: "Прости нас. Внук
все же. И спасибо за тер-
пение. "А со стороны кота
было что-то среднее между
"мяу, ш-ш-ш, мур", короче,
кот выдохнул все эмоции,
накопившиеся за лето, и
принялся уплетать курочку.

���
Утро. По улице идет ста-

рушка. Еле-еле вышагивает
в направлении поликлиники.
Впереди неё, метрах в 50-
ти, женщина средних лет.
Стоит, терпеливо ждет, ког-
да старушка дошагает.

Мимо проносятся бродя-
чие собаки, дворник метет
двор возле магазина, голу-
би слетаются в поисках кро-
шек на тротуар. Старушка
останавливается, капризно
поджимает губы:

-Всё, никуда не пойду.
Женщина поворачивается

к ней, вздыхает, резко под-
ходит, сердито выговаривая:

-Ну, что ты как маленькая,
честное слово! Осталось
всего чуть-чуть, а ты кап-
ризничаешь. Пойдем, сходим
и всё. Мне же еще на рабо-
ту бежать!

Протягивает руку старуш-
ке, та убирает руки за спи-
ну, насуплено пыхтит.

И вдруг я вижу, что жен-
щина меняется в лице. И я
понимаю, что она вспомни-
ла, как когда-то, много лет
назад именно на этом мес-
те мама вела её, капризную
девчонку, в детский сад.

Так же носились туда-сю-
да собаки, и голуби те же,
и дворник на своём месте,
хоть и другой. Ситуация та
же, только основные дейст-
вующие лица поменялись
местами.

- Пойдем, - более спокой-
но и тепло произносит жен-
щина. - А я тебе потом что-
нибудь вкусненькое куплю!-
смеется она.

-В магазин зайдем потом?
- радуется старушка и цеп-
ляется за руку дочери.

-Обязательно! Но снача-
ла к врачу!

И они пошли вместе, дер-
жась за руки.

���
В Ницце, на набережной,

есть знаменитый отель Нег-
реско, старый дорогой отель
с историей, где часто оста-
навливаются знаменитости.

Часто, когда к дверям по-
дают шикарный лимузин, на-
чинает собираться толпа гу-
ляющих по набережной ту-
ристов, надеющихся увидеть
какую-нибудь знаменитость.

Как-то, в одну из первых
поездок "по заграницам" от-
дыхали в Ницце и, прогули-
ваясь по набережной, уви-
дели картину: у дверей оте-
ля лимузинище, около него,
на ступенях стоит шикарный
итальянец, прямо с облож-
ки журнала: загар, бриолин,
дорогущий костюм, золотой
перстень... Сразу видно -
какая-то знаменитость.

Само собой стали соби-
раться разношерстные ту-
ристы - посмотреть кто там
приехал уезжает, все друг у
друга спрашивают на
разных языках "Кто это?".
Кто-то сказал что это ка-
кой-то известный итальянс-
кий футболист, кто-то гово-
рит, что это актер...

Итальянец сначала не об-
ращал никакого внимания на
собравшихся, но когда его
стали фоткать он соблаго-
волил повернуть голову и
приветливо улыбнуться. Тут
все увидели что у него в пе-
редний верхний зуб вделан
бриллиант!

Все еще больше загуде-
ли, стали ему махать, а ка-
кая-то бабенция попроси-
лась сфотографироваться с
ним. Он не отказал, наобо-
рот, с улыбкой приобнял её
и сфоткался.

После этого все ломану-
лись к итальянцу: жали ру-
ку, делали фотки с ним и ли-
музином, просили дать ав-
тограф.

Одна разбитная блондин-
ка всё время лезла к нему
громко крича "Я-Стелла! Я
- Стелла!" и била себя ла-
донью в грудь, чтобы было
окончательно понятно кто
тут Стелла.

Через какое-то время из
отеля (привлеченный всей
этой суетой) вышел толстый
лысый мужик в застиранных
джинсах. Посмотрев на всё
это, мужик зашёл опять в
отель, взял там дежурную
корзинку с цветами и,
выйдя, вручил её итальянцу
с широченной улыбкой.

Того очень сильно это тро-
нуло, он аж растерялся, не
зная что делать. Потом
нашёлся и вручил корзину
с цветами той блондинке,
которая кричала "Я- Стел-
ла". Она расцвела.

Все зааплодировали...
Тут толстый мужик улыба-

ясь говорит звездному ита-
льянцу: "Are you finished? (Ты
закончил?)", итальянец отве-
чает: "Yes, Boss, sorry for the
delay! (Да, извините за за-
держку, Босс)" ... и побежал
вприпрыжку открывать зад-
нюю дверь машины. Толстый
перец в старых джинсах спо-
койно уселся, итальянец
закрыл дверь, еще раз всех
оглядел, сказал "Бай!", пос-
лал блондинке воздушный
поцелуй, сел на место во-
дителя и укатил прочь.

Сначала стояла тишина, а
затем все начали ржать.
Блондинка Стелла пульсиро-
вала пунцовой краской, по-
том бросила корзину и гор-
до удалилась.

Шикарный итальянец был
лишь водителем, а ВИПом
был этот толстый. Как по-
том рассказали это был ка-
кой-то британский мульти-
миллионер. С деньгами и чув-
ством юмора у него всё сло-
жилось - спокойно стоял и
ждал, пока водила насладит-
ся своими 15-ю минутами
славы. Даже подыграл ему...

Самые короткие
литературные шедевры
1. Однажды Хемингуэй

поспорил, что напишет рас-
сказ, состоящий всего из
четырех слов, способный
растрогать любого читате-
ля. Он выиграл спор: "Про-
даются детские ботиночки.
Неношеные".

2. Фредерик Браун сочи-
нил кратчайшую страшную
историю из когда-либо на-
писанных: "Последний чело-
век на Земле сидел в ком-
нате. В дверь постучались…"

3. О.Генри победил в кон-
курсе на самый короткий
рассказ, который имеет все
составляющие традиционно-
го рассказа - завязку, ку-
льминацию и развязку:
"Шофёр закурил и нагнулся
над бензобаком посмотреть,
много ли осталось бензина.
Покойнику было двадцать
три года".

4. Англичане тоже органи-
зовывали конкурс на самый
краткий рассказ. Но по ус-
ловиям конкурса, в нем
должны быть упомянуты ко-
ролева, Бог, секс, тайна.
Первое место присудили ав-
тору такого рассказа: "О,
Боже, - воскликнула коро-
лева, - я беременна, и не
знаю, от кого!"

5. B конкурсе на самую
короткую автобиографию
победила одна пожилая

француженка, которая напи-
сала: "Раньше у меня было
гладкое лицо и мятая юбка,
а теперь - наоборот".

6. Я проснулся от жесто-
кой боли во всем теле. Я
открыл глаза и увидел мед-
сестру, стоящую у моей кой-
ки.

- Мистер Фуджима, - ска-
зала она, - вам повезло, вам
удалось выжить после бом-
бардировки Хиросимы два
дня назад. Но теперь вы в
госпитале, вам больше ни-
чего не угрожает.

Чуть живой от слабости,
я спросил:

- Где я?
- В Нагасаки, - ответила

она.
© Алан Е. Майер

"Невезение"
7. С тех пор, как Риту жес-

токо убили, Картер сидит у
окна. Никакого телевизора,
чтения, переписки. Его жизнь
- то, что видно через зана-
вески. Ему плевать, кто при-
носит еду, платит по счетам,
он не покидает комнаты. Его
жизнь - пробегающие физ-
культурники, смена времен
года, проезжающие автомо-
били, призрак Риты.

Картер не понимает, что
в обитых войлоком палатах
нет окон.

© Джейн Орвис "Окно"
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Пятница, 2 ноября (болгарское время)

Воскресенье, 4 ноября

Пятница, 2 ноября (московское время)

Воскресенье, 4 ноября

05.00 Новости 05.10 "Гении и злодеи" (12+) 05.35 Василий Шукшин
в фильме "Два Фёдора" 07.05 "Играй, гармонь любимая!" 07.45
"Смешарики. Новые приключения" 08.00 "Умницы и умники" (12+)
08.40 "Слово пастыря" 09.00 Новости (с субтитрами) 09.10 Премье-
ра. "Любовь Полищук. Последнее танго" (12+) 10.10 "Теория заго-
вора" (16+) 11.00 Новости (с субтитрами) 11.15 "Идеальный ре-
монт" 12.20 "В наше время" (12+) 14.25 Людмила Гурченко, Олег
Басилашвили, Никита Михалков в фильме Эльдара Рязанова "Вок-
зал для двоих" (12+) 17.00 Премьера сезона. "Эксклюзив" с Дмит-
рием Борисовым (16+) 18.35 "Сегодня вечером" (16+) 20.00 "Вре-
мя" 20.20 "Сегодня вечером" (16+) 21.45 Екатерина Федулова, Ев-
гений Цыганов, Ирина Рахманова, Татьяна Кравченко в фильме "Пи-
тер FM" (12+) 23.20 Валентин Гафт, Ирина Розанова, Евгений Ми-
ронов, Елена Яковлева, Сергей Никоненко в фильме "Анкор, ещё
Анкор!" (16+) 01.05 Семён Морозов в фильме Ролана Быкова "Семь
нянек" (12+) 02.20 Вера Алентова, Анатолий Папанов в фильме
"Время желаний" (12+) 03.55 "Давай поженимся!" (16+)

05.00 Телеканал "Доброе утро" 08.00 Новости 08.20 "Сегодня
2 ноября. День начинается" 08.55 "Модный приговор" 09.55
"Жить здорово!" (16+) 11.00 Новости (с субтитрами) 11.15
"Время покажет" (16+) 14.00 Новости (с субтитрами) 14.15
"Давай поженимся!" (16+) 15.00 "Мужское / Женское" (16+)
16.00 "Время покажет" (16+) 17.00 Вечерние новости (с суб-
титрами) 17.25 "Время покажет" (16+) 17.50 "Человек и за-
кон" с Алексеем Пимановым (16+) 18.50 "Поле чудес" (16+)
20.00 "Время" 20.30 "Лучше всех!" 22.00 "Вечерний Ургант"
(16+) 22.50 Константин Хабенский, Милла Йовович, Иван
Ургант в фильме "Выкрутасы" (12+) 00.35 Анна Астраханце-
ва, Рэйф Файнс, Александр Балуев в фильме Веры Глаго-
левой "Две женщины" (12+) 02.20 Надежда Румянцева, Ви-
талий Соломин в фильме "Крепкий орешек" (12+) 03.40
"Модный приговор"

05.40 Сквозной эфир. Гость 06.00 Сквозной эфир
06.25 "Особое мнение" 09.05 Т/с "Громовы", 5 с
10.00 Новости 10.30 Сквозной эфир 12.35 Сквоз-
ной эфир. Гость 13.00 Сквозной эфир 15.10 Т/с
"Парфюмерша", 4 с 16.10 Т/с "Котовский", 7 с 17.05
Т/с "Котовский", 8 с 18.00 Новости 18.15 Сквозной
эфир. Live 19.00 Новости 19.15 Сквозной эфир.
Live 20.00 Новости 20.15 Сквозной эфир. Live 21.00
Новости 21.15 Сквозной эфир. Live 22.00 Новые
итоги. Live 23.00 Т/с "Чкалов", 1 с 00.00 Т/с "Чка-
лов", 2 с 01.05 "Особое мнение" 02.40 Сквозной
эфир 03.00 "Тайм-код" с Владимиром Ленским 03.30
Сквозной эфир 04.50 Сквозной эфир. Гость

05.00 Сквозной эфир. Гость 05.20 Сквозной эфир
06.25 "Особое мнение" 09.05 Т/с "Громовы", 6 с
10.00 Новые итоги 11.15 Х/ф "Репетитор" 13.00
Шоб я так ел 13.55 Х/ф "Веселое сновидение,
или Смех сквозь слезы", 1 с 15.10 Т/с "Парфю-
мерша", 5 с 16.05 Т/с "Чкалов", 1 с 17.05 Т/с
"Чкалов", 2 с 18.05 Сквозной эфир. Гость 18.30
Сквозной эфир. Гость 21.25 "Тайм-код" с Влади-
миром Ленским 22.00 Израиль за неделю 23.00
Т/с "Чкалов", 3 с 00.00 Т/с "Чкалов", 4 с 01.00
"Особое мнение" 02.40 Лиза из Сохо 04.00 Т/с
"Главные роли", 2 с 04.10 Т/с "Главные роли", 1 с
04.50 Т/с "Главные роли", 3 с

05.40 Т/с "Главные роли", 4 с 06.30 Т/с "Главные
роли", 5 с 07.20 Т/с "Главные роли", 6 с 08.15
Мультфильмы 09.05 Т/с "Громовы", 7 с 10.00 Из-
раиль за неделю 11.30 Х/ф "Женский день" 13.00
Шоб я так ел 13.55 Х/ф "Веселое сновидение,
или Смех сквозь слезы", 2 с 15.10 Т/с "Парфю-
мерша", 6 с 16.05 Т/с "Чкалов", 3 с 18.05 Сквоз-
ной эфир. Гость 22.00 Намедни в караоке 22.30
Т/с "Чкалов", 5 с 23.30 Т/с "Чкалов", 6 с 00.30
Лиза из Сохо 01.00 "Особое мнение" 02.30 Т/с
"Парфюмерша", 1 с 03.25 Т/с "Парфюмерша", 2 с
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05.00 Новости 05.10 Татьяна Доронина, Леонид Неведомский в
фильме "Мачеха" (12+) 06.35 "Смешарики. ПИН-код" 06.55 "Часо-
вой" (12+) 07.25 "Здоровье" (16+) 08.25 "Непутёвые заметки" с Дм.
Крыловым (12+) 09.00 Новости (с субтитрами) 09.10 "Леонид Гай-
дай. "Бриллиантовый вы наш!" (12+) 10.10 "Бриллиантовая рука".
Рождение легенды (12+) 11.00 Новости (с субтитрами) 11.10 "Ера-
лаш" 11.35 Евгений Леонов в фильме "Полосатый рейс" 13.15 Анато-
лий Папанов в фильме "Дети Дон Кихота" 14.40 Кино в цвете.
"Берегись автомобиля" 16.20 "Три аккорда" (16+) 18.05 Андрей Ми-
ронов, Юрий Никулин, Анатолий Папанов в комедии "Бриллианто-
вая рука" 20.00 "Время" 20.20 "Клуб Весёлых и Находчивых". Встреча
выпускников-2018 (16+) 22.15 Дима Билан, Светлана Иванова, Алек-
сандр Балуев, Марат Башаров, Юлия Пересильд в фильме "Герой"
(12+) 23.40 Лия Ахеджакова, Людмила Гурченко, Светлана Крючко-
ва, Ирина Купченко в фильме Эльдара Рязанова "Старые клячи"
(12+) 01.55 Савелий Крамаров, Михаил Кокшенов, Семён Фарада,
Наталья Крачковская в фильме "Русский бизнес" (16+) 03.15 Олег
Табаков в фильме "Молодо-зелено" (12+)

1 КАНАЛ

Суббота, 3 ноябряСуббота, 3 ноября

Воскресенье, 4 ноября

06.00 Утро России 10.00 О самом главном 11.00
Вести 11.25 Вести. Местное время 11.40 Судь-
ба человека с Борисом Корчевниковым 12.50
60 минут 14.00 Вести 14.25 Вести. Местное вре-
мя 14.40 Дом ученых. Андрей Голутвин 15.10
Морозова. Второй сезон 17.00 Вести. Местное
время 17.25 Андрей Малахов. Прямой эфир
18.50 60 минут 20.00 Вести в 20:00 20.45 Вес-
ти. Местное время 21.00 В чужом краю 00.25 2
ВЕРНИК 2 01.20 Добровольцы. Х/ф 02.50 Пау-
тинка бабьего лета. Х/ф 04.20 Судьба челове-
ка с Борисом Корчевниковым

06.00 Утро России. Суббота 09.40 Местное вре-
мя. Суббота 10.15 Диалоги о животных. Мос-
ковский зоопарк 11.00 Вести 11.20 Вести.
Местное время 11.40 Моя любовь - Россия!
12.05 Пятеро на одного 12.45 Далекие близ-
кие 13.55 Мы все равно будем вместе. Х/ф
15.40 Выход в люди 16.45 Субботний вечер с
Николаем Басковым 18.05 Привет, Андрей!
20.00 Вести в субботу 21.00 Маруся. Х/ф 00.40
Романтика романса 01.30 Не могу сказать
"прощай". Х/ф 03.00 Сюрприз для любимого.
Х/ф 04.35 Выход в люди

05.35 Горожане. Х/ф 07.00 Однажды двадцать
лет спустя. Х/ф 08.15 Сам себе режиссер
08.55 Смехопанорама Евгения Петросяна 09.20
Местное время. Воскресенье 10.05 Русская
смута. История болезни 11.00 Вести 11.20 Ут-
ренняя почта 11.50 Когда все дома с Тимуром
Кизяковым 12.35 Смеяться разрешается 13.20
Она сбила летчика. Х/ф 16.40 Непредвиденн-
ые обстоятельства. Х/ф 20.00 Вести недели
22.00 МОСКВА. КРЕМЛЬ. ПУТИН 23.00 Воск-
ресный вечер с Владимиром Соловьевым 00.30
Дежурный по стране 01.15 Теща-командир. Х/
ф 04.20 Однажды двадцать лет спустя. Х/ф

Суббота, 3 ноября

RTR

Понедельник,  5 ноября

Вторник, 6 ноября

Среда, 7 ноября

Четверг, 8 ноября

Понедельник, 5 ноября

Среда, 7 ноября

Четверг, 8 ноября

Понедельник, 5 ноября

Вторник, 6 ноября

Среда, 7 ноября

Четверг, 8 ноября

05.00 Новости 05.10 Олег Борисов, Евгений Весник в фильме "Стёжки-
дорожки" 06.15 "Дети Дон Кихота" фильм 07.30 Евгений Леонов в
фильме "Полосатый рейс" 09.00 Новости 09.15 "ДОстояние РЕспуб-
лики: Джо Дассен" 11.00 Новости 11.15 "Однажды в Париже. Дали-
да и Дассен" (12+) 12.25 Лев Лещенко, Валерий Меладзе, Леонид
Агутин, Полина Гагарина, Юрий Антонов, группа "Любэ" и другие в
большом праздничном концерте "25 лет "Авторадио" 14.20 Андрей
Миронов, Юрий Никулин, Анатолий Папанов в комедии "Бриллиан-
товая рука" 16.10 Егор Бероев, Ольга Красько, Александр Балуев,
Гоша Куценко, Дмитрий Певцов в фильме "Турецкий гамбит" (12+)
18.30 "Лучше всех!" 20.00 "Время"" 20.20 Премьера сезона. Павел
Прилучный в многосерийном фильме "Мажор". Новые серии (16+)
21.15 Премьера. Елизавета Боярская, Максим Матвеев в фильме
"Контрибуция" (12+) 00.05 Павел Деревянко, Оксана Акиньшина,
Роман Мадянов, Владимир Толоконников в комедии "СуперБоб-
ровы" (12+) 01.50 Нина Русланова, Владимир Высоцкий, Кира Му-
ратова в фильме "Короткие встречи" (12+) 03.25 "Мажор". Новые
серии. Многосерийный фильм (16+)

05.00 Телеканал "Доброе утро" 08.00 Новости 08.20 "Сегодня
6 ноября. День начинается" 08.55 "Модный приговор" 09.55
"Жить здорово!" (16+) 11.00 Новости (с субтитрами) 11.15
"Время покажет" (16+) 14.00 Новости (с субтитрами) 14.15
"Давай поженимся!" (16+) 15.00 "Мужское / Женское" (16+)
16.00 "Время покажет" (16+) 17.00 Вечерние новости (с суб-
титрами) 17.25 "Время покажет" (16+) 17.50 "На самом деле"
(16+) 18.50 "Пусть говорят" (16+) 20.00 "Время" 20.30 Премье-
ра сезона. Павел Прилучный в многосерийном фильме "Ма-
жор". Новые серии (16+) 21.30 Премьера. "Большая игра"
(12+) 22.30 "Вечерний Ургант" (16+) 23.05 "На самом деле"
(16+) 00.00 "Время покажет" (16+) 00.50 "Мужское / Женское"
(16+) 01.35 "Пусть говорят" (16+) 02.30 "Давай поженимся!"
(16+) 03.10 "Мажор". Новые серии. Многосерийный фильм
(16+) 04.00 Новости 04.05 "Модный приговор"

05.00 Телеканал "Доброе утро" 08.00 Новости 08.15 "Сегодня 7
ноября. День начинается" 09.00 Москва. Красная площадь. Тор-
жественный марш, посвященный 77-й годовщине парада 7 нояб-
ря 1941 года 09.55 "Парад 1941 года на Красной площади" (12+)
11.00 Новости (с субтитрами) 11.15 "Время покажет" (16+) 14.00
Новости (с субтитрами) 14.15 "Давай поженимся!" (16+) 15.00
"Мужское / Женское" (16+) 16.00 "Время покажет" (16+) 17.00
Вечерние новости (с субтитрами) 17.25 "Время покажет" (16+)
17.50 "На самом деле" (16+) 18.50 "Пусть говорят" (16+) 20.00
"Время" 20.30 Премьера сезона. Павел Прилучный в многосерий-
ном фильме "Мажор". Новые серии (16+) 21.30 Премьера. "Боль-
шая игра" (12+) 22.30 "Вечерний Ургант" (16+) 23.05 "На самом
деле" (16+) 00.00 "Время покажет" (16+) 00.50 "Мужское / Жен-
ское" (16+) 01.35 "Пусть говорят" (16+) 02.30 "Давай поженимся!"
(16+) 03.10 "Мажор". Новые серии. Многосерийный фильм (16+)
04.00 Новости 04.05 "Модный приговор"

05.00 Телеканал "Доброе утро" 08.00 Новости 08.20 "Сегодня
8 ноября. День начинается" 08.55 "Модный приговор" 09.55
"Жить здорово!" (16+) 11.00 Новости (с субтитрами) 11.15
"Время покажет" (16+) 14.00 Новости (с субтитрами) 14.15
"Давай поженимся!" (16+) 15.00 "Мужское / Женское" (16+)
16.00 "Время покажет" (16+) 17.00 Вечерние новости (с суб-
титрами) 17.25 "Время покажет" (16+) 17.50 "На самом деле"
(16+) 18.50 "Пусть говорят" (16+) 20.00 "Время" 20.30 Премье-
ра сезона. Павел Прилучный в многосерийном фильме "Ма-
жор". Новые серии (16+) 21.30 Премьера. "Большая игра"
(12+) 22.30 "Вечерний Ургант" (16+) 23.05 "На самом деле"
(16+) 00.00 "Время покажет" (16+) 00.50 "Мужское / Женское"
(16+) 01.35 "Пусть говорят" (16+) 02.30 "Давай поженимся!"
(16+) 03.10 "Мажор". Новые серии. Многосерийный фильм
(16+) 04.00 Новости 04.05 "Модный приговор"

05.15 Т/с "Парфюмерша", 4 с 06.50 Т/с "Дом на
Озерной", 5 с 07.55 Т/с "Дом на Озерной", 6 с
09.05 Т/с "Громовы", 1 с 10.00 Новые итоги 11.05
"Тайм-код" с Владимиром Ленским 11.40 Изра-
иль за неделю 12.40 Сквозной эфир. Гость 16.20
Х/ф "Киндер-Вилейское привидение" 18.00 Но-
вости 18.15 Сквозной эфир. Live 19.00 Новости
19.15 Сквозной эфир. Live 20.00 Новости 20.15
Сквозной эфир. Live 21.00 Новости 21.15 Сквоз-
ной эфир. Live 22.00 Новости 23.00 Т/с "Котовс-
кий", 1 с 00.00 Т/с "Котовский", 2 с 01.00 "Осо-
бое мнение" 02.40 Сквозной эфир 03.00 Новости
03.30 Сквозной эфир

05.45 Сквозной эфир. Гость 06.05 Сквозной эфир
06.30 "Особое мнение" 09.05 Т/с "Громовы", 2 с
10.00 Новости 10.30 Сквозной эфир 12.35 Сквоз-
ной эфир. Гость 13.00 Сквозной эфир 15.10 Т/с
"Парфюмерша", 1 с 16.10 Т/с "Котовский", 1 с
17.05 Т/с "Котовский", 2 с 18.00 Новости 18.15
Сквозной эфир. Live 19.00 Новости 19.15 Сквоз-
ной эфир. Live 20.00 Новости 20.15 Сквозной
эфир. Live 21.00 Новости 21.15 Сквозной эфир.
Live 22.00 Новости 23.00 Т/с "Котовский", 3 с
00.00 Т/с "Котовский", 4 с 00.55 "Особое мне-
ние" 02.40 Сквозной эфир 03.00 Новости 03.30
Сквозной эфир

05.40 Сквозной эфир. Гость 09.05 Т/с "Громовы",
3 с 10.00 Новости 10.30 Сквозной эфир 12.35
Сквозной эфир. Гость 13.00 Сквозной эфир 15.15
Т/с "Парфюмерша", 2 с 16.15 Т/с "Котовский", 3
с 17.10 Т/с "Котовский", 4 с 18.00 Новости 18.15
Сквозной эфир. Live 19.00 Новости 19.15 Сквоз-
ной эфир. Live 20.00 Новости 20.15 Сквозной
эфир. Live 21.00 Новости 21.15 Сквозной эфир.
Live 22.00 Новости 23.00 Т/с "Котовский", 5 с
00.00 Т/с "Котовский", 6 с 01.00 "Особое мне-
ние" 02.40 Сквозной эфир 03.00 Новости 03.30
Сквозной эфир

05.40 Сквозной эфир. Гость 06.00 Сквозной эфир
06.25 "Особое мнение" 09.05 Т/с "Громовы", 4 с
10.00 Новости 10.30 Сквозной эфир 12.35 Сквоз-
ной эфир. Гость 13.00 Сквозной эфир 15.10 Т/с
"Парфюмерша", 3 с 16.10 Т/с "Котовский", 5 с 17.05
Т/с "Котовский", 6 с 18.00 Новости 18.15 Сквозной
эфир. Live 19.00 Новости 19.15 Сквозной эфир.
Live 20.00 Новости 20.15 Сквозной эфир. Live 21.00
Новости 21.15 Сквозной эфир. Live 22.00 Новости
23.00 Т/с "Котовский", 7 с 00.00 Т/с "Котовский", 8
с 01.00 "Особое мнение" 02.40 Сквозной эфир 03.00
Новости 03.30 Сквозной эфир

05.00 Простая ис-
тория. Х/ф 06.40
Дневник свекрови
13.25 Зинка-моск-
вичка. Х/ф 16.55
Большой празд-
ничный бенефис
Елены Степаненко
"Свободная, кра-
сивая..." 19.00 Вес-
ти в 20:00 20.00 Го-
дунов 22.00 Вечер с Владимиром Соловьевым. Специ-
альный выпуск 00.30 София 02.20 Молодая жена. Х/ф
04.00 Пряничный домик

05.00 Утро России 09.00 О самом главном 10.00
Вести 10.25 Вести. Местное время 10.40 Су-
дьба человека с Борисом Корчевниковым 11.50
60 минут 13.00 Вести 13.25 Вести. Местное
время 13.40 Правила жизни 14.10 Дуэт по пра-
ву 16.00 Вести. Местное время 16.25 Андрей
Малахов. Прямой эфир 17.50 60 минут 19.00
Вести в 20:00 19.45 Вести. Местное время
20.00 Годунов 22.00 Вечер с Владимиром Со-
ловьевым 00.25 Вести-Санкт-Петербург 00.40
Власть факта 01.20 Новости культуры 01.40
Ликвидация 03.10 Андрей Малахов. Прямой
эфир

05.00 Утро России 09.00 О самом главном 10.00
Вести 10.25 Вести. Местное время 10.40 Судьба
человека с Борисом Корчевниковым 11.50 60
минут 13.00 Вести 13.25 Вести. Местное время
13.40 Правила жизни 14.10 Дуэт по праву 16.00
Вести. Местное время 16.25 Андрей Малахов.
Прямой эфир 17.50 60 минут 19.00 Вести в 20:00
19.45 Вести. Местное время 20.00 Годунов 22.00
Вечер с Владимиром Соловьевым 00.25 Вести-
Санкт-Петербург 00.40 Острова. Олег Меньши-
ков 01.20 Новости культуры 01.40 Ликвидация 03.10
Андрей Малахов. Прямой эфир

Вторник, 6 ноября

05.00 Утро России 09.00 О самом главном 10.00
Вести 10.25 Вести. Местное время 10.40 Судь-
ба человека с Борисом Корчевниковым 11.50
60 минут 13.00 Вести 13.25 Вести. Местное вре-
мя 13.40 Правила жизни 14.10 Дуэт по праву
16.00 Вести. Местное время 16.25 Андрей Ма-
лахов. Прямой эфир 17.50 60 минут 19.00 Вес-
ти в 20:00 19.45 Вести. Местное время 20.00
Годунов 22.00 Вечер с Владимиром Соло-
вьевым 00.25 Вести-Санкт-Петербург 00.40 Ис-
кусственный отбор 01.20 Новости культуры
01.40 Ликвидация 03.10 Андрей Малахов. Пря-
мой эфир

Бедная Маша

Пятница, 2 ноября (болгарское время)RTR

Простая история
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Актриса вышла замуж за коллегу
Ивана Орлова. Подробности - в
эксклюзивном интервью журнала
"Атмосфера". Все у них было как в
русской сказке: он спас ее от зло-
деев, и она не могла не влюбиться.
Актерская профессия - одна на дво-
их, увлечение живописью, особый, не
свойственный большинству взгляд
на мир и неспокойный темперамент.
Поэтому, наконец обретя друг дру-
га, Мария Смольникова и Иван Ор-
лов уже не сомневались и 17 авгус-
та официально стали мужем и же-
ной.

- Где и при каких обстоятельст-
вах вы впервые увидели друг
друга?

Мария: - С Ваней мы познако-
мились в театре "Школа драмати-
ческого искусства", но не на сцене,
поскольку вместе не играли, а за
кулисами. В тот вечер наш театр
устроил банкет в честь награжде-
ния "Золотой маской" актеров, ре-
жиссеров и художников театра (ме-
ня в том числе), а после торжест-
венной части мы небольшой компа-
нией пошли гулять по городу. И тут
на нас напали…

Иван: - Какие-то люди, совершен-
но неадекватные, с травматическим
пистолетом сидели на обочине и
ожидали тех, в кого бы пострелять.
Случайно подвернулись мы.

- По закону жанра Иван дол-
жен был вас спасти…

Мария: - Все именно так и прои-
зошло. Завязалась драка, и Ваню
ранили из пистолета в лицо - до
сих пор остался маленький шрам.
Он пострадал гораздо сильнее дру-
гих наших парней. Естественно, пос-
ле того случая Ваня как настоящий
герой уже не выходил у меня из
головы.

- Маша, вы, как понимаю, уже

Певица пыталась выйти на
связь с родственницей в
день ее рождения. Однако
Людмила Максакова броси-
ла трубку. Мария не стала
больше настаивать на регу-
лярном общении, пишет
"СтарХит".

У певицы вновь началась
полоса неудач. Недавно квар-
тиру Марии Максаковой на
Краснопресненской набе-
режной в Москве продал ее
молодой муж Далхат Хала-
ев, деньги она не получила.
А недавно звезда оперной
сцены продвинулась в расс-
ледовании убийства Дениса
Вороненкова. Она считает,
что Денис Панаитов причас-
тен к гибели ее супруга. К
тому же, мужчина вовлечен
и в другие схемы, направ-

Ëîáîäà: "Ïèøó è ïëà÷ó"
Светлана Лобода на-

кануне пережила сроч-
ную операцию на поч-
ке. Певицу увезли в
больницу прямо с ре-
петиции, а чуть позже
появилась информация
о том, что ближайшие
концерты звезды бу-
дут перенесены на 17,
18 и 20 января 2019 го-
да. Это очень расст-
роило Лободу, поэто-
му она решила опуб-
ликовать обращение к
своим поклонникам.

"Пишу и плачу от боли и обиды. Все, что со мной прои-
зошло за последние дни, причинило много боли и разру-
шило наши планы на встречу. Я так ждала этих концер-
тов. Последние полгода мы круглосуточно готовили наше
шоу. Я хотела порадовать вас, удивить, вдохновить, отдать
вам все, что накопилось во мне - всю мою любовь, все
мои песни! Но жизнь непредсказуема", - написала певица
в подписи к снимку из больничной палаты.

Недавно в Сети стали по-
являться предположения о
расставании звезд россий-
ского кино - 35-летней Юлии
Снигирь и 39-летнего Евге-
ния Цыганова. Люди из ок-
ружения пары поговарива-
ют, что теперь они живут в
гостевом браке - артистку
все чаще видят на прогул-
ках с сыном по имени Фе-
дор одну, передает "МК".

Не стал отрицать проб-
лемы в этих отношениях и
дед актрисы Виктор Сирис-
кин. По его словам, они
были очень счастливы, но
только первые пару лет. То-
лько в начале минувшего
сентября артисты впервые
вышли в свет вдвоем, посе-

Ìàðèÿ Ñìîëüíèêîâà: "ß íå áûëà
íàñòðîåíà îòáèâàòü ÷óæîãî ìóæà..."

были в разводе, верно?
Мария: - На тот момент - да, так

сложилось. Но я всегда стремилась
найти человека по сердцу - надеж-
ного спутника, с которым можно
было бы пройти долгий жизненный
путь. Легкие отношения меня никог-
да не интересовали: я человек ос-
новательный. Одно время полага-
ла, что, возможно, мне нужно об-
ратить внимание на мужчину какой-
то земной профессии, далекой от
искусства, но я точно не желаю,
чтобы кто-то мне посвящал свою
жизнь, буквально служил, поэтому
с коллегой-соратником, не требую-
щим и от меня жертв, гораздо про-
ще. Так я думаю. А уж если он бу-
дет личностью сильной, самостоя-
тельной, который своей мятущейся,
рефлексирующей, творческой нату-
рой не склонен разрушать отноше-
ния, то вообще замечательно: так
все и вышло! Ваня, при всей своей
тонкости восприятия мира, чувст-
венности, невероятно мужествен.
Он легок, добр, с юмором, но при
этом - основателен!

- Иван, а вы были свободны?
- Знаете, я Машу впервые заме-

тил еще юным, будучи студентом
"Щепки", когда приходил в ГИТИС,
где она училась, смотреть их пос-
тановки. Дело в том, что у меня
есть привычка на спектаклях, ко-
торые оставляют некий след в ду-
ше, что-то зарисовывать, записы-
вать какие-то мысли, и недавно я
Маше показал один такой набро-
сок, где она на велосипеде, в од-
ной из студенческих работ. Помню,
какое впечатление на меня произ-
вела эта актриса! Возникла мысль:
"Чудо, что так бывает!" И когда я
оказался с этой девушкой в одном
театре, с удовольствием наблюдал
ее игру. Видел, как она себя не бе-

режет, насколько она страстная на
сцене, и продолжал восхищаться. Но
узнал, что она не свободна, и у ме-
ня была своя личная история, так
что жизнь у нас при этом текла па-
раллельно.

- Кстати, вы же оба - приезжие.
Как вам в столице?

Мария: - Знаете, в родном Ека-
теринбурге я бы точно не могла су-
ществовать всю жизнь. Для меня
тяжеловата энергия этого города.
Наверное, поэтому там много
мощных личностей. Люди там под-
питаны своей средой, привыкли к
вечному преодолению, особые! Пос-
кольку я тоже сформирована дан-
ной атмосферой, Москва менее
страшит и даже кажется приветли-
вой. Думаю, энергия Урала мне по-
могает на моем пути. Но эту про-
бивную тягу я стараюсь использо-
вать исключительно в работе, а не
в повседневном общении.

Иван: - А я южанин, из Красно-
дарского края, и московская кру-
говерть мне по нраву. Мне нужны
эти ритмы, плотность существова-
ния, постоянное движение. Правда,
Маша учит меня даже в самом бе-
шеном потоке останавливаться, за-
мечать детали, фокусироваться на
важных мелочах.

- Как вы сделали предложение
руки и сердца?

Иван: - Дело в том, что я уже
отдавал себе отчет, что в эти отно-
шения вступаю с кольцом в руке.
До этого я не ловил себя на по-
добных мыслях. А тут как-то сразу
стало очевидно, что если я с Ма-
шей, то она будет моей всегда. И
сцену предложения я организовал
на случайной киноплощадке: дого-
ворился с ребятами, оставил у них
букет…

Мария: - В марте, после репети-

ции в МХТ, Ваня меня встретил, мы
пошли бродить по центру, и там, в
переулках, снимали кино: стояли ка-
меры, осветительные приборы… И
вот мы проходим мимо, как вдруг
кто-то мне вручает цветы, Ваня ста-
новится на колено, просит выйти за
него замуж, кругом киногруппа… А
я ошарашена, пытаюсь понять, что
происходит. "Конечно, да", - гово-
рю… Это было так нелепо, трога-
тельно, красиво!

Иван: - Я схватил Машу на руки
и унес, чтобы не срывать коллегам
съемочный день. (Улыбается.) Это
было на киноплощадке, но совсем
не как в кино. Всю дорогу домой
мы смеялись от абсурдности про-
исшедшего. Маша стоит растерян-
ная, с букетом цветов, посреди про-
жекторов и людей с рациями, а я,
коленопреклоненный, трясу ее ру-
ку и раз пять повторяю: "Скажи мне
"да", скажи "да"…" Полное ощуще-
ние полета и важности события мы
получили уже при подаче заявле-
ния в загс.

Èñèíáàåâà ïîêàçàëà ôîòî
ñ âîñüìèìåñÿ÷íûì ñûíîì

Елена Исинбаева, двукрат-
ная олимпийская чемпионка
по прыжкам с шестом, сей-
час воспитывает двоих детей:
дочка Ева появилась на свет
в 2014 году, а сын Добрыня -
четыре года спустя, в февра-
ле 2018-го. Отцом малышей
является муж спортсменки,
легкоатлет Никита Петинов.

До этого 36-летняя Исинба-
ева ни разу не показывала
сына-грудничка, но сегодня в
ее микроблоге появилось пер-
вое фото с ребенком. Прав-

да, разглядеть на нем можно только маленькие ножки.

Ìàêñàêîâà: "Ìàìà ìåíÿ íèêîãäà íå ëþáèëà"

ленные на то, чтобы навре-
дить Марии. Она будет нас-
таивать на том, чтобы Пана-
итова допросили.

Из-за отъезда Марии на
Украину у нее ухудшились
отношения с матерью, Люд-
милой. Певица старается не
обсуждать детально эту ис-
торию. По словам звезды,
именно ее родственница от-
казалась с ней контактиро-
вать.

"Это сложно сделать. Бе-
зусловно, я не сторонница
конфликта с мамой, но она
сама выбрала свой путь. Я
пробовала поздравить ее с
днем рождения, позвонила
ей - она трубку бросила. На-
сильно мил не будешь. Надо
признать, иногда ей было
приятно побыть в роли моей
мамы, но в целом, она меня
никогда особо не любила, а
сейчас, видимо, все обост-
рилось", - заявила Мария.

Þëèÿ Ñíèãèðü è Åâãåíèé Öûãàíîâ íå æèâóò âìåñòå
тив премьеру одной из ки-
нокартин. Любопытно, что
Юлия категорично отрица-
ет слухи о размолвке, а Ев-
гений предпочитает хранить

молчание. Напомним, что до
этого романа Цыганов был
женат на Ирине Леоновой,
которая родила ему семерых
детей.
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В навечерието на големия
български празник Деня на
народните будители се
срещнахме с ръководителя
на представителството на
Россотрудничество в Бълга-
рия, директора на Руския
културно-информационен цен-
тър в София Павел Журав-
льов.

- Господин Журавльов,
нека започнем нашия раз-
говор с Россотрудничест-
во - какво представлява
тази организация, какви
са главните цели и зада-
чи, къде има представи-
телства?

- Хубав въпрос. Россот-
рудничество е федерална
агенция в структурата, под-
ведомствена на Министерс-
твото на външните работи на
Руската федерация. Това е
голяма международна дър-
жавна организация, която
към днешна дата присъства
в 81 държави в света и има
98 представителства.

Основните задачи и теми
на Россотрудничество, раз-
бира се, са въпросите по
международно, културно и
хуманитарно сътрудничест-
во, популяризирането на
руския език. Россотрудни-
чество присъства в Европа,
начело с нашата любима
България, в Германия,
Франция, практически във
всички големи страни, в
ОНД, в Азиатско-тихоокеан-
ския регион. В Индия нап-
ример имаме пет предста-
вителства. В Египет имаме
голямо представителство.
Не бих могъл да изброя
всички страни.

- Вече почти 3 години сте
ръководител на предста-
вителството на Россотруд-
ничество в България и ди-
ректор на Руския култур-
но-информационен цен-
тър. Какво се промени за
това време?

- Може би не трябва да
говорим за промени, а по-
скоро за модернизиране,
защото ключовите задачи не
са се променяли, не се е
променял и форматът на на-
шата дейност. За тези две
години и половина се пос-
тарахме да вдъхнем в Рус-
кия културно-информацио-
нен център нови проектни
решения, нови модели, опи-
тахме се да активизираме
нашата работа в простран-
ството на цялата територия
на България, да се стараем
да отговаряме на запитва-
ния. Изхождаме от това, че
всякакви наши действия в
страната трябва да бъдат
съгласувани с очакванията
на хората, на българската
общественост и организа-
ции. В тази връзка ние се
осъвременихме, предложих-
ме редица проекти в кон-
текста за решаването на за-
дачата, която към днешна
дата е ключова за Россот-
рудничество - организира-
не на работата в младежка
среда, взаимодействие
между младите хора, реа-
лизиране на съвместни мла-
дежки програми.

Искам да кажа, че за мен
беше много приятно през по-
вече от две години да рабо-
тя тук в България, защото

Ïàâåë Æóðàâëüîâ: Ùå ïàçÿ â ñúðöåòî ñè ëþáîâòà,
òîïëîòàòà è óíèêàëíàòà íè äðóæáà

тук ни чакат, тук имаме пар-
тньори, тук имаме какво да
правим и най-важното е то-
ва, че ние изпълняваме мно-
го важна мисия - съхраня-
ваме и развиваме дружба-
та и взаимното разбиране
между нашите братски на-
роди, между България и Ру-
сия. При това не засягаме
спорни и политически теми.

- На какво бихте акцен-
тирали в програмата на
Руския културно-инфор-
мационен център до края
на годината?

- Според мен важно е, че
успяхме да възродим инте-
реса на хората от различни
прослойки към случващото
се в РКИЦ. За програмата
мога да кажа, че е буквал-
но пренаситена, но не за-
щото искаме да си намерим
работа, а защото събитията
се формират с пожелание и
в сътрудничеството с бъл-

гарски организации. Ноем-
ври и декември са насите-
ни със събития.

На 8 ноември например
ще се проведе голяма меж-
дународна конференция "Ру-
сия и Европа", за актуални-
те проблеми на международ-
ната журналистика на нас-
тоящия етап, съвместно със
списание "Международен
живот" на Министерството
на външните работи на Ру-
сия и Федералната агенция
по печат и масови комуни-
кации на РФ, с участието
на сериозни експерти. Пре-
поръчваме на българските
журналисти да вземат учас-
тие в тази конференция.

На 10-11 ноември тради-
ционният вече фестивал "Ро-
мансиада" - събитие, което
се провежда от нашите съ-
народници. Като продълже-
ние на тази тема е VI фес-
тивал на руската песен на
24 ноември, който се про-
вежда от Координационния
съвет на руските сънарод-
ници. Искам да обърна вни-
мание, че и в двата фести-
вала участват не само рус-
ки, но и български колек-
тиви и изпълнители.

По програма на 8 ноемв-
ри има още едно интересно
събитие - премиерата на
филма "Решение за ликви-
диране" с участието на ре-
жисьора. Филмът бе пока-
зан на Варненския между-
народен кинофестивал, но
за София е премиера. "Ре-
шение за ликвидиране" е в
стил екшън и е базиран на
реални събития - уникална-

та операция по ликвидира-
нето на чеченския терорист
Шамил Басаев.

От 7 до 9 ноември предс-
тои голяма международна
конференция "Космос, еко-
логия и сигурност" с присъс-
твието на космонавти от 12
държави, участнички в прог-
рамата "Интеркосмос" и
представители на други
страни с опит с космичес-
ката програма.

Друга тема са изложби-
те. Тази година има много
юбилейни дати. По повод
200-та годишнина от рожде-
нието на Тургенев например
направихме своеобразен
шлашмоб - четене и запис
на произведения на Турге-
нев и каня всички желаещи
да се присъединят към та-
зи инициатива. Вече се от-
кри и ще работи до края на
ноември голяма изложба,
посветена на Лермонтов със

съдействието на Държавния
музей "Тархани" и участието
на техни представители.

И тази година в РКИЦ ще
има Новогодишни празници.
Имаме вече  устойчив про-
ект, който миналата година
малко модернизирахме -
"Руска елха в РКИЦ". Мина-
лата година например при-
ехме над 5 хиляди посети-
тели. Каним всички на но-
вогодишните празници, още
повече, че на тях няма ези-
кова бариера.

Като говорим за програ-
ма, искам да навляза малко
и в 2019 година и да кажа,
че цялата 2019 година ще е
свързана с голяма юбилей-
на дата - 140 години от ус-
тановяването на дипломати-
чески отношения между Ру-
сия и България.

Тук е мястото да кажа, че
успяхме да сформираме
много ефективен, работос-
пособен екип. Хората, кои-
то работят в РКИЦ, са го-
тови да откликват на всич-
ки запитвания, които въз-
никват в рамките на култур-
но-хуманитарното сътрудни-
чество, на взаимодействие
и реализиране на проекти
и програми. С базата, коя-
то трябваше да сформира-
ме и да поддържаме - това
беше моя работа - мисля,
че се справихме. А хората
ще оценят нашата работа,
защото тя е за тях.

- Продължава ли да
расте интересът към рус-
кия език в България?

- Да. Вече съм казвал, че
по наше мнение оценяваме

българо-руските отношения
към днешна дата в култур-
но-хуманитарната сфера ка-
то ренесанс. В този смисъл
е и увеличеният интерес
към руския език. И това не
са само думи, а нещо конк-
ретно ще кажа: тази година
в Руския културно-информа-
ционен център свършиха по-
мещенията за организира-
не на нови курсове по рус-
ки език. Предвиждахме то-
ва и сме готови за тази си-
туация, курсовете продъл-
жават. Те се посещават от
около 750 души годишно. Но
работата не е само в база-
та, а и в това, че трябва да
предоставяме нови форма-
ти и модели и не само в Со-
фия. Във връзка с това фор-
мирахме модела за така на-
речените стартъп площадки.
Предлагаме, чрез различни
модели на поддръжка, фи-
нансови компенсации, да
формираме устойчиво тър-
сене, което после би могло
да обезпечава работата на
тази лингвистична площад-
ка вече на принципите на
самоиздръжка. Не става ду-
ма за това, че искаме да
печелим пари от руския
език, говорим за това, че
руският език, както и вся-
ка друга услуга, изисква оп-
ределени инвестиции: за ме-
тодична литература, за зап-
лати на преподавателите, за
помещения. В този смисъл,
всеки който се занимава, би
било редно да плаща за то-
ва.

Искам да изразя благодар-
ност и на Министерството на
образованието на България,
което провежда политика за
запазване на руския език в
системата на общообразова-
телните учреждения и орга-
низации. Искам да кажа, че
благодарение на работата на
българската система за об-
разование, в България съ-
ществува една от най-мощ-
ните в Европа олимпиади по
руски език, в която участват
практически всички образо-
вателни организации, в кои-
то се преподава руски език.
Мисля, че взаимодействието
с българските структури в
нашата работа, с руските клу-
бове, с организациите на
руските сънародници, с "Рус-
ский мир" е успешна.

- Какъв е интересът към
програмата за безплатно
обучение в Русия "Раша
Стади"?

- Мога да кажа, че за пет
години за България програ-
мата е преминала следната
еволюция: от 50 души пър-
воначално към днешна дата
е утвърдена квота от 220 ду-
ши. Тоест с всяка изминала
година квотите за България
се увеличават. Това е дока-
зателство, че интерес към
програмата, към образова-
нието в Русия от страна на
българските абитуриенти,
има. За 220 места ние по-
лучихме над 470 заявки,
през тази година. Можем да
констатираме, че вътре в
тази програма има конкурс
и естествено най-добрите
получават възможност да
учат в Русия. Към днешна
дата цялата квота от 220 ду-
ши е запълнена. Надявам се,
че ще можем чрез различ-
ни технологични методи,

чрез вътрешни квоти на рус-
ки вузове, да се увеличат
още квотите.

Но и не трябва да се заб-
равя, че освен програмата
"Раша Стади" съществуват
частни формати на образо-
вание, които също могат да
бъдат търсени и приемливи
и ние знаем, че има обуча-
ващи се българска младе-
жи по тези програми. Най-
важното е, че програмата
"Раша Стади"се развива,
квотата се увеличава и Бъл-
гария към днешна дата е ед-
на от най-представените ев-
ропейски страни в нашите
вузове.

- Вие сте динамичен чо-
век, обиколихте цяла Бъл-
гария във връзка с рабо-
тата ви. Как ви посреща-
ха хората, какви са ваши-
те впечатления и как оце-
нявате днешните българо-
руски отношения?

- Знаете ли, хората в Бъл-
гария са много сърдечни.
Където и да отидехме вина-
ги намирахме отклик, вза-
имно разбирателство, при-
ятели, съмишленици и пар-
тньори. В провинцията, в ня-
кое родопско село напри-
мер ни посрещаха душевно,
сърдечно и на мен винаги
ми е било много комфортно
да работя в България. Ко-
гато получаваш отклик на
това, което правиш, когато
можеш да го правиш заед-
но с българските си парт-
ньори, разбира се, то е мно-
го важно и ценно.

Относно руско-български-
те отношения, очевидно е, че
те се намират на достатъчно
висока точка на развитие.
Няколко примера за това на-
последък: визити на премие-
ра и президента на Бълга-
рия в Руската федерация, за-
седанието на междуправител-
ствената комисия. Въпроси-
те, които се обсъждаха, до-
бавят конкретика, посочват
вектора на по-нататъшното
сътрудничество и развитие
на отношенията не само от
политически и хуманитарен
характер, но и по икономи-
чески теми, което, разбира
се, придава голям оптими-
зъм. Мисля, че това показва
и потвърждава ренесанса, за
който говорих, потвърждава,
че руско-българските отно-
шения ще се развиват и ще
намират пътищата за ефек-
тивно и плодотворно разви-
тие.

За съжаление команди-
ровката ми приключи на 1
ноември и искам да изразя
огромна благодарност на
всички хора, на всички мои
приятели, които имам в Бъл-
гария, на всички наши пар-
тньори, с които работихме,
с които много направихме и
с които  Россотрудничество
ще продължава да работи.

Съжалявам само за едно.
По време на престоя и ра-
ботата ми тук, имаше много
работа и не успях да се на-
уча да свиря на гайда. А аз
много бих искал това да
стане. Много харесвам бъл-
гарския културен код, ха-
ресвам хората и ми харес-
ва тази страна - вашата
страна, нашата страна. Ще
пазя в сърцето си тази лю-
бов, тази топлота и тази на-
ша уникална дружба. Бла-
годаря ви много!

- Благодаря и на вас, за
работата ви и за приятел-
ството!

Павел Журавльов
със семейството си на

9 май в София
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"Енергетиката заема воде-
що място в двустранните
българо-руски отношения.
Руската федерация е важен
партньор на страната ни в
енергийната сфера, основен
доставчик на нефт, приро-
ден газ и ядрено гориво". То-
ва каза министърът на енер-
гетиката Теменужка Петко-
ва при откриването на XVI
заседание на Междуправи-
телствената българо-руска
комисия за икономическо и
научно-техническо сътруд-
ничество, което миналата
седмица се състоя в Моск-
ва под съпредседателство-
то на министър Петкова и
министъра на промишле-
ността и търговията на РФ
Денис Мантуров.

В изказването си пред
участниците в заседанието
министър Петкова отбеля-
за ползотворния и конструк-
тивен диалог, който същес-
твува между двете страни в
областите от взаимен инте-
рес, се казва в съобщение-
то на българското Минис-
терство на енергетиката.
"Взаимната търговия се уве-
личава, разчитаме тенден-
цията да се задълбочи. В
тази връзка подкрепяме
всички форми на двустран-
но сътрудничество. Вижда-
ме сериозно поле за сът-
рудничество при изгражда-
не на инфраструктурни
обекти, в частност в област-
та на енергетиката", заяви
Мантуров.

Дългогодишното сътрудни-
чество в областта на тран-
зита и доставките на при-
роден газ се задълбочава с
подписаната през миналата
година Пътна карта за раз-
витие на газопреносната ин-
фраструктура на територи-
ята на България. Петкова
изрази задоволство и от
подписаните между "Булгар-
газ" и "Газпромекспорт" до-
пълнения към договора за
доставка на природен газ,
които осигуряват условия за

В Края на миналата сед-
мица в Китай бе даден
енергиен старт на Четвър-
ти енергоблок на Тянванс-
ката АЕЦ с реактори ВВЕР-
1000, който вече подаде
първите си киловати елек-
троенергия в енергийната
система на страната. Цен-
тралата се изгражда по рус-
ки проект от инженерното
подразделение на руската
корпорация "Росатом". Спо-
ред полученото разрешение
от китайския регулатор Чет-
върти енергоблок зарабо-
ти с мощност 25%, след ко-
ето бяха извършени елект-
рически тестове на систе-
мата за възбуждане и по-
даване на мощност. Резул-
тат от дейностите е включ-
ване на енергоблока към
енергосистемата. След
приключване на тестовете
ще се проведе предвари-
телно приемане на енер-
гоблока, което ще постави
начало на двегодишния га-
ранционен период на експ-
лоатацията му.

"Тянванската АЕЦ днес е
най-големият руско-китайс-

Åíåðãåòèêàòà çàåìà âîäåùî ìÿñòî
В Москва се състоя XVI заседание на
Междуправителствената българо-руска комисия

последващо водене на пре-
говори.

Енергийният министър на
България отбеляза и постиг-
натите заедно с руската
страна отлични резултати в
процеса по удължаване жи-
вота на двата блока на АЕЦ
"Козлодуй". "Както е извес-
тно, в резултат на ползот-
ворния и конструктивен ди-
алог с руските ни партньо-
ри, пети блок получи нов де-
сетгодишен лиценз през ми-
налата година. За шести
блок това предстои", допъл-
ни тя. Българската страна
информира за предстояща-
та процедура за избор на
стратегически инвеститор
за АЕЦ "Белене" и изрази
очакванията си за ползот-
ворно сътрудничество с "Ро-
сатом" като конструктор и
производител на оборудва-
нето за проекта.

По време на заседанието
българската страна запоз-
на партньорите си и с меж-
динните резултати от пред-
проектното проучване за га-
зоразпределителния център
"Балкан". България разглеж-
да руския природен газ ка-
то един от източниците за
захранване на хъба. Отбе-
лязано бе продължаването
на реализацията на заложе-
ните в подписаната през
2017 г. пътна карта за раз-
витие на газопреносната ин-
фраструктура на българска
територия.

В рамките на заседание-
то бяха разгледани и други
въпроси от различни облас-
ти на двустранното иконо-
мическо сътрудничество -
взаимната търговия, туриз-
ма, селското стопанство, ин-
формационните технологии,
корабостроенето, транспор-
та и други. В областта на
туризма бе подписана Прог-
рама за съвместни дейст-
вия между Министерството
на туризма на Република
България и Федералната
агенция за туризъм на Рус-

ката федерация, са казва
още в съобщението.

Русия влиза в петорката
на основните търговски пар-
тньори на България, отбе-
лязва в свой коментар
"Комсомольская правда".
Вестникът цитира данните,
посочени от Денис Манту-
ров по време на заседани-
ето: "Стокооборотът между
двете страни през 2017 г. е
нараснал с 23,5 процента и
е достигнал 3,4 млрд. дола-
ра". Руският министър изя-
ви желанието на Русия тази
тенденция да се запази и
през текущата година.

Той подчерта, че освен
търговията Русия би иска-
ла активно да се развива и
сътрудничеството в сфера-
та на инвестициите. Това за-
сяга реализацията на голе-
ми инфраструктурни проек-
ти в газовия и петролния
сектор. Като пример Ман-
туров посочи възможността
"Лукойл" да придобие и мо-
дернизира най-големия на
Балканите нефтопреработ-
вателен завод "Нефтохим
Бургас". "Също така актив-
на е нашата съвместна ра-
бота по строителството и
модернизацията на обекти
от електроенергийната и
транспортната инфраструк-
тура на България. Така нап-
ример, руската компания
"Ракурс" и българската ком-
пания "Централна енергоре-
монтна база" (ЦЕРБ) се до-
говориха за сътрудничество
в създаването на комплек-
сна система за наблюдение
на топлоцентралите, плани-
рани за внедряване в енер-
гоблоковете в България, Ру-
сия и в трети страни" обяс-
ни Мантуров.

Големи перспективи за
съвместна работа се откри-
ват пред новите обекти на
водната инфраструктура и
атомната енергетика. Радва-
ме се на новите проекти на
българските партньори, ко-
ито създават свои производ-

ства в Русия. Нашата стра-
на предоставя на чуждите
производители редица пре-
димства, облекчен данъчен
режим и съдействие при ус-
тановяване достъп до инф-
раструктура", каза руският
министър.

Едно от най-важните нап-
равления в българо-руско-
то сътрудничество е авто-
мобилостроенето. В Бълга-
рия успешно работят руски
производители. Традиционно
с добро търсене на българ-
ския пазар се ползва про-
дукцията на "АвтоВАЗ" и "Ка-
мАЗ". По думите на Манту-
ров руската страна е гото-
ва да разшири асортимен-
та от модели на доставяна-
та в България техника. Това
може да бъдат специалните
машини "Урал" за нуждите
на предприятията от добив-
ната промишленост.

В хода на заседанията бе
обсъден също потенциалът
за взаимоизгодното сътруд-
ничество в производството
на селскостопански маши-
ни. България вече купува
продукция на руските маши-
ностроителни заводи - ком-
байни, косилки и култива-
тори. "Няма съмнение, че
нашите най-големи произво-
дители на селскостопански
машини също имат готовност
да разширят доставките си

и сферата на предлаганите
услуги. Русия също така
разглежда перспективите за
сътрудничество в областта
на туризма, културата и
спорта", заяви Мантуров.

В рамките на XVI заседа-
ние на Междуправителстве-
ната българо-руска комисия
за икономическо и научно-
техническо сътрудничество
в Москва бе организиран и
бизнес форум с участието
на представители на компа-
нии от двете страни. Петко-
ва и Мантуров отбелязаха
успешното протичане на фо-
рума, организиран от Тър-
говско-промишлената пала-
та на Русия съвместно с
българската Изпълнителна
агенция за насърчаване на
малките и средните предп-
риятия.

В края на разговорите бе
подписан протокол на XVI
заседание на Междуправи-
телствената комисия и прог-
рама за съвместни дейст-
вия в областта на туризма
за периода 2019 - 2021 г.
Министър Мантуров покани
българските си колеги да
участват в следващия Петер-
бургски международен ико-
номически форум, който ще
се състои от 6 до 8 юни 2019
г., и в Международното
промишлено изложение
"ИННОПРОМ".

Óñïåøíî àòîìíî ñúòðóäíè÷åñòâî
ки енергиен проект, който
се развива успешно благо-
дарение на добре коорди-
нираната съвместна рабо-
та на специалистите от две-
те страни. Енергийното стар-
тиране на Четвърти енергоб-
лок е поредното доказател-
ство за това", заяви гене-
ралният директор на "Роса-
том" Алексей Лихачов. По
думите му по време на изг-
раждане на централата рус-
ките и китайските специа-
листи са станали един екип,
което е помогнало за пос-
тигане на този отличен ре-
зултат. "Убеден съм, че на-
шето по-нататъшно сътруд-
ничество и при строителст-
вото на следващите енергоб-
локове на Тянванската АЕЦ,
както и на новата площадка
Сюдайпу, ще бъде също та-
ка ефективно и плодотвор-
но".

"Енергийното пускане на
Четвърти енергоблок на Тян-
ванската АЕЦ е поредната
победа на екипа от руски и
китайски специалисти. Пар-
тньорството ни, което про-
дължава не едно десетиле-

тие, ни позволява уверено
да говорим и за по-нататъш-
ното успешно продължава-
не на нашата работа. Пред-
стои реализирането на не
по-малко амбициозните
планове за изграждане на

четири енергоблока по про-
ект ВВЕР-1200, който е ево-
люционен дизайн на ВВЕР-
1000", заяви ръководителят
на инженерното подразде-
ление на "Росатом" Валерий
Лимаренко.Пускането на

Първи и Втори енергоблок
на Тянванската АЕЦ се със-
тоя през 2007 г., а на Трети
- през декември м.г.
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"Изпитвам голям интерес
и любов към руската култу-
ра. Град Санкт Петербург
със своята архитектура, ве-
ликолепни сгради и музеи се
превърна във важно емоци-
онално събитие за мен"- ка-
за режисьорът Рейф Файнс,
чиито филм "Бялата врана"
за Рудолф Нуреев, бе вклю-
чен в конкурсната програма
на Токийския международен
кинофестивал, съобщава РИА
"Новости".

"Снимали сме много в Сър-
бия и в Париж, но мисля, че
Санкт Петербург е градът,
който е в най-голям емоцио-
нален резонанс с мен. Най-
емоционалният момент бяха
снимките на улица "Роси",
където се намира балетната
школа (Балетна академия "Аг-
рипина Ваганова"- бел. ред.),
в която е учил Нуреев. Това
е много известна улица в
света на балета. Обикнове-
ната дървена врата бе ис-
тинското място. Снимахме
сутринта и емоцията беше го-
ляма" - казва Файнс, който
във филма играе ролята на

На празничната вечер пос-
ветена на 120-годишнината
на Московския художествен
академичен театър "Горки"
присъстваха министърът на
културата на Руската феде-
рация Владимир Медински,
художественият ръководител
и директор на МХАТ Татяна
Доронина, депутатът от Дър-
жавната дума Ирина Яровая,
артисти и приятели на теа-
търа, съобщава ТАСС.

"От цялото си сърце поз-
дравявам Московския худо-
жествен академичен театър,
неговите артисти и колек-
тива със 120-годишнината
му. Като цяло сериозна въз-
раст за човек, но не и за
театър" - каза в началото
на празничната вечер Ме-
дински, обръщайки се към
Доронина, след което зала-
та се взриви от бурни ап-
лодисменти и викове "Бра-
во!". Както отбеляза минис-
търът, МХАТ показа, че "той
е верен и способен безк-
райно и талантливо да раз-
вива това, което са създа-
ли основателите му Констан-
тин Станиславски и Влади-
мир Немирович-Данченко."

След приветствената реч
на министъра юбилярите
представиха откъс от спек-
такъла "Три сестри" на Ан-
тон Чехов - една от знако-
вите постановки на МХАТ.
Доронина възстановила
спектакъла по режисьорс-
ката схема на Немирович-
Данченко. "Немирович-Дан-
ченко я създава сам, защо-
то Константин Сергеевич
(Станиславски), за съжале-
ние, вече не е бил сред жи-
вите"- поясни Даронина.

ЗА ЗАДАЧАТА
НА ТЕАТЪРА

"Каква е основната задача
при създаването на Художес-
твения театър? На какво учи
този храм? Нравственост,
доброта, задълбочени позна-
ния, жажда за знания, спо-

Ðåæèñüîðúò Ðàéô Ôàéíñ ïðèçíà, ÷å îáè÷à ðóñêàòà
êóëòóðà è Ïåòåðáóðã Рейф Файнс е

влюбен в
Санкт Петербург

В "Бялата
врана" ролята
на Рудолф
Нуреев е
поверена на
балетиста Олег
Ивенко от
татарския
театър "Муса
Джалил",
"Главното не
са краката и
прекрасните ти
данни. Ако
нямаш душа,
безсмислено е
да излизаш на
сцената",
убеден е
Ивенко

Александър Пушкин - настав-
никът на Рудолф Нуреев.

Режисьорът признава, че
за него е било твърде важ-
но да заснеме сцената как
младият танцьор разглежда
картината на Рембранд "Зав-
ръщането на блудния син" в
Ермитажа. Тази сцена е сим-
волична, защото самият Ну-
реев, след като останал да
живее на Запад, получил
разрешение да се сбогува с
умиращата си майка едва
след 26 години.

"Много емоционален и за-
помнящ се момент беше зас-
немането на сцената с кар-
тината на Рембранд "Завръ-
щането на блудния син". То-
ва е важен и символичен мо-
мент и в самия сюжет на
филма, а картината е прек-
расна. Моята мечта беше да
заснема тази сцена в Ерми-
тажа. Но правилата на му-
зея забраняват заснемане-
то на игрални филми в него.
Тук е сниман знаменитият
филм на руския режисьор
Сокуров ("Руски ковчег"-
бел.ред.), след което госпо-

дин Пиотровски - директо-
рът на Ермитажа, взема ре-
шение да не се заснемат
филми в музея. Ние се срещ-
нахме с г-н Пиотровски, той
ме изслуша и тъй като ста-
ваше дума за Нуреев, а ис-
кахме да заснемем опреде-
лена картина, без да изпол-
зваме музея като красив
фон, той се съгласи. "Музе-
ят беше затворен и залата
на Рембранд беше само за
нас"- споделя режисьорът.
Всички реплики на своя ге-
рой във филма Файнс про-
изнася сам на чист руски

език. В отговор на въпроса
как го е направил, актьорът
и кинорежисьор казва на
руски: "Аз не говоря много
добре руски. Говоря малко.
Много труден език. Много се
упражнявах, за да говоря
във филма на руски." След
което на английски добавя,
че "много се е трудил, за да
научи текста" и е имал прек-
расен руски преводач, а
"впоследствие руският му се
подобрил по време на след-
снимачния период".

Филмът на английските ки-
нематографисти "Бялата вра-

на" е включен в конкурсна-
та програма на 31-я Токийс-
ки международен кинофес-
тивал. Той разказва за пър-
вите стъпки на знаменития
балетист Рудолф Нуреев и
решението му да остане в
чужбина. Режисьорът на фил-
ма Рейф Файнс е добре из-
вестен благодарение на ро-
лите си във филмите "Спи-
съкът на Шиндлер" , "Англий-
ски пациент", "Четецът", "007
Координати: Скайфол" и "007:
Спектър" , а също така и на
ролята на Волдемор във фил-
мите за Хари Потър.

ÌÕÀÒ "Ãîðêè" ÷åñòâà 120-ãîäèøåí þáèëåé

Трупата на МХАТ "Горки" на сцената на театъра. В центъра - Татяна Доронина

собност да се любуваш на
Божия свят. За да видиш кра-
сотата на света, трябва да
се научиш да виждаш, да на-
учиш хората да чуват, да раз-
бират интонацията, езика, а
да разбираш означава, пре-
ди всичко, да възприемаш
със сърцето си"- обърна се
към зрителите Доронина.

"Възпитанието на човека
е основната цел на театъра
- да събуди у хората нравс-
твеност, снизхождение и
възторг от света. Това ве-

личие на духа, това възпи-
тание, което създава от ед-
но хаотично и неразбрано
същество, това което можем
да възприемем и наречем
с понятието "човек" - каза
ръководителят на театъра.

Тя подчерта, че театърът
в никакъв случай не трябва
да бъде средство за забо-
гатяване.

ЗАПАЗВАНЕ
НА ТРАДИЦИИТЕ

В театъра, казва Дорони-
на, се стараят да съхранят

традициите, създадени от
Немирович-Данченко в сми-
съл, че не се допускат про-
тивоположни на авторските
интерпретации на пиесите и
героите.

"Това, което днес стана
обичайно, почти закон - "А за-
що да не превърнем забеле-
жителния герой на Чехов,
Горки, Достоевски в антиге-
рой и обратното? Мерзаве-
цът да поставим в центъра?"
Това е престъпление, това не
бива да се случва, това е про-

тив законите на драматичния
театър"- смята Доронина.

Художественият ръководи-
тел и директор на театъра
спомена всеки спектакъл,
създаден в МХАТ, напомни
за знаменитите артисти, ре-
жисьори, за трудностите и
куриозните случаи. В края
на речта си Доронина про-
чете емоционално стихотво-
рението "Русь уходящая" на
Сергей Есенин, на което
зрителите реагираха с бур-
ни аплодисменти. Беше им
представен и откъс от спек-
такъла "Хамлет".

След антракта пред зри-
телите излязоха всички ар-
тисти с костюми от различ-
ни спектакли и изпълниха
песен. Те останаха на сце-
ната, за да приемат позд-
равленията от приятели и
фенове на МХАТ.

Пръв излезе йерей Алек-
сандър Волков - прессекре-
тар на Патриарха на Моск-
ва и цяла Русия Кирил, кой-
то прочете поздравление от
главата на Руската правос-
лавна църква. Волков доба-
ви, че патриархът лично го
е помолил да предаде на До-
ронина неговото патриар-
шеско благословение и
кошница с бели рози.

Артистите получиха позд-
равления и от депутата от
Държавната дума Ирина
Яровая, от председателя на
Следствения комитет на Рус-
ката федерация Александър
Бастрикин и ръководителя
на управлението по учебно-
възпитателната дейност на
ведомството, героя на Русия
Сергей Петров. Следствени-
ят комитет награди артисти-
те с медали "За чистота на
мислите и благородство на
делата". Художественият ръ-
ководител на Малий театър
Юрий Соломин, на свой ред
връчи на Доронина орден,
който получават артистите
на Малий театър след 50 го-
дини творческа дейност.

Станиславски и Нимирович-Данченко
основават Московския художествен об-
щодостъпен театър през 1898 година. Те-
атърът е открит с пиесата на Алексей
Толстой "Цар Фьодор Йоанович".

Ядрото на тогавашната трупа са възпи-
таниците на Музикално-драматичното учи-
лище на Московското филхармонично дру-
жество, където преподавал Нимирович-
Данченко и участниците в любителски
спектакли, режисирани от Станиславски
в "Дружество на любителите на изкуст-
вото и литературата".

През същата година е премиерата на
спектакъла "Чайка" на Антон Чехов, кой-
то става визитна картичка на театъра.
През 1901 година театърът е преимену-

ван на Московски художествен театър, а
на следващата година е преместен в сгра-
дата на "Камергерски переулок", възста-
новена от архитект Фьодор Шахтел, който
изобразил чайка върху театралната заве-
са. Именно чайката става емблема на те-
атъра.

През 1987 година МХАТ СССР "Горки" се
разделя на два театъра: МХАТ с ръково-
дител Доронина, който запазва името "Гор-
ки" и МХАТ с ръководител Олег Ефремов
(от 1989 се нарича "Чехов", а през 2004 е
преименуван на МХТ). На сцената на МХАТ
"Горки", продължават да се играят всички
познати пиеси, режисирани преди десети-
летия като "Синята птица" на Морис Ме-
терлинк и "Три сестри" на Антон Чехов.
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Молекулярни биолози от
САЩ и Русия чувствително
удължиха живота на възрас-
тни мишки и подобриха об-
щото им физическо състоя-
ние като добавиха в ДНК-то
им ген от гол земекоп, т.нар.
"безсмъртен гризач". Това
съобщи Вера Горбунова, ге-
нетик от  Университета в Ро-
честър, по време на конфе-
ренция в Московския държа-
вен университет.

"Може ли да се приложи
успешно същата процедура
спрямо човек? Разбира се,
едва ли някой би редакти-
рал човешкия геном по по-
добен начин. Възможно е, от
друга страна, просто да се
намали активността на фер-
ментите, които разрушават
молекулата на хиалуронова-
та киселина. В момента изс-
ледваме вещества, с които
може да се постигне такъв
резултат" - заяви Горбунова.

Голият земекоп (Hetero-
cephalus glaber) е уникален
бозайник с редица удивител-
ни свойства. Безкосменият
подземен гризач с размери
на мишка и тегло 30-50 гра-
ма е разпространен в Из-
точна Африка. Преди поло-
вин век учени открили, че

Ðóñêî-àìåðèêàíñêà ñîíäà ùå òúðñè
áàêòåðèè â àòìîñôåðàòà íà Âåíåðà

Целта на "Венера-Д"
- съвместна руско-
американска мисия за
изследване на Вене-
ра, е откриването на
следи от бактерии,
способни да живеят в
сярна киселина в ат-
мосферата на плане-
тата. Това посочват
разработилите сонда-
та в статия, публику-
вана в научното изда-
ние "Вестник на НПО
"Лавочкин". "Възмож-
но ли е понастоящем
да съществува живот
на Венера? Облачни-
ят слой на Венера е на височина 50-70 км и е съставен от
капки сярна киселина с концентрация 75-85%, а останали-
те 15-25% са вода. Температурата и налягането в ниския
облачен слой слабо се отличават от условията на земната
повърхност. Спускаемите апарати "Венера" откриха в об-
лачния слой на планетата всички необходими за формира-
нето на клетки елементи. Известно е, че в концентриран
киселинен разтвор могат да виреят редица земни бакте-
рии, например Helicobacter Pillory, която живее в солната
киселина в стомаха на човека" - гласи статията.

По данни от публикацията на височина 60-70 км в об-
лачния слой съществува "непознато вещество, което пог-
лъща ултравиолетовото лъчение" и чиято природа към
настоящия момент не ни е известна."Предполага се, че
веществото, поглъщащо ултравиолетовите лъчи, има био-
логична природа - в киселинни термални извори на Земя-
та са открити бактерии Thiobacillus Ferrooxidans, които по
сходен начин поглъщат лъчи от ултравиолетовия спектър"
- споменава се в статията.

С цел опознаване на атмосферата в сондата "Венера-Д"
ще бъде включено оборудване за изследване на вещест-
вото, което поглъща ултравиолетовите лъчи в различни
спектри и за изучаване структурата на облаците на Вене-
ра, както и на разпределението на частиците в йоносфе-
рата на планетата.

По-рано бе известено, че по план мисията "Венера-Д"
ще стартира през 2026 г. с помощта на ракетата "Ангара".
Проектът е бил вписан в руската федерална космическа
програма за периода до 2025 г., но е изключен поради
ограничения. През 2013 г. към проекта проявява интерес
САЩ. В същата година е сформиран съвместен работен
научен екип за изучаване на Венера въз основа на миси-
ята "Венера-Д", състоящ се от представители на двете
страни. През 2014 г. дейността на екипа е преустановена
като последствие от събитията в Украйна, но през 2015 г.
е възобновена. Съвместното разработване на проекта
трябва да приключи към края на януари 2019 г.

На изложението "Интерпо-
литех-2018" в Москва науч-
ноизследователският център
(НИЦ)"Охрана" на Национал-
ната гвардия на Руската фе-
дерация представи система
за лицево разпознаване "Па-
пилон", способна да разли-
чи близнаци за по-малко от
секунда, съобщиха от Цен-
търа пред журналисти. "То-
ва е система за контрол и
управление на достъпа с до-
пълнителен модул за разпоз-
наване на човек. Към момен-
та идеята е да бъде използ-
вана на места, където има
струпвания на хора. Благо-
дарение на нашата система
ще бъде възможно открива-
нето на лице, регистрирано
в база данни, сред тълпа и

Първото изстрелване на
ракетата носител "Союз-ФГ"
от космодрума "Байконур" в
Казахстан след неотдавнаш-
ната авария е предвидено за
средата на ноември, съоб-
щи източник от Руската аген-
ция за международна инфор-
мация "РИА Новости". Раке-
тата следва да изведе в ор-
бита товарния кораб "Прог-
ресс МС-10". "Изстрелване-
то е планирано за 21:14 ч.
(московско време) на 16 но-
ември" - посочи кореспон-
дентът от агенцията.

По-рано стана известно,
че се подготвя също пило-
тиран полет. По думите на
източника на"РИА Новости"
в съответната област под-
готовката е интензивна и е
възможно стартът да се със-
тои в началото на декемв-
ри. Връщането на екипажа,
който се намира на Между-
народната космическа стан-
ция, е насрочено за 20 де-
кември.

На 11 октомври възникна
първата в историята на съв-
ременната руска пилотира-

Ó÷åíè óäúëæèõà æèâîòà íà ìèøêè, èçïîëçâàéêè
ãåíà íà "áåçñìúðòíèÿ" ãðèçà÷

съществото живее необичай-
но дълго за размерите си -
десетки пъти над нормата,
и почти не е застрашено от
ракови заболявания.

Специалистът от Рочестър
отбеляза, че за целия наб-
людаван период биолозите са
установили само четири слу-
чая на образуване на тумор.
Освен това, земекопите
практически не чувстват бол-
ка, могат дълго да живеят
без кислород и не реагират
на дразнене на кожата при
съприкосновение с разяжда-
щи киселини.

Преди пет години Горбуно-
ва и нейният колега Андрей
Силуянов забелязали, че
клетките на земекопите про-
извеждат и отделят необи-
чайно много на брой тежки
молекули хиалуронова кисе-
лина - една от основните със-
тавки на хрущялите и съе-
динителната тъкан, както и
на кремовете против бръч-
ки.

Тази "тежка" и "лепкава"
субстанция, както по-късно
открили Силуянов и Горбуно-
ва, е сред причините, пора-
ди които "безсмъртните" гри-
зачи почти не страдат от рак.
Когато клетки на земекоп или

друг бозайник "срещнат" кон-
центрация на хиалуронова ки-
селина, те престават да се
делят.

Така поради високата ма-
са и плътност на киселината
в тялото на земекопа, про-
цесът на делене на клетките
се прекратява по-рано, от-
колкото в организмите на
други животни. Това спира
развитието на рака в най-
ранните му стадии. Учените
"изпитали" идеята, като изт-
рили от клетките на наблю-
даваните земекопи гена
HAS2, отговорен за синтеза
на хиалуронова киселина. В
резултат земекопите изгуби-
ли "неуязвимостта" си и ог-
ранизмите им се превърна-
ли в благодатна среда за
развитието на тумори.

Руските и американските
учени тествали ефекта от
"присаждането" на HAS2 в
ДНК-то на обикновени миш-
ки, в чиито организми не се
съдържа особено голямо ко-
личество на разновидност на
това вещество. Опитите, как-
то съобщи Горбунова, дове-
ли до няколко интересни и
неочаквани резултата.

В миналото някои биолози
подлагали на съмнение фак-

та, че тази особеност на фун-
кционирането на организма
на земекопа наистина е свър-
зана с рака. Съмненията се
опровергали - мишките с го-
лямо количество HAS2 в ге-
ните си страдали от тумори
двойно по-рядко от тези в
контролната група.

Положителните ефекти от
подобна "генна терапия" оба-
че не се ограничават дотук.
В организмите на наблюда-
ваните мишки се съдържали
значително повече "възраст-
ни" стволови клетки, а сами-
те гризачи много по-рядко
страдали от остеопороза,
проблеми във функционира-

нето на белите дробове и дру-
ги старчески болести. Освен
това, били 2-3 пъти по-изд-
ръжливи и силни от възрас-
тните си връстници.

В резултат мишките живе-
ели значително по-дълго от
обикновените гризачи - с ня-
колко седмици се увеличила
както средната, така и мак-
сималната продължителност
на живота им.

Горбунова, Силуянов и тех-
ните колеги продължават да
провеждат експерименти и се
стараят да разберат с какво
са свързани тези изменения
и как могат да бъдат прило-
жени в полза на човека.

Íîâà ñèñòåìà çà ëèöåâî
ðàçïîçíàâàíå ðàçëè÷àâà áëèçíàöè

неговото идентифициране.
Системата разпознава дори
близнаци" - уточни предста-
вителят на НИЦ "Охрана" на
Националната гвардия на
Руската федерация.

Той добави, че "Папилон"
разпознава лица във виде-
опоток, кодира ги и ги иден-
тифицира в реално време.
По думите на представите-
ля на Центъра понастоящем
към разработката проявя-
ват интерес Националната
гвардия на Руската федера-
ция, както и други силови
структури на Русия.

По-рано представител на
държавната корпорация
"Ростех" съобщи пред жур-
налисти, че по време на све-
товното първенство по фут-

бол в Русия новата система
за лицево разпознаване е
позволила задържането на
180 закононарушители, ня-
кои от които вече били обя-
вени за издирване, както и
възпрепятстването на фено-
ве, които са със забрана да
посещават спорни меропри-
ятия.

Ñòàðòúò íà ðàêåòàòà "Ñîþç-ÔÃ" å îïðåäåëåí çà íîåìâðè

на космонавтика авария. Ра-
кетата носител "Союз-ФГ" не
успя да изведе в орбита кос-
мическия кораб "Союз МС-
10" с екипаж за Междуна-
родната космическа стан-
ция.

На борда са били русна-
кът Алексей Овчинин и аме-
риканецът Ник Хейг. Те из-
вършили аварийно кацане
на Земята в спасителна кап-

сула.
По предварителни данни

причината за инцидента е
сблъскването на блоковете
на първата и втората сте-
пен на ракетата носител.

Сформирана е аварийна
комисия на "Роскосмос" и е
образувано наказателно де-
ло за нарушение на прави-
лата за безопасност при
строителните работи.
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Руският министър на отб-
раната Сергей Шойгу и не-
говият гръцки колега Панос
Каменос обсъдиха военно-
техническото сътрудничест-
во между двете страни и
международната сигурност
на среща в Москва.

В началото на разговори-
те Шойгу поздрави Каменос
и гръцкия народ с национал-
ния празник - на 28 октом-
ври 1940 г. Гърция встъпва
в борбата с фашизма.

"Славните страници на
Втората световна война обе-
диняват нашите народи. Гър-
ция винаги е била и остава
важен партньор на Русия в
Средиземноморския регион,
което за пореден път беше
потвърдено от визитата на
руския президент в Атина
през 2017 г. През декември
очакваме и визита на ръко-
водството на Гърция в на-
шата страна", каза Шойгу.

Той предложи да бъдат
обсъдени въпросите на за-
силеното присъствие на кон-
тингенти на чуждестранни
държави от НАТО и в част-
ност - на САЩ, на терито-
рията на Гърция. Според не-

Важната съставна част на
бойния потенциал на Въздуш-
но-космическите войски -
армейската авиация - през
миналата неделя навърши 70
години. От руското Минис-
терство на отбраната съоб-
щиха, че планът за бойната
подготовка в авиационните
части, снабдени с вертоле-
ти, е изпълнен в пълен обем.

Оттам също така отбеля-
заха, че общият нальот на
руските военни вертолетчи-
ци през тази година състав-
лява над 40 хиляди часа.
При това над 20% от поле-
тите са изпълнявани в тъм-
ното време на денонощие-
то, което изисква особено
майсторство за всеки летец.

УЧЕНИЯ И МАНЕВРИ

През тази година подраз-
деленията на армейската
авиация са провели над сто
летателно-тактически учения
на различно равнище, съоб-

В Нижни Новгород на територията на разузна-
вателното съединение на Западния военен окръг
откриха мемориален комплекс, посветен на во-
енните разузнавачи.

От 2000 г. в Русия 5 ноември се отбелязва като
ден на военния разузнавач. "Офицерите, ветера-
ните от бойните действия решиха да издигнат па-
метник на всички разузнавачи, воюващи през раз-
лични години в различни войни - и на тези, които
са се сражавали по фронтовете на Великата оте-
чествена война, и на тези, които са преминали
Афганистан, Чечня и други локални военни конф-
ликти. Този мемориал е нужен, за да може памет-
та за героите да остане за идните поколения" каза
пред журналисти ветеранът разузнавач, кавалер
на ордена "За мъжество" Алексей Трофимов.

В центъра на мемориалния комплекс е устано-
вена четириметрова бронзова фигура на разуз-
навач, приземил се с парашут в тила на против-
ника. Паметникът е обкръжен от стели, символи-
зиращи Великата отечествена война, войната в
Афганистан, чеченските кампании, както и съв-
ременните въоръжени конфликти, в които са учас-
твали руски военни разузнавачи. Страницата подготви Влади Владков

Âîåííèòå ìèíèñòðè íà Ðóñèÿ è Ãúðöèÿ
îáñúäèõà ñúòðóäíè÷åñòâîòî è ñèãóðíîñòòà
Според Сергей Шойгу активността на
НАТО е достигнала небивало равнище
от времето на студената война

го същият процес е фикси-
ран и около границите на
Русия, а военната активност
на алианса е достигнала не-
бивало равнище от време-
то на студената война. На-
раснали са интензивността
и мащабът на мероприяти-
ята по оперативна и бойна
подготовка, по време на ко-
ито се отработват задачи за
водене на бойни действия с
настъпателен характер.

"Безусловно ще обсъдим и
въпросите на нашето военно
и военнотехническо сътруд-
ничество. И, което е немало-
важно, въпросите, засягащи
регионите с много нестабил-
на ситуация, които с всяка
изминала година стават все
повече и повече", подчерта
руският министър.

Панос Каменос на свой
ред заяви, че страната му
е настроена към продължа-
ване на военнотехническо-
то сътрудничество с Русия.

"В продължение на много
години Гърция има стратеги-
ческо партньорство с Русия.
Притежаваме оръжейни сис-
теми, произведени от руска-
та военна промишленост.

Поддържаме ги в боеспособ-
но състояние и бихме иска-
ли да обсъдим способите за
продължаване на нашето сът-
рудничество", каза гръцкият
военен министър.

По-рано Атино-Македонс-
ката информационна агенция
AMNA съобщи, че по време
на визитата на Каменос в
руската столица се очаква
да бъдат обсъдени темите
за обслужването на руска-
та военна техника, която се
намира на въоръжение в
гръцката армия. Визитата
на ръководителя на гръцкото

отбранително ведомство е
преди посещението в Моск-
ва на министър-председате-
ля на Гърция Алексис Цип-
рас, което е определено за
7 декември.

През април тази година бе-
ше подписано споразумение
между правителствата на
Гърция и на Руската феде-
рация за продължаване на
срока на служба на руските
системи въоръжения. Тога-
ва Генералното управление
за отбранително въоръжение
и инвестиции на Гърция съ-
общи, че подписи под доку-

мента са поставили начал-
никът на Генералния щаб на
националната отбрана на
Гърция Кириакос Кириакидис
и изпълнителният директор
на руската държавна ком-
пания "Рособоронэкспорт"
Иван Гончаренко.

От 1990 г. Гърция разпола-
га с руски зенитно-ракетни
комплекси С-300ПМУ-1 "Фа-
ворит", "Оса-АКМ" и "Тор-М1".
През декември 2013 г. гръц-
ките военни проведоха на по-
лигона Акротири на остров
Крит показателни стрелби с
използване на С-300.

Министърът на отбраната на Гърция Панос Каменос (вторият вляво) и министърът на отбра-
ната на Русия Сергей Шойгу (вторият вдясно) по време на преговорите

Àðìåéñêàòà àâèàöèÿ íàâúðøè 70 ãîäèíè

Ветерани на армейската авиация

Вертолети Ка-52
в атака

щиха от военното ведомство.
Екипажите на ударните, тран-
спортно-бойните и транспор-
тните вертолети са участва-
ли практически във всички
учения на Военно-космичес-
ките сили, Сухопътните и Въз-
душно-десантните войски,
както и в различни между-

народни учения, сред които
"БАРС-2018", "Авиаиндра-
2018", "Взаимодействие-2018",
"Мирна мисия-2018" и още
много други. За първи път в
най-големите учения на Въо-
ръжените сили на Руската
федерация от времето на
СССР насам - "Восток-2018"

- са задействани повече от
150 вертолета на армейска-
та авиация.

Днес на въоръжение в ар-
мейската авиация са ударни-
те вертолети Ми-24, Ми-28Н,
Ка-52, транспортно-бойните
Ми-35М, най-новите учебно-
бойни Ми-28УБ, различните
версии на транспортните
вертолети от типа Ми-8, най-
големите в света вертолети
Ми-26Т, учебните вертолети
"Ансат-У" и Ка-227.

За ден на основаването на

армейската авиация се смя-
та 28 октомври 1948 г., кога-
то в подмосковския град Сер-
пухов е формирана първата
ескадрила, снабдена с вер-
толети. Тя полага началото на
армейската авиация като от-
делен род авиация на ВВС.

За тези седем десетилетия
история на армейската ави-
ация нейните екипажи са из-
пълнявали задачи в много го-
рещи точки както на терито-
рията на Русия, така и извън
пределите на страната.

Îòêðèõà ìåìîðèàëåí êîìïëåêñ, ïîñâåòåí íà âîåííèòå ðàçóçíàâà÷è
"Военните разузнавачи винаги са на самото ост-

рие - нито една операция не може да се осъщест-
ви без точни разузнавателни данни, артилерията
не може да стреля точно без провеждане на ра-
зузнаване, войската е сляпа без разузнавачите.
Разузнавателните подразделения влизат първи в
боя и затова рискуват най-много", отбеляза воен-
ният комисар от Нижегородска област Владимир
Паков. Според него във факта, че паметник на
военния разузнавач е открит именно в Нижни Нов-
город няма нищо чудно - тук се намира елитната
войскова разузнавателна част, а паметникът ще
бъде символ на приемствеността на поколенията
разузнавачи от различни години. Той добави, че
през последните години авторитетът на армията е
нараснал невероятно. Променено е и отношението
на обществото към Въоръжените сили, момчетата
се стремят да служат, а най-добрите от тях мечта-
ят да попаднат в разузнаването.

Офицерите от разузнавателната бригада участ-
ват активно във военно-патриотичното възпита-
ние на нижегородската младеж. Разузнавателното
съединение на Западния военен окръг има шефст-
ва над 28 училища, техникуми и висши учебни за-

ведения в Нижни Новгород. Представители на бри-
гадата провеждат уроци по мъжество, посещават
ученици по време на летни лагери. Не е учудващо,
че стотици ученици и представители на "Юнармия"
от Нижегородска област участваха в откриването
на Паметника на военните разузнавачи.

Откриването на Паметника на военния разузна-
вач в Нижни Новгород
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Íóðìàãîìåäîâ å ãîòîâ äà
ñå ñðåùíå ñ Ìàéóåçúð

Двубоят между русна-
ка Хабиб Нурмагомедов
и американеца Флойд
Майуезър няма да се
състои, ако боят не е по
правилата за смесените
единоборства (ММА), за-
яви Нурмагомедов в ин-
тервю за турския теле-
визионен канал beIN
Sports.

"Ако с Флойд имаме
намерение да се бием,
единият двубой трябва
да е по правилата на

бокса, а другият - на ММА", каза шампионът на
Абсолютното бойно първенство (UFC).

По-рано Майуезър и Нурмагомедов обмениха
реплики в социалните мрежи за възможността
за провеждане на боя. Според американеца той
е готов да участва в бой с руснака само по
правилата на бокса. В отговор на това ръково-
дителят на UFC Дейн Уайт отбеляза, че Нурма-
гомедов има договор с UFC, който той е длъ-
жен да изпълни, и ако двубоят с Майуезър се
състои, то ще бъде само по правилата на сме-
сените единоборства.

Нурмагомедов притежава шампионския пояс
на UFC в лека категория от април тази година.
Обща в актива на 30-годишния руснак има 27
боя по правилата на смесените единоборства,
в които той удържа само победи.

41-годишният Майуезър е с 50 победи в 50
двубоя, което до неотдавна беше рекорд. Той е
бил шампион в пет категории. В последния си
боксов двубой на 26 август миналата година
американецът победи с технически нокаут ир-
ландеца Конър Макгрегър.

Руският гимнастик Артур
Далалоян, който втора годи-
на се състезава за национал-
ния отбор, извоюва златен
медал в личния многобой на
Световното първенство в До-
ха. За първи път в ХХІ век
представител на Русия успя
да стане абсолютен световен
шампион по спортна гимнас-
тика при мъжете.

След шестте дисциплини
(волна гимнастика, кон, хал-
ки, опорен скок, успоредка
и лост) 22-годишният спор-
тист събра 87,598 бала.
Златото на Далалоян стана
второто за руски гимнасти-
ци в личния многобой на
Световни първенства. Пър-
вият световен шампион за
Русия стана Николай Крю-
ков през 1999 г.

"Имах само една цел - да
свърша работата си от на-
чалото до края без грешки
- каза Далалоян след цере-
монията по награждаването.
- Просто се стараех с всич-
ки сили, за да покажа всич-
ко, което умея. Много съм
щастлив и още не мога да
повярвам, че победих. Ве-
роятно трябва да се прибе-
ра в хотела, да отдъхна и
да разбера, че съм спече-
лил това първенство."

Дебютът на московския
гимнастик в националния от-
бор се състоя през април
миналата година на Европей-
ското първенство в Румъ-
ния. Там успя да извоюва
сребро в личния многобой
и злато в опорния скок. Да-
лалоян се подготвяше мно-
го сериозно за Световното

Среуща, посветена
на обсъждането на за-
явката на Санкт Пе-
тербург за провежда-
не на финала на Шам-
пионската лига през
2021 г., ще се състои
в края на ноември, съ-
общи изпълняващият
длъжността президент
на Руския футболен
съюз (РФС) Алексан-
дър Алаев.

В четвъртък Съюзът
на европейските фут-
болни асоциации (УЕ-
ФА) обяви, че Мюнхен
и Санкт Петербург са
изказали желание да
организират финала на
Шампионската лига
през 2021 г. РФС
предлага двубоят да се
състои на арена "Санкт
Петербург", която бе-
ше домакин на срещи
от Световното първен-
ство по футбол през
тази година и ще се иг-
раят мачове на Евро-
пейското първенство
през 2020 г. От Мюн-
хен за провеждане на
финала на турнира
претендира стадионът
"Арена Мюнхен", из-
вестен още като "Али-
анс Арена".

"Руският футболен
съюз действително

Àðòóð Äàëàëîÿí äîíåñå íà Ðóñèÿ ïúðâîòî
ïðåç òîçè âåê çëàòî â ëè÷íèÿ ìíîãîáîé
Руснакът събра 87,598 бала в
шестте дисциплини, Никита
Нагорни извоюва бронзов медал

първенство в Монреал, но
травма в крака не му поз-
воли в Канада да постигне
желания резултат. Там той
достигна само до финала в
опорния скок, където зае
осмото място.

През настоящия сезон Да-
лалоян не даде на никого да
се усъмни в своето лидерс-
тво в националния отбор. В
много жестока конкуренция
той стана първи в първенс-

твото и Купата на Русия.
Много добре се представи
и на августовското Европей-
ско първенство в Глазгоу,
където спечели златен ме-
дал в командния многобой,
в опорния скок и на успо-
редката и стана трети във
волната гимнастика.

"Смятам, че това не е пос-
ледната победа за Артур на
това първенство - заяви
старши треньорът на рус-
кия национален отбор Ва-
лентина Родионенко. - Този
успех беше изстрадан, вър-

вяхме стъпка по стъпка. Не
ни провървя на финала на
командния многобой, зато-
ва пък тук успяхме да взе-
мем пълен реванш."

В петък и в събота Дала-
лоян ще се бори в дисцип-
лините волна гимнастика,
лост, успоредка и опорен
скок.

"Това беше неговия ден,
всичко стана идеално - ка-
за личният треньор на Да-
лалоян Александър Калинин.
- Рядко става така - всичко
да върви и да се получава.

Преминахме сериозна под-
готовка в базата, имаше
много големи натоварвания.
Всичко това даде този ре-
зултат."

Артур Далалоян и Никита
Нагорни, който спечели
бронзов медал в личния мно-
гобой, станаха автори на но-
во постижение - за първи
път в историята на руската
спортна гимнастика двама
спортисти заемат призови
места в личния многобой на
Световни първенства.

"Забележителна работа,

просто съм поразен - приз-
на бившият старши треньор
на националния отбор Лео-
нид Аркаев. - Поразен съм
преди всичко от устойчи-
востта, от техническата под-
готовка. Видяхте как наши-
те съперници се спъваха на
равно място, а нашите бяха
достойни както за първото,
така и за третото място. От-
давна не сме разполагали с
такива гимнастици."

Аркаев отбеляза, Далало-
ян и Нагорни имат много
добра основа и прекрасна
физическа подготовка: "Два-
мата ми напомнят за Дима

Белозьорчев (трикратен
олимпийски шампион - Бел.
Ред.) със своята устойчи-
вост, физическа подготовка
и умение да се концентри-
рат." Той смята, че на Дала-
лоян ще е доста трудно да
се поддържа в сегашната си
форма до Олимпиадата през
2020 г. в Токио: "Това е го-
лямо изкуство. Но заявката
е много добра и ако няма
контузии, той ще е фаворит.
А двамата са юнаци - не се
успокояват от постигнатото,
а това е чудесно."

Артур Далалоян в коронната си
дисциплина опорен скок

Руснакът е вече абсолютен свето-
вен шампион по спортна гимнастика

Бронзовият медалист
Никита Нагорни в

изпълнение на лост

Ôèíàëúò íà Øàìïèîíñêàòà ëèãà ïðåç 2021 ã. â Ñàíêò Ïåòåðáóðã?
прояви интерес към ор-
ганизацията на финала
на Шампионската лига
в Санкт Петербург. Уве-
домихма УЕФА за това
и сега очакваме работ-
на среща, на която ще
се обсъдят нюансите на
този процес с всички
кандидати - каза Ала-
ев. - Тя е планирана за
края на ноември. Фи-
налната заявка трябва
да бъде изпратена в
УЕФА не по-късно от 15
февруари следващата
година, а преди това тя
непременно трябва да
е одобрена от Изпъл-
нителния комитет на
УЕФА."

Преминалото през
това лято в Русия Све-

товно първенство по
футбол даде сериозен
импулс за развитието
на футбола в страната
и остави на руснаците
богато наследство пре-
ди всичко във вид на
голям брой великолеп-
ни стадиони. Предпола-
га се, че арена "Санкт
Петербург", която ще
приеме мачове от Ев-
ропейското футболно
първенство през 2020
г., може с основание да
претендира за провеж-
дане на финала на най-
авторитетния футболен
турнир в Европа.

Процесът на избор
на място за провежда-
не на финала на Шам-
пионската лига през

2021 г. стартира на 28
септември. Национални-
те федерации трябваше
да обозначат своя ин-
терес до 26 октомври.
Мястото на провежда-
нето на финала на тур-
нира ще бъде ясно на
заседание на Изпълни-
телния комитет на
УЕФА, което трябва да
се състои през май или
юни 2019 г.

Русия е приемала фи-
нали на европейските
турнири два пъти - през
1999 г. финал за Купа-
та на УЕФА, а през
2008 г. финален мач за
Шампионската лига. И
двата мача се играха
на московския стадион
"Лужники".

Арена "Санкт Петербург"


